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 سهم کشنده های وارداتی
 در ناوگان حمل و نقل بررسی شد؛

 توسعه مقدم 
بر نوسازی؟!

در هفـت ماهـه ابتـدایی امسـال، ۸۶۰۵ دسـتگاه کامیون و کشـنده جـاده ای به 
ارزش ۸۸۰ میلیـون دلار وارد کشـور شـد کـه به نسـبت مدت مشـابه قبل، بیش 
از سـه برابر شـده اسـت. قرار بود این واردات صرف نوسـازی ناوگان شـود اما در 
راسـتای توسـعه آن قرار گرفت. زیـرا بـه ازای خودروهای وارداتی، خـودرویی از 
نـاوگان خارج و اسـقاط نشـد. در حـال حاضر حمل و نقل جاده ای، شـریان اصلی 
جابجـایی کالاهـا و مایحتـاج عمومی اسـت. در نتیجه کامیون ها و کشـنده ها نیز 
باید یک کالای اسـتراتژیک تلقی شـوند. گفته می شـود حدود ۲۵۰ هزار کشـنده 

و کامیون در کشور تردد می کنند. 

بررسی تغییرات بازار نشان می دهد؛

هیمنه ارز فرو ریخت

»جهان اقتصاد« از چگونگی افزایش قیمت 
حامل های انرژی گزارش می دهد؛

ضرورتی انکار ناپذیر، 
اما سخت

یادداشتیادداشت سرمقاله

فرشید ایلاتی  
 کارشناس مسکن

اشرف سادات جلال زاده 
 روزنامه نگار

حمید میر معینی
 کارشناس اقتصادی

پدیده سرخوردگیبیش از 7 میلیون مسکن نیاز است  موفقیت »بریکس« 
در گرو»اف ای تی اف«

 صفحه4 صفحه3 صفحه2

بررسی اثر گذاری ارز بریکس نشان می دهد؛بررسی اثر گذاری ارز بریکس نشان می دهد؛

ابهام در نقش آفرینی!ابهام در نقش آفرینی!

 حسین ایزدی شهردار فولادشهر

شهرداری فولادشهر به استناد مجوز شورای اسلامی شهر در نظر دارد مکانی به مساحت 4500 متر مربع از اراضی واقع در پارک پرنیان جهت ایجاد 

پارک بادی و شهربازی متعلق به شهرداری فولادشهر را از طریق مزایده عمومی و با قیمت پایه کارشناسی ماهیانه 135/000/000 ریال  به مدت 

 یکسال و قابل تمدید تا 5 سال )درصورت رضایت شهرداری و شورای اسلامی شهر( بصورت اجاره  و قیمت کارشناسی جدید واگذار نماید . متقاضیان

  می توانندجهت اطلاع از شرایط و دریافت اسناد و بازدید حداکثر تا مورخ1403/8/16به سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به نشانی

 www.setadiran.ir مراجعه نمایند. 

)لازم به ذکر است کلیه متقاضیان در صورت شرکت درمزایده باید تا قبل ازروز بازگشایی پاکت ها  نسبت به ارائه ضمانتنامه بانکی 

بصورت حضوری به دبیرخانه شهرداری اقدام نمایند(

شناسه آگهی: 1810951   

ت دوم  آگهی مزایده عمومی   
نوب

روابط عمومی  شركت برق منطقه ای مازندران و گلستان

عباس رضا حیدری- شهردار ابهر

 شرکت برق منطقه ای مازندران در نظر دارد خرید کابلهای فشار ضعیف یدکی را برابر شرایط ذیل و بشرح مشخصات و اطلاعات مندرج در اسناد مناقصه به مناقصه گر واجد 
شرایط واگذار نماید. لازم به ذکر است کلیه فرآیندهای برگزاری مناقصه ازدریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد و همچنین گشایش پاکات ، مطابق فرآیند تعربف شده در بستر سامانه 

تدارکات الکترونیك دولت به آدرس  www.setadiran.ir  انجام خواهد شد.

ارائه گواهی معتبر بابت مجوز تولید/ساخت/واردات / نمایندگی مجاز محصول مورد پیشنهادیالزامات مورد نیاز 
2- ارائه اسناد وگواهینامههای معتبردرخصوص استانداردهای تولید و گواهی مطابقت با استاندارد از شرکت توانیر 

مبلغ ضمانتنامه 
)شرکت در فرآیند ارجاع کار(

1،406،651،541 ریال بحروف » یك میلیارد و چهارصد و شش میلیون و ششصد و پنجاه و یك هزار و پانصد و چهل و یك «

نوع ضمانتنامه
 )شرکت در فرآیند ارجاع کار( 

تضمین های معتبر )شامل فیش واریزی)وجه نقد( ،ضمانتنامه بانکی،....( مطابق آیین نامه تضامین دولتی مصوبه هیأت وزیران 
بشماره 123402/ت50659 هـ  مورخ 1394/9/22 و  اصلاحیه های بعدی آن )مندرج در اسناد مناقصه(.

سامانه “تدارکات الکترونیك دولت )ستاد(” به آدرس www.setadiran.irمحل دریافت و ارسال اسناد:

از ساعت 09:00 روز یکشنبه مورخ 1403/08/06 الی ساعت 19:00 روز چهارشنبه مورخ 09/ 1403/08زمان دریافت اسناد:

تا ساعت 15:35روز یکشنبه مورخ 1403/08/27.مهلت ارسال پیشنهاد

ساعت 08:30 صبح روز سه شنبه مورخ 1403/08/29.زمان گشایش پاکات:

28.133.030.816 ریال بحروف بیست و هشت میلیارد و صدوسی و سه میلیون و سی هزار و هشتصد و شانزده مطابق فهرست بهاء 1403قیمت پایه مناقصه:
به پیشنهادهای فاقد سپرده ، سپرده های مخدوش ، سپرده های کمتر از میزان مقرر، چك شخصی و نظایرآن که مغایر با آیین نامه مذکورباشد، ترتیب اثر داده نخواهد شد.

همچنین به  پیشنهادهای فاقد امضاء ، مشروط ، مخدوش و پیشنهاداتی که بعد از موعد مقرر در اسناد واصل شوند مطلقآ ترتیب  اثر داده نخواهد شد. سایر اطلاعات و جزئیات 
مربوطه در اسناد مناقصه مندرج میباشد.

مراتب در سایت معاملات توانیر به آدرس https://wamp.tavanir.org.ir/tender/main.صرفا جهت اطلاع رسانی درج گردیده است
شناسه آگهی: 1813009  

دارد دو مورد  نظر  ابهر در  بند 14 صورتجلسه شماره 277 مورخ  1402/12/07 شورای محترم اسلامی شهر  استناد  به  ابهر  شهرداری 
واگذاری 1- زمین و امتیاز انبار توشه 2- کارواش و انبارهای موجود در محدوده ترمینال مسافربری از طریق مزایده اجاره به اشخاص 
حقیقی و حقوقی اقدام نماید کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده گران و بازگشائی پاکتها از 
طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مزایده گران در 
صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مزایده محقق سازند

  مساحتکاربریردیف
)مترمربع(

 قیمت پایه
ماهیانه به ریال

 قیمت پایه
سالیانه به ریال

 مبلغ تضمین
آدرسپلاک ثبتیشرکت در مزایده

ضلع غربی ترمینال1137 فرعی از 1 اصلی2010/000/000120/000/0006/000/000انبار توشه1
ضلع جنوبی ترمینال1137 فرعی از 1 اصلی65040/000/000480/000/00024/000/000کارواش با انبار2

مهلت خرید اسناد:از ساعت 0800 مورخه 1403/08/06 لغایت ساعت 1300 مورخه 16/ 1403/08 
نامه( و  تاریخ 1403/08/28 واحد حراست شهرداری )مدارک فیزیکی صرفأ ضمانت  مهلت قبول و تسلیم پیشنهادات:تا ساعت 12:00 

سامانه ستاد ایران .
محل وتاریخ بازگشائی اسناد : ساعت 12:03 مورخه 1403/08/28 دفتر شهردار از طریق سامانه ستاد.

شهرداری در رد  و قبول یك  یا کلیه پیشنهادات مختار است.    
سایر مشخصات در اسناد مزایده مندرج است.                                           

هزینه انتشار آگهی در روزنامه ها بر عهده برنده مزایده می باشد.
شناسه آگهی: 1814374

آگهی مناقصه عمومی - یک مرحله ای شماره 1403/1-52
بشماره ثبت سامانه تداركات دولت » ستاد« : 2003001224000052

آگهی مزایده عمومی

ت دوم
نوب

ت اول
 نوب

شركت فولاد آلیاژی ایران  مدیریت امورخرید

شرکت فولاد آلیاژی ایران در نظر دارد مقدار 2747 تن آجرهای کوره و پاتیل )فولاد سازی 2( مورد نیاز خود را از طریق مناقصه عمومی دو مرحله ای خریداری 

نماید. لذا از کلیه شرکت هایی که توانایی تأمین و تحویل به موقع اقلام مناقصه را دارند ، دعوت می شود در مناقصه شرکت نمایند. 

متقاضیان شرکت در مناقصه می توانند بمنظور دریافت اسناد و شرایط مناقصه به سایت شرکت فولادآلیاژی ایران به آدرس www.iasco.ir –بخش 

خرید و تامین کنندگان- قسمت مناقصات- مراجعه نمایند و در صورت تمایل به شرکت در مناقصه مذکور، میباست پیشنهادات خود را حداکثر تا ساعت 

14 روز یک شنبه مورخ 1403/08/20 بر اساس شرایط مندرج در اسناد مناقصه به دبیرخانه حراست شرکت واقع در محل کارخانه )یزد/جاده کنارگذر 

یزد-کرمان/نرسیده به پایانه باربری/کیلومتر 24 جاده فولاد/شرکت فولاد آلیاژی ایران/کد پستی:8945151694( تحویل نمایند.

متقاضیان می توانند در صورت نیاز؛ همه روزه به غیر از ایام تعطیل از ساعت 8 لغایت  16 بمنظور دریافت اطلاعات تکمیلی فنی و بازرگانی و نحوه 

ارسال و تکمیل اسناد با آقای مهندس محمد ثوابی نسب )شماره تماس های 09107840360 و 31222804-035 ( تماس حاصل نمایند.

آگهی مناقصه عمومی
ت اول  شماره  02/م/ث/1403

نوب

 رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شركت خرم شالیزار گرگان  

بدینوسیله طبق ماده 73 قانون مدنی از کلیه سهامداران شرکت دعوت می شود تا در جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده  که در ساعت 10 
صبح  مورخ 1403/09/12 وجلسه مجمع عمومی فوق العاده که در ساعت 8صبح مورخ 1403/09/12  که در محل قانونی شرکت تشکیل می گردد 

حضور بهمراه رسانند.
دستور جلسه:

-انتخاب اعضای هیات مدیره
-انتخاب بازرسین

-انتخاب روزنامه کثیر الانتشار 
-نقل و انتقال سهام           

 آگهی دعوت سهامداران شركت خرم شالیزار گرگان  سهامی خاص ثبت شده

 به شماره 2617 و شناسه ملی 10700099360جهت تشکیل مجمع عمومی عادی سالیانه 
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 موفقیت »بریکس« 
در گرو»اف ای تی اف«

حمید میر معینی - کارشناس اقتصادی
واقعیت این است که نهادها و بازارهای جدید بین المللی که به نوعی به عنوان  بازار مشترک 
نیز به حساب می ایند و با اطلاعات استراتژیکی که به وجود می اید و همکاری که در زمینه 
های اقتصادی دارند  قطعا آثار و خیرات زیادی برای کشورهای عضو به همراه دارد اما اینکه 
از تمام ظرفیت های نهادهایی همچون بریکس و شانگهای و یا سازمان همکاری توسعه 
اقتصادی بتوان استفاده کرد به محدودیت هایی که خصوصا برای مراودات بین المللی  

مخصوصا مراودات مالی برای بسیاری کشورها مربوط می شود .
بر این اساس مادامیکه بحث “اف ای تی اف “ حل نشود و  ایران همچنان در لیست سیاه اف 
ای تی اف باقی بماند، مراودات مالی شفاف و قابل قبولی را نمی توان با هیچ یک از نهادها از 

جمله بریکس ،شانگهای ، اتحادیه عرب و حتی کشورهای منطقه دنیا داشت.
بنابراین شرط پیوستن و استفاده از تمامی پتانسل های این نهادها ابتدا بحث پیوستن به “اف 

ای تی اف “است و مشکلاتی که در این خصوص وجود دارد باید حل شود .
همچنین  در بحث تحریم ها می توان گفت  که به هر حال ابرقدرت های دنیا  می توانند بر 
همه کشورها خصوصا کشورهایی که دارای پتانسیل بالایی برای مراودات مالی با ایران هستند 
اعمال قدرت کنند و این مراودات تجاری ما را با کشورهای مختلف تحت  تاثیر قرار می دهد 
.بنابراین یکی از مباحث مهم محدودیت های ناشی از تحریم هاست که بسیار تاثیر گذار است 
و اگر این مساله نیز کاهش یابد و یا حتی حذف شود می توان از پتانسیل کشورها و بازارهای 

نوظهور به بریکس استفاده کرد .
به نظر می رسد  بازارهای نوظهور و کشورهای در حال توسعه می توانند پتانسیل های زیادی 
چه به لحاظ سرمایه پذیر بودن این کشورها و چه سرمایه گذار بودن ان ها به ایران داشته باشند 
اما  اینکه بتوان از همه پتانسیل ها استفاده کرد منوط به این است که مشکل “ اف ای تی اف“  

حل شده و بحث تحریم ها کاهش یابد.

رئیس سازمان امور مالیاتی کشور:
چرایی اداره کشــور با مالیات را باید به 

مردم توضیح داد
رئیس سازمان امور مالیاتی کشور ضمن تاکید بر اینکه نظام مالیاتی باید شریک 
راهبردی فعال اقتصادی باشد، معتقد است که بایستی تسهیل کننده فضای 
کسب وکار بود و مسیرهایی را انتخاب کرد که هزینه حصول مالیات در کشور کاهش 
پیدا کند؛ همچنین باید به این پرسش مهم مردم نیز پاسخ داد که چرا باید با مالیات 

کشور را اداره کنیم.
 دومین همایش ملی امنیت اقتصادی، با همکاری اتاق بازرگانی ایران و پلیس امنیت 
اقتصادی در مرکز همایش های بین المللی صداوسیما برگزار شد؛ در این همایش، 
سردار حسین رحیمی )رئیس پلیس امنیت اقتصادی(، صمد حسن زاده )رئیس اتاق 

ایران( و جمعی از مسئولان لشکری و کشوری و فعالان اقتصادی حضور داشتند.
سیدمحمدهادی سبحانیان-رئیس سازمان امور مالیاتی کشور- ضمن تاکید بر نقش 
مهم نظام مالیاتی در حکمرانی کشور، اظهار کرد: اگر »امنیت« شرط لازم حفظ ثبات 
و پیشرفت اقتصادی کشور است، تأمین مالی این امنیت هم باید مورد توجه قرار 

گیرد. در حقیقت بایستی از مسیر باثبات و غیرتورمی این امنیت تأمین شود.
وی افزود: در نظام مالی دولت و در بودجه عمران و آبادانی و حفظ منابع مالی امنیت 
کشور اتفاق مهمی افتاده است. باتوجه به تاکید مقام معظم رهبری و اقتصاددان ها 
بر کاهش وابستگی به منابع نفتی، در حال حاضر در این مسیر در حرکت هستیم و 

در نمودارهای کاهش وابستگی به درآمدهای نفتی، روند صعودی داریم.
رئیس سازمان امور مالیاتی کشور با طرح این سوال که چرا باید با مالیات کشور را 
اداره کنیم، گفت: این پرسش مهم مردم است که باید به آن پاسخ داده شود. باید 
مخارج جاری کشور از مسیر مالیات تامین شود؛ موضوعی که همه اقتصاددان ها از 
طیف های مختلف فکری، بر آن تاکید دارند. یکی از دلایل بالا رفتن تورم، اتکا به 
درآمدهای نفتی بوده که همین موضوع سبب رشد نقدینگی در کشور شده است. 

در سنوات اخیر ۴۵ درصد هزینه ها از محل مالیات تامین شده است.
سبحانیان اظهار کرد: درآمد مالیاتی ۵۵.۷ درصد در سال گذشته رشد کرده است؛   
در سند بودجه ۱۴۰۰ به این طرف نیز این درآمد به بالاترین نسبت خود رسیده که 
موفقیت کشور به حساب می آید؛   طبق برآوردها، درآمد مالیاتی در سال جاری ۵۱ 
با  GDP همچنان  نسبت  به  مالیاتی  درآمد  درصد رشد خواهد کرد. رشد 
استانداردهای جهانی فاصله زیادی دارد. درحالی که در دنیا پرداخت های مردم به 
شهرداری ها هم در محاسبه مالیاتی لحاظ می شود، اما در نمودارهای ما به این 

موضوع توجه نشده است.
وی خاطرنشان کرد: ما در راستای اسناد بالادستی و به سمت کاهش مخارج جاری 
دولت به نفت، حرکت می کنیم. سطح تمکین مردم به مالیات را باید افزایش داد و 
باید به مردم پاسخ هم داده شود. یکی از اقدامات خوب، امکان هزینه کرد مالیات 
برای مالیات دهنده است؛ از سال گذشته این امکان به وجود آمده و این موضوع 

تمکین در مؤدیان مالیاتی را افزایش می دهد.
رئیس سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرد: سال جاری، علیرغم اینکه این کار 
به تازگی آغاز شد، ۴۰۰ هزار نفر از مردم انتخاب کردند که محل هزینه کار مالیاتشان 
کجا باشد. این شیوه سبب تمکین مؤدیان خواهد شد. مالیات ضمن کارکرد تأمین 
مالی دولت، باید کمک کننده به فعالیت اقتصادی هم باشد و نباید ابزاری برای 

گرفتاری تولید باشد.
سبحانیان در ادامه ضمن تاکید براینکه نظام مالیاتی باید شریک راهبردی فعال 
اقتصادی باشد، تصریح کرد: در غیراین صورت، شرایط کسب وکار و نظام مالیاتی 
متضرر می شود. باید این را به بدنه نظام مالیاتی تسری دهیم. ما باید تسهیل کننده 
فضای کسب وکار باشیم. هزینه حصول مالیات پایین بیاید و مسیرهایی را انتخاب 

کنیم که هزینه حصول مالیات در کشور کاهش پیدا کند.
این مقام مسئول اعلام کرد: راهبرد جدی ما این است که مالیات و حسابرسی 

سیستمی شوند.
وی با بیان اینکه نباید وقت کسب وکارها در ادارات مالیاتی تلف شود، تاکید کرد: 
مالیات ستانی باید به گونه ای باشد که نیازی به مراجعه به سازمان مالیاتی کمتر شود. 
این شیوه ضمن اینکه سبب کاهش تخلفات خواهد شد، بی عدالتی در نظام مالیاتی 
را هم که فعالان اقتصادی به آن اعتراض دارند، جمع خواهدشد. باید باب تخلف و 
بی عدالتی بسته شود و این با مالیات ستانی سیستمی ممکن است. در این مسیر 

فعالان اقتصادی با ما همکاری کنند.
رئیس سازمان امور مالیاتی ضمن اشاره به تبصره ماده ۱۰۰، اظهار کرد: این ماده 
قانونی سبب می شود اصناف و کسبه و فعالان اقتصادی مالیات خود را بدون اینکه 
به ادارات مالیاتی مراجعه کنند، بپردازند. طبق تبصره ماده ۱۰۰ مؤدی خرد، می تواند 
بدون مراجعه به اداره مالیاتی تکلیف خود را ادا کند. این موضوع به بهبود فضای 

کسب وکار کمک خواهد کرد؛ این موضوع در بودجه سال ۱۴۰۴ دنبال می شود.
سبحانیان در ادامه اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و مالیات ارزش افزوده را 
باعث تقویت امنیت اقتصادی عنوان کرده و گفت: فضای کسب وکار باید برای فعال 
اقتصادی پیش بینی پذیر باشد. سامانه امور مالیاتی نیز در این مسیر حرکت می کند. 
نظام مالیاتی با این نگاه که پرداخت مالیات باید در رتبه بندی اثرگذار باشد. باید 

فعالان اقتصادی از سیستم مالیات دهی منتفع شوند.
وی با بیان اینکه رئیس جمهور نیز بر حکمرانی مبتنی بر داده تأکید دارد، تاکید کرد: 
بایستی همه دستگاه ها به نظام مالیاتی، داده های دقیق ارائه کنند. در این شیوه ابراز 
مالیاتی و هزینه فرار مالیاتی بیشتر می شود. در این مسیر از هوش مصنوعی، تجربه 

کشورهای دیگر و تجربه پلیس امنیت اقتصادی استفاده می کنیم.

 لیلا صنوبری
گروه اقتصاد

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار خانواده های شهدای امنیت گفتند: 
شرارت دو شب پیش رژیم صهیونیستی نه باید بزرگنمایی شود 
و نه کوچک انگاری. باید خطای محاسباتی رژیم صهیونیستی 

به هم بخورد.
به گزارش خبرگزاری مهر، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
انقلاب اسلامی صبح امروز در دیدار هزاران نفر از خانواده های معزز 
شهیدان امنیت، این شهیدان را جزو برترین شهدای راه حق 
خواندند و با اشاره به اهمیت زیربنایی امنیت در همه امور جامعه و 
ابعاد مختلف زندگی مردم، تأکید کردند: فقط یک ایران قوی 
می تواند امنیت و پیشرفت کشور و ملت را تأمین و تضمین کند؛ 
بنابراین ایران باید روز بروز در همه ابعاد اقتصادی-علمی-

سیاسی-دفاعی و مدیریتی قوی تر شود.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره به اقدامات مستمر 
رژیم خبیث صهیونیستی در ارتکاب وحشیانه ترین جنایات جنگی 
در غزه و لبنان، تشکیل یک »ائتلاف جهانی« علیه این رژیم پلید 
را خواستار شدند و با اشاره به حرکت شرورانه دو شب پیش رژیم 
صهیونیستی افزودند: در خصوص این غلطی که کردند، خودشان 
با اهداف خاص بزرگ نمایی می کنند اما کوچک انگاری آن و 

اینکه بگوییم چیزی نبوده و اهمیتی نداشت هم غلط است.
رهبر انقلاب با تأکید بر ضرورت بهم خوردن محاسبات غلط رژیم 
صهیونیستی درباره ایران، گفتند: آنها درباره ایران دچار خطای 
محاسباتی هستند چرا که ایران و جوانان و ملت ایران را 
نمی شناسند و هنوز نتوانسته اند قدرت، توانایی، ابتکار و ارده ملت 

ایران را درست بفهمند که ما باید این را به آنها بفهمانیم.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: البته کیفیت کار را باید 
مسئولان ما به درستی تشخیص و آنچه به صلاح این کشور و 
ملت است انجام دهند تا آنها بفهمند ملت ایران کیست و جوانان 

آن چگونه اند؟
رهبر انقلاب اسلامی گفتند: این فکر، انگیزه، آمادگی و رشادتی 
که در ملت ایران وجود دارد، باید حفظ شود چرا که خود این 

عناصر، امنیت ساز هستند.
ایشان در دیدار امروز با خانواده های شهیدان امنیت، حق شهیدان 
امنیت و خانواده های آنان را بر ملت، حقیقتاً توصیف ناپذیر 
برشمردند و افزودند: امنیت زیربنای همه وسایل و راه های 
پیشرفت کشور و ملت است و ارزش حافظان جان برکف امنیت 
و شهیدان سرافراز این عرصه را در »نیروی انتظامی، بسیج، سپاه، 

ارتش و مجموعه های اطلاعاتی«، باید از اهمیت و ارزش بی بدیل 
امنیت درک کرد.

رهبر انقلاب با استناد به قرآن کریم، امنیت را نعمت عظیم الهی 
دانستند و با اشاره به حوزه بسیار وسیع فعالیت مدافعان امنیت 
کشور و جامعه، گفتند: هر جا امنیت و حافظان پرارزش آن نباشند، 

شرارت شکل می گیرد.
حضرت آیت الله خامنه ای، شرارت در مرزها، درشهرها، راهزنی، 
سرقت، قاچاق سلاح، قاچاق مواد مخدر و شایعه پراکنی را از جمله 
نمونه های تلاش برای ایجاد ناامنی خواندند و افزودند: هرکسی 
در مقابل هرکدام از انواع شرارت بایستد، عنوان پرافتخار »پاسدار 

امنیت« شامل حال او خواهد بود.
رهبر انقلاب در تبیین عنصر اصلی و ضروری تأمین و حفظ امنیت 
گفتند: برخی در تحلیل و تصوری عجیب، خیال می کنند 
خودداری از تولید ابزارهای حساس کننده مستکبران از جمله 
موشک، می تواند برای ایران امنیت بیاورد اما این تفکر و تصور 
غلط در واقع به ملت و مسئولان می گوید کشور را ضعیف نگه 
دارید تا در امنیت باشید.حضرت آیت الله خامنه ای، قدرت ملی را 

تنها راه امن بودن ایران خواندند و افزودند: برای ایمن سازی کشور 
و جامعه و پیشرفت ایران باید از همه لحاظ اقتصادی، علمی، 
دفاعی، سیاسی و مدیریتی و دیگر ابعاد قوی باشیم و هر روز 

قوی تر شویم.
ایشان، مصیبت اشغال ایران در دو جنگ جهانی اول و دوم را با 
وجود اعلام بیطرفی کشور، ناشی از سو سیاست های زمامداران 
نالایق یا خائن و وابسته دانستند و افزودند: آنها با روی گردانی از 
ابزارهای واقعی قدرت، ملت و کشور را به حقارتِ ضعف و ناتوانی 

در تأمین امنیت خود کشاندند.
رهبر انقلاب در تبیین نکته ای مهم در باب امنیت، به ضرورت 
امنیت روانی مردم پرداختند و گفتند: کسانیکه مردم را از جمله در 
فضای مجازی با برخی مطالب، شایعات یا تحلیل ها و تفسیرهای 
غلط دچار تشویق و اضطراب و ترس و تردید می کنند، در تعبیر 
قرآنی »مُرجِفون« نامیده می شوند که پروردگار به پیامبر دستور 

می دهد اگر از این کار دست برنداشتند، آنها را مجازات کن.
حضرت آیت الله خامنه ای اینگونه افراد را دچار تحلیل های غلط 
یا غرض ورزی خواندند و خطاب به کسانی که با فضای مجازی 

ارتباط دارند، تأکید کردند: هرچیزی را که به ذهن انسان می رسد 
نباید در فضای مجازی منتشر کرد، بلکه باید اثر آن را بر روحیه و 

احساسات و فکر مردم در نظر گرفت.
ایشان با اشاره به تکرار مکرر موضوع فضای مجازی در هفته ها 
و روزهای اخیر، گفتند: کسانیکه می خواهند درباره فضای مجازی 
تصمیم سازی یا تصمیم گیری کنند، باید توجه داشته باشند که 
یک خبر یا مطلب غلط چگونه مردم را دچار ترس و تردید می کند

حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: مسئولان کشور همانگونه که 
درباره امنیت »مرزها و کوچه و خیابان و زندگی مردم« وظایف 
مهمی دارند، در زمینه حفظ امنیت روانی مردم نیز کاملاً مسئولند

رهبر انقلاب با اشاره به استفاده بدخواهان کشورها و ملت ها از ابزار 
جنگ نرم در کنار جنگ سخت گفتند: ناایمن کردن فضای روانی 
جامعه یکی از اجزا این جنگ نرم است و همه دیده اند که چگونه 
از فضای مجازی هم برای پیشبرد اهدافشان استفاده می کنند.

ایشان در پایان این بخش از سخنانشان خطاب به خانواده های 
شهیدان امنیت گفتند: سربلند باشید و به شهیدان خود افتخار کنید 
چرا که اگر آنان و دیگر حافظان امنیت نبودند، مشکلات زیادی 
برای کشور و ملت به وجود می آمد، بنابراین همه مردم نیز باید 

قدردان این شهیدان و خانواده های آنان باشند.
حضرت آیت الله خامنه ای در بخش دیگری از سخنانشان با اشاره 
به جنایات فجیع رژیم صهیونیستی در غزه از جمله شهادت ده 
هزار کودک و بیش از ده هزار زن که مصداق وحشیانه ترین 
جنایات جنگی است، از کوتاهی بزرگ دولتها و مجامع جهانی 
همچون سازمان ملل در مقابله با اقدامات این رژیم در غزه و لبنان 
به شدت انتقاد کردند و گفتند: جنگ قواعد و قوانین و حدودی 
دارد و اینگونه نیست که در جنگ ها همه حدود زیر پا گذاشته شود 
اما باند جنایتکار حاکم بر سرزمین های اشغالی همه حدود و قواعد 

را زیر پای خود له کرده است.
حضرت آیت الله خامنه ای، ایستادگی دولتها و بخصوص دولتهای 
اسلامی در مقابل رژیم جنایتکار و تشکیل ائتلافی جهانی علیه این 
رژیم جلاد را ضروری دانستند و افزودند: ایستادگی به معنی قطع 
کمک های اقتصادی نیست چرا که بدیهی است کمک به رژیم 
غاصب جزو زشت ترین و بزرگ ترین گناهان است بلکه 
ایستادگی یعنی تشکیل یک ائتلاف جهانیِ سیاسی، اقتصادی و 
در صورت لزوم نظامی در مقابل رژیم خبیثی که وحشیانه ترین 

جنایات جنگی را انجام می دهد.

در خصوص کارکرد ارز بریکس و اثر گذاری آن بر دلار اظهار 
نةرات متفاوتی مطرح است به گونه ایکه  در خصوص برخی 
معتقدند که کاهش تحریم ها، دلارزدایی و کاهش وابستگی 
به موسسسات مالی غربی از جمله فواید بریکس به حساب 
می اید اما به نظر می رسد در این خصوص بزرگنمایی 
صورت گرفته است این در حالیست که به اعتقاد کارشناسان 
مادامیکه بحث “اف ای تی اف “ حل نشود و  ایران همچنان 
در لیست سیاه اف ای تی اف باقی بماند، مراودات مالی 
شفاف و قابل قبولی را نمی توان با هیچ یک از نهادها از 
جمله بریکس ،شانگهای ، اتحادیه عرب و حتی کشورهای 
منطقه دنیا داشت و شاید چند سال دیگر طول بکشد تا این 
ارز بتواند در بین کشورهای با اقتصاد نوظهور و عمدتا رقیب 

جایی در بازار های منطقه ای باز کند؟
برخی معتقدند  ارز بریکس تقریبا چیزی شبیه کاغذ رنگی 
شبه پول است که فعلا نمی توان با آن یک آب معدنی در 
کشور های عضو هم خرید، چه برسد به اینکه جای ۶۰ 
درصد از ذخایر ارزی جهان یعنی دلار را بگیرد. اما بزرگنمایی 
در داخل کشور در خصوص کارکرد های بریکس و ارز جدید 

آن همچنان وجود دارد. 
مجید شاکری، کارشناس اقتصادی در خصوص اینکه آیا 
ارز بریکس می تواند تجربه ای شبیه به یورو داشته باشد؟ و 
آیا قرار است مثل کشور های حوزه یورو، همه کشور های 
بریکس، ارز ملی خود را تغییر دهند می گوید: واضح است 
که این اتفاق نمی افتد، زیرا شما برای اینکه بتوانید یک پول 
مشترکی داشته باشید یا یک گروهی از کشور ها را داشته 
باشید که به صورت عمومی پول خود را به همدیگر 
میخکوب کرده اند، نیازمند آن هستید که جریان تجارت، 
نیروی کار و سرمایه مابین آن کشور ها حداکثر آزادی را 
داشته باشد و این به معنی این است که اقتصاد های آن 
کشور ها اقتصاد های شبیه به هم باشد. این اتفاق اصلا در 
مورد بریکس وجود ندارد. زیرا بریکس مجموعه ای از 
مصرف کنندگان بزرگ انرژی و همچنین تولیدکنندگان 
بزرگ انرژی هستند که مهمترین حوزه و بلوک بین 

این هاست. از دل چنین گروهی هیچ وقت یک ارز مشترک 
در سطح بانک تجاری به دنیا نخواهد آمد. اما چیزی نه شبیه 
یورو بلکه چیزی شبیه اس دی آر )SDR( صندوق بین 
المللی پول که کارکردش تصفیه مابین بانک های مرکزی 
است و می تواند کسری های تراز پرداخت ها را با بزرگ 
کردن یا منبسط کردن ترازنامه یک بانک مرکزی بین 
بانک های مرکزی، جبران کند؛ مشروط به اینکه منافع تمام 
کشور های در واقع تشکیل دهنده با همدیگر در یک راستا 
باشد.وی افزود: با توجه به اینکه چنین اقدامی یک جور 
تضعیف سیاسی و نه تضعیف اقتصادی دلار می تواند باشد؛ 
درباره اینکه هندی ها را به عنوان بزرگترین سرمایه پذیر 
دلاری فعلی و کشوری که مستقیماً از ساختار دلار استفاده 
می کند، راضی کنند که همچین ریسکی را انجام وچنین 
پالس منفی به آمریکایی ها بدهد، این احتمال خیلی پایین 
است. چنانچه تقریباً یک سال پیش یک مقاله  از طرف 
چینی ها منتشر شد که اگر واقعاً بریکس به سمت ارز واحد 
بخواهد برود نمی تواند با حضور هندی ها باشد؛ بنابراین باید 
هندی ها از این ارز خارج شوند. ضمن اینکه به لحاظ فنی 
تولد یک نوع اس دی آر از طرف اعضای بریکس دور نیست. 
این ارز احتمالا برای مبادلات تجاری است و هیچ وقت به 

عمق بازار های مالی راه پیدا نمی کند، با این شرایط باز هم 
به نظر می رسد که هندی ها آمادگی چنین ریسکی را اصلا 
نداشته باشند؛ بنابراین باز این هم محل سوال است و اگر 
شما یک روزی هم بخواهید چیزی شبیه )SDR( درست 
کنید قطعا از اسکناس شروع نمی شود؛ بنابراین کاملا باید با 
شک و تردید به ارز بریکس نگاه کرد.این تحلیلگر اقتصادی 
و  بریکس  درباره  هم  مهم تر  نکته  یک  کرد:  تصریح 
شانگهای و امثال این ها وجود دارد و آن هم این است که 
آدرس دادن این ها به عنوان یک روش بی اثر کردن تحریم 
غلط است. به این خاطر که این ها اتحادیه هایی هستند 
مابین کشور هایی که در پرونده تحریم با هم تفاوت های 
مهمی دارند. ضمن اینکه خودشان با هم رقیبند مثل هند و 
چین یا روسیه و چین؛ پس اینکه ساختاری ریسک پذیر و 
مشترک بین این کشور ها متولد شود فعلاً در چشم انداز 
نیست. به خصوص آنجایی که به روابط مابین روسیه و چین 
برمی گردد. اما اگر شما تصمیم دارید از این وضعیت استفاده 
بکنید، جایی که تا حد قابل توجه و قابل قبولی از دسترسی 
و تاثیر تحریم آمریکا به دور است روابط تجاری دو جانبه 
است. یعنی روابط تجاری دوجانبه ای که در ترازنامه کشور 
به کشور تصفیه می شود؛ بنابراین اگر ایران توانست یک 

روزی با چین، روسیه یا با هند روابط تجاری از جنس تجارت 
دو جانبه انجام دهد آن وقت تازه امکان استفاده از یک 
ادبیات و یک ساختار تجارت چند جانبه برای ایران فراهم 
است. یعنی اگر ایران نتواند با برزیل، چین، روسیه و آفریقای 

جنوبی کار کند با بریکس هم نمی تواند کار کند. 
این تحلیلگر اقتصادی در خصوص تاثیر ارز بریکس بر 
اقتصاد ایران و رفع تحریم ها هم گفت: ارز بریکس تاثیری 
بر اقتصاد ایران و تحریم ها هم نخواهد داشت. منظور این 
نیست که راهی برای بی اثر کردن تحریم وجود ندارد، اما 
راه حل های چند جانبه مثل بریکس و شانگهای اصلا نقطه 
شروع چنین راه حلی نیستند. اگر شما روزی به دنبال این 
رفتید که تجارت دوجانبه تان را با کشور های عضو بریکس 
افزایش بدید و روابطتان را با روسیه و چین را از ذیل دفتر 
کل امارات خارج کنید آن روز تازه می توان به این فکر کرد 

که بریکس خوب است یا بد است.
اگرچه برخی از کارشناسان نظر چندان مثبتی در خصوص 
بریکس ندارند اما برخی از تحلیلگران از آن به عنوان روزنه 
امیدی نام می برند که شاید بتواند دلار را تحت الشعاع قرار 
دهد . بر این اساس اگر کشورهای بریکس واقعا بتوانند در 
ایجاد یک ارز ذخیره جدید توفیق یابند، احتمالاً این موضوع 
تأثیر زیادی بر دلار آمریکا خواهد داشت و می تواند به کاهش 
تقاضا برای این ارز و روند “دلار زدایی“ منجر شود. این 
وضعیت پیامدهایی برای اقتصاد جهانی نیز خواهد داشت.

اگرچه هنوز مشخص نیست که ارز ذخیره بریکس به واقع 
ایجاد خواهد شد یا نه اما ظهور آن می تواند پیامدهای 
چشمگیری برای اقتصاد جهانی داشته باشد و احتمالاً تسلط 
دلار آمریکا را به عنوان ارز ذخیره اولیه به چالش بکشد. این 
تحول فرصت های منحصر به فردی برای سرمایه گذاری 
برای  ریسک هایی  حال  عین  در  و  می کند  فراهم 
سرمایه گذاری های موجود به همراه دارد. در صورت توجه، 

سرمایه گذاران می توانند از این شرایط سود ببرند.
به نظر می رسد  بازارهای نوظهور و کشورهای در حال 
توسعه می توانند پتانسیل های زیادی چه به لحاظ سرمایه 
پذیر بودن این کشورها و چه سرمایه گذار بودن ان ها به 
ایران داشته باشند اما  اینکه بتوان از همه پتانسیل ها استفاده 
کرد منوط به این است که مشکل “ اف ای تی اف“  حل 

شده و بحث تحریم ها کاهش یابد

رهبر انقلاب در دیدار خانواده های شهدای امنیت:

شرارت رژیم صهیونیستی نه بزرگنمایی شود و نه کوچک انگاری

بررسی اثر گذاری ارز بریکس نشان می دهد؛

ابهام در نقش آفرینی!

جهان اقتصاد: وزیر راه و شهرسازی گفت: اگر اجرای پروژه های عمرانی »اقتصاد 
پایه« نباشد، نمی توان از ابرچالش کمبود منابع عبور کرد.

دومین نشست »شورای مشورتی اقتصادی« به ریاست فرزانه صادق وزیر راه و 
شهرسازی با حضور نمایندگانی از سازمان برنامه و بودجه، وزارت امور اقتصاد و 
دارایی، مرکز پژوهش های مجلس، اتاق بازرگانی و صاحب نظران دانشگاهی 
برگزار شد تا به بررسی چگونگی تسهیل و تداوم مشارکت بخش خصوصی در 
پروژه های مرتبط با وزارت راه و شهرسازی در طول برنامه هفتم توسعه بپردازد.

هدف از برگزاری این جلسات، بررسی چگونگی مشارکت بخش خصوصی؛ 
مدل های مختلف این مشارکت و چگونگی ایجاد جذابیت های لازم برای بهش 

خصوصی، جهت همکاری با وزارت راه و شهرسازی است.
فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه تاکنون این وزارتخانه و دیگر 
بخش های دولتی با دریافت بودجه های سالانه از سازمان برنامه و بودجه به دنبال 

اجرای پروژه های عمرانی خود بوده اند، توضیح داد: وضعیت اقتصادی کنونی کشور 
به گونه ای است که وزارت اقتصاد و امور دارایی و بانک ها را نیز در تأمین منابع 
دچار مشکل کرده است. از این رو وزارت راه و شهرسازی برای پیشبرد برنامه های 
خود باید به دنبال راهکارهای دیگری برای جبران کمبود منابع پروژه های خود 

باشد.
به گفته وزیر راه و شهرسازی چنانچه اجرای پروژه های عمرانی، »اقتصاد پایه« 
نباشد، از ابر چالش کمبود منابع نمی توان عبور کرد و نارضایتی عمومی افزایش 
خواهد یافت.وی با اشاره به رویکرد واقع گرایانه دولت در تدوین لایحه بودجه ۱۴۰۴ 
ادامه داد: ناگزیر از تدوین دستورالعمل هایی برای مولدسازی در وزارت راه و 

شهرسازی هستیم.
صادق بر ضرورت حضور بخش خصوصی و تداوم حضور آن در اجرای پروژه های 
وزارت راه و شهرسازی تاکید کرد و افزود: لازم است شفافیت لازم در این زمینه 

فراهم شود تا امکان برابر برای حضور بخش های مختلف از این طریق فراهم 
شود.

در بخش دیگری از این نشست، نمایندگان سازمان برنامه و بودجه راهکارهایی 
همچون »مشارکت عمومی-خصوصی« به عنوان ساده ترین مدل سرمایه گذاری، 
فاینانس داخلی و خارجی، مولدسازی و … را برای مشارکت بخش خصوصی ارائه 
کردند. علاوه بر این نمایندگان بخش خصوصی و اتاق بازرگانی نیز بر ضرورت 
کاهش تصدی گری دولت به ویژه در تعیین نرخ های عوارض آزادراهی تاکید 

کردند.
در این نشست از »عدم ثبات اقتصادی، افزایش ریسک، نبود تقاضا، قیمت 
گذاری های غیر اقتصادی و سرکوب قیمتی در عوارض عبوری آزادراهی و …« به 
عنوان مهمترین دلایل عدم مشارکت بخش خصوصی در پروژه های عمرانی یاد 
شد. پیشنهادات همچون »ایجاد صندوق توسعه حمل و نقل، ایجاد منابع پایدار 

وزیر راه: 
اجرای پروژه های عمرانی باید »اقتصاد پایه« باشد
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بیش از 7 میلیون مســکن نیاز است
فرشید ایلاتی  - کارشناس مسکن

گفته شده ۷ میلیون مسکن در ایران کم است. باید به این عدد دقیق تر نگاه کرد. در محل بافت های 
فرسوده و نوسازی و بهسازی بافت های روستایی و شهری، کشور به ساخت ۳ میلیون مسکن 
نیاز دارد. از نظر خانه و خانوار حدود ۲ میلیون مسکن کمبود مسکن وجود دارد. به عبارتی در بعضی 

از خانه ها چند خانوار ساکن هستند.
در حال حاضر ۱۴ میلیون جوان در سن ازدواج در کشور دارند. این  افراد نیاز به مسکن دارند اما چون 
نتوانستند ازدواج کنند، این نیاز وارد بازار نشده است. بنابراین ۷ میلیون ازدواج احتمالی وجود دارد، 
که اضافه شدن این عدد به اعداد قبلی، باعث بزرگتر شدن عدد نیاز به مسکن می شود. ممکن 
است اعلام شود قرار نیست این ازدواج ها در یک سال اتفاق بیفتد و تا ۷ سال آینده طول خواهد 
کشید. این یعنی سالی حداقل به یک میلیون مسکن نیاز است. اگرچه این مسئله باعث افزایش 

سن ازدواج می شود که مشکلات خاص خودش را خواهد داشت.
در کنار اهمیت اقتصادی مسکن، باید به بعد اجتماعی آن نیز نگاه کرد. در حال حاضر شرایط ازدواج 
کاهش پیدا کرده و به دلیل مشکل در اجاره یا رهن مسکن، افراد تمایل خود را به ازدواج از دست 
داده اند. باید این مانع ازدواج حذف شود. دولت باید سالی یک میلیون مسکن بسازد. با این کار بعد 
۷ سال می توان به یک تعادل اولیه در مسکن رسید. البته با این پیش فرض که طی این هفت 

سال، هیچ مسکن فرسوده ای نیز اضافه نشود.
اخیراً اعلام شده ۷۰۰ هزار مسکن ساخته می شود. موضوعی است که در قانون جهش تولید 
مسکن نیز آمده است. اگر دولت بخواهد در این زمینه اهمال کند، شرایط ازدواج بدتر خواهد شد 

و کشور مزیت نسبی جوانی جمعیت را از دست خواهد داد.
در حال حاضر برای ساخت مسکن نمی توان به نظام بانکی تکیه کرد زیرا این نظام، به هر دلیلی 
در ساخت مسکن همراهی نمی کند. بانک مرکزی نیز در بخش نظارتی خود کوتاهی کرده و 
بانک ها تسهیلات مسکن لازم را پرداخت نمی کنند و  سرمایه های خود را به بخش های دیگر مانند 
دلالی سکه و یا کارهای دیگر اختصاص می دهند. ولی روش های جدید تامین مالی مانند تهاتر یا 
زنجیره تامین مسکن پاسخگوست.با مشارکت دولت و بخش خصوصی و گسترش شرکت های 
تعاونی نظام مند، می توان مسکن را تامین مالی کرد. ولی قبل از آن، خود دولت باید به این مسئله 
توجه ویژه داشته باشد. در حال حاضر طی سه ماهی که وزیر جدید راه و شهرسازی انتخاب شده، 
از یک پروژه مسکن بازدید نکرده است. معلوم است چنین کاری انجام نخواهد شد و اگر قرار باشد 
فقط ۷۰۰ هزار واحد تکمیل شود و کار اضافه انجام نشود، اوضاع بدتر خواهد شد. با این وزارتخانه 
جدید که تعهدی به ساخت سال یک میلیون مسکن ندارد، ساخت مسکن با مشکل روبرو می شود. 

ولی با مشارکت دولت و بخش خصوصی، ساخت سال یک میلیون مسکن امکان پذیر است.

مدیر آی تی صنایع معدنی فولاد سنگان در گفتگو با خبرنگار جهان 
اقتصاد گفت: هوشمندسازی در صنایع فولادی نیاز به برنامه ریزی 
طولانی و سرمایه گذاری مناسب دارد. در حال حاضر کارخانه های فولاد 
قدیمی هستند و برای اینکه این تکنولوژی ها به نسل چهارم صنعت، 

یعنی کارخانه هوشمند برسند، نیاز به بسترسازی است.
مهدی احمدی، مدیر آی تی صنایع معدنی فولاد سنگان در گفتگو با 
»جهان اقتصاد« گفت: صنعت فولاد، یک صنعت قدیمی است و مواد 
اولیه و انرژی شامل آب، برق و ... جزئی از چرخه تولید محصول در 
این صنعت است. در حال حاضر در سطح جهانی برنامه ریزی جدی 
برای حرکت به سمت افزاایش بهره وری و مصرف بهینه انرژی از 
طریق هوشمندسازی انجام شده است چراکه هوشمندسازی 
کارخانه ها و استفاده از تکنولوژی های مدرن بسیار مهم است. چیزی 
که به عنوان هوشمندسازی در صنعت فولاد مطرح است، این است 
که بتوان فرایند ساخت فولاد را از طریق جمع آوری اطلاعات و 

داده های بزرگ به صرفه تر کرد.
وی در ادامه افزود: هوشمندسازی بر سه مبنای داده های بزرگ، هوش 
مصنوعی و اینترنت اشیا است. در حال حاضر فرآیندهای فولادی در 
کشور، در بخش های مختلف شامل فرآوری، برداشت و استحصال، 
با سیستم های کنترل تولید قدیمی تولید می شود. در اتوماسیون 
کارخانه، فرایندهای تولید پایش می شود. تصمیماتی که در آنجا گرفته 
می شود، توسط افراد خبره تعیین می شود. به عبارتی افرادی که با 
شرایط و پارامترهایی مثل دما، دبی و هر چیزی که بر این مسئله تاثیر 
می گذارد، آشنا هستند، کارخانه را کنترل می کنند. این اپراتورها بر 
مبنای داده های تازه و بر خطی که دریافت می کنند، تصمیم می گیرند 
هر لحظه چه کنترلی بر روی هر قسمت از فرآیند انجام دهند تا مشکل 

رفع شود یا خط بهینه شود.

این کارشناس صنعت آی تی درباره مراحل هوشمندسازی گفت: در 
بحث هوشمندسازی صنایع فولادی، ابتدا هدف جمع آوری داده ها 
است. مرحله بعدی پالایش این داده هاست. بعد از تمیز کردن داده ها، 
می توان با روش هایی مانند یادگیری ماشینی، از داده ها برای 
بهینه سازی و تصمیم گیری استفاده کرد. در واقع سیستم های 
پشتیبانی تصمیم گیری، از این داده ها استفاده می کنند تا پیشنهاداتی 
برای تصمیم گیری در شرایط، در اختیار افراد قرار دهند. بعد از تجزیه 
و تحلیل کامل، توسط اپراتورهای تصمیم گیری، بدون دخالت افراد 
تصمیمات گرفته می شود. غایت هدف کارخانه های فولادسازی، 
ایجاد خط تولید تمام خودکار است که به جای انسان، ماشین برای 

بهینه سازی تصمیم بگیرد.
وی در ادامه افزود: بنابراین در مرحله اول نیاز به کارخانه ای است که 

بتوان داده ها را از آن جمع کرد. بخش عمده ای از تجهیزات صنعت 
فولاد، مکانیکی مثل سیستم های هیدرولیکی و بازو است. داده های 
جمع شده از این سیستم ها بسیار محدود است. برای ورود به بحث 
هوشمندسازی چون باید داده های زیادی وجود داشته باشد تا بتوان 
بر مبنای آن تصمیم گیری کرد، بنابراین باید از بخش های زیادی داده 
گرفت. در نتیجه باید سنسورهای مختلفی در قسمت های مختلف 
کارخانه نصب کرد. با این کار، کارخانه متصل می شود. بعد از جمع 
آوری داده، باید این داده های زیاد و متصل را پردازش کرد. مرحله 
بعدی توسعه الگوریتم های هوشمندسازی است. در حال حاضر 
دانشگاه ها به صورت موردی بر روی این موارد بهبود کار می کنند. 

البته مرحله چهارم استفاده از این داده ها در فرآیند تولید است.
احمدی تکنولوژی به کار رفته در صنعت فولاد کشور را قدیمی دانست 

و گفت: در حال حاضر کارخانه فولاد نسل سه، انگشت شماری در 
کشور است و سایر کارخانه ها قدیمی هستند. مثلاً تکنولوژی کوره بلند 
اکنون قدیمی استت و کشورهای تولید کننده فولادی متعددی در حال 
عبور از این فناوری هستند یا از ان عبور کرده اند. بنابراین مهم است 
که صنعت فولاد ما نیز همپای رقبای جهانی از فناوری قدیمی عبور 
کند و به سمت حرکت از فناوریهای نوین حرکت نماید. چاره ای جز 
عبور و استفاده از نسل۴ نیست، یعنی باید به کارخانه هوشمند رسید. 
باید تجهیزات کارخانه را به هم متصل کرده و از آنها داده جمع آوری 

کرد.
وی در ادامه افزود: اتفاقاتی که در کارخانه ها می افتد بسیار موردی 
است. یک راه حل جامع و کامل برای همه مشکلات وجود ندارد. مثلا 
تولید اعلام می کند میزان پرت مجاز دو درصد است اما پرت تولید ۵ 
درصد است. در نتیجه فقط داده های بخش تولید جمع شده و با استفاده 
از هوشمندسازی راه حلی برای آن در نظر گرفته می شود. در نتیجه 
اگرچه از هوشمندسازی در صنعت فولاد استفاده می شود، اما این 
استفاده موردی است ولی جامع نیست. غایت هوشمندسازی، تاثیر 
این فرایند بر همه سطوح کارخانه و نه تنها یک بخش کوچک از آن 

است.
این کارشناس، برنامه ریزی طولانی مدت و سرمایه گذاری را کلید 
حل مشکل دانست و گفت: برای هوشمندسازی کامل نیاز به یک 
برنامه حداقل ۱۰ ساله است. اول باید نیازها شناسایی شوند. مرحله 
بعد گذاشتن سنسورهاست. این کارها نیاز به سرمایه گذاری زیادی 
دارد. به دلیل تحریم ها، تامین محصولات با تکنولوژی بالای آی تی 
سخت و هزینه بر است. باید زیرساخت ها ساخته شوند. برای مثال فیبر 
نوری وجود داشته باشد و ارتباط بدون قطعی و با سرعت بالا باشد.  چون 
قرار است داده های زیاد و به سرعت دریافت شوند، در نتیجه بستر 
ارتباطی را باید آماده کرد. چنین کاری نیاز به سرمایه گذاری و 
برنامه ریزی بلند مدت داردکه امیدواریم با حمایت و برنامه ریزی و 
سرمایه گذاری کشور ما که دارای پتانسیلهای مهم در حوزه معدن، 
فولاد و  منابع انسانی است به سرعت به سمت هوشمندسازی گام 

بردارد.

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس از اشتغال زایی 
هزار و ۱۶۱ نفری در هفت ماهه نخست امسال خبر داد و گفت: این اشتغال زایی که با 
محوریت استفاده حداکثری از ظرفیت نیروهای بومی صورت پذیرفت، بیشتر از 

اشتغال زایی تعهدی ما بود.
به گزارش روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس، 
محمدرضا پیرحسینلو افزایش تولید و اشتغال زایی را از مهم ترین دغدغه های مدیران 
در بزرگ ترین منطقه ویژه اقتصادی کشور خواند و گفت: در سال ۱۴۰۲ توانستیم 
۱۵۳۳ نفر اشتغال زایی داشته باشیم که ۳۳ نفر بیشتر از شاخص تعهدی سالانه اداره 
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی برای منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج 
فارس بود و امسال نیز برگ زرین دیگری بر دفتر افتخارات ما افزوده شد.وی تعداد افراد 

شاغل در منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس را ۱۴ هزار و ۷۹۶ 
نفر عنوان کرد و گفت: در هفت ماهه نخست امسال هزار و ۱۶۱ فرصت شغلی جدید 
را پدید آوردیم که این تعداد ۶۱ نفر بیشتر از اشتغال زایی تکلیفی ما بود.مدیرعامل 
منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس ادامه داد: موضوع استفاده 
حداکثری از ظرفیت های انسانی بومی را نیز بار دیگر مدنظر قرار دادیم و بر اساس آمار 
قریب به ۶۰ درصد نیروهای جذب شده ی جدید بومی استان هرمزگان هستند.وی در 
خصوص نحوه ی استخدام این نیروها نیز گفت: اکثر این نیروها از طریق سایت مدیریت 
کار و خدمات اشتغال مجموعه و در شرکت های مستقر به کارگیری شدند و در خصوص 
پراکندگی تحصیلی آنان نیز ۵۱ درصد دارای مدرک تحصیلی فوق دیپلم به بالا و ۴۹ 
درصد هم دیپلم یا زیر دیپلم هستند.پیرحسینلو بیشترین اشتغال زایی صورت پذیرفته 

در شرکت های مستقر را به ترتیب متعلق به شرکت های فولاد کاوه، صبا فولاد، ستاره 
سیمین، آلومینیوم هرمزگان و فولاد هرمزگان دانست و گفت: در این مدت منطقه ویژه 
اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج فارس نیز به عنوان شرکت مدیریتی و 
تأمین کننده ی زیرساخت نیز ۱۴۷ نیروی جدید را در قالب های مختلف به کارگیری 

کرده است.
وی در پایان ضمن بیان این که در ماه های اخیر، خوشبختانه شاهد سرعت گرفتن هر 
چه بیشتر فرایند کار و تلاش در منطقه ویژه اقتصادی صنایع معدنی و فلزی خلیج 
فارس بوده ایم، اضافه کرد: از تمام ظرفیت ها در راستای افزایش شاخص های تولید و 
اشتغال استفاده خواهیم کرد و امیدواریم بتوانیم به سهم خود در راستای استعلای نام 

بزرگ ایران گام برداریم.

معاون تکنولوژی و توسعه شرکت فولاد هرمزگان گفت: خوشبختانه 
مطالعات مهندسی انتقال هیدروژن از پالایشگاه به سمت فولاد 
هرمزگان انجام شده و در حال انعقاد قرارداد اجرای خطوط لوله 
هستیم تا به نخستین تولیدکننده فولاد سبز در ایران تبدیل شویم.
علیرضا کاظمی در گفت وگو با خبرنگار روابط عمومی در حاشیه بیست 
و ششمین سمپوزیوم فولاد کشور، بیان کرد: بحث فولاد سبز از سال ها 
قبل در مجامع بین المللی مطرح بوده و طبق برنامه ریزی های صورت 
گرفته قرار است صنعت فولاد دنیا تا سال ۲۰۵۰ یعنی ۲۵ سال آینده 
به انتشار صفر کربن برسد. برای این که هدف یاد شده محقق شود، به 
هزینه ها و الزاماتی نیاز دارد و باید زیرساخت هایی برای آن فراهم شود. 
این یعنی تولید فولاد سبز و انتشار کربن باید به صورت اقتصادی و 
مقرون به صرفه انجام شود. در کشورهای پیشرو تلاش خواهند کرد 
محدودیت های قانونی مانند اعمال تعرفه برای دیگر تولیدکنندگان 
فولاد که به این حوزه دیرتر وارد شدند یا وارد نشده اند، به وجود آورند.
وی افزود: در کشور ما نیز مطالعات و تحقیقات در رابطه با فولاد سبز 
آغاز شده است. هر چند که در کشور ما عمده تولید فولاد از طریق 
تکنولوژی کوره قوس الکتریک و احیا مستقیم انجام می شود که به 
نوعی سبز است و آلایندگی بسیار کمتری نسبت به کوره بلند دارد. 
این یعنی کشور ما در رابطه کاهش آلایندگی نسبت به دیگر کشورها 
مزیت دارد. با این حال به دنبال کاهش انتشارات کربنی هستیم.معاون 
تکنولوژی و توسعه شرکت فولاد هرمزگان خاطرنشان کرد: یکی از 
راهکارهای کاهش انتشارات کربنی در تکنولوژی احیا مستقیم، 
استفاده از هیدروژن به جای گاز طبیعی است. راهکار دیگر این است 
که کربن منتشر شده در خطوط تولید به روش های مختلف جمع آوری 
شده و از انتشار آن جلوگیری شود. برخی از این روش ها در دنیا تجاری 

شده اند و برخی نیز در مراحل تحقیق و توسعه و آستانه تجاری شدن 
قرار دارند.کاظمی با اشاره به اقدامات فولاد هرمزگان در حوزه فولاد 
سبز، تصریح کرد: مطالعاتی را در سال های گذشته برای استفاده از 
هیدروژن در واحدهای احیا مستقیم آغاز کرده ایم. مزیتی که برای 
فولاد هرمزگان در این رابطه وجود دارد این است که در نزدیکی 
واحدهای پالایشگاهی دارای هیدروژن خاکستری قرار دارد. البته 
هیدروژن مد نظر فولاد هرمزگان هیدروژن سبز است که از الکترولیز 
آب به دست می آید و آلودگی ندارد.وی ادامه داد: در گام اول باید 
برنامه ریزی کنیم هیدروژن خاکستری پالایشگاه ها به فولاد هرمزگان 
انتقال یابند تا بتوانیم آن را به کارگیری کنیم. این مهم در قالب 
کارگروه هایی در ایمیدرو و شرکت ملی فولاد ایران تشکیل شده اند، 
همچنین در پروژه مشترک و کارگروهی که در فولاد هرمزگان تعریف 
کردیم، تیم های مرتبط تشکیل شده اند.معاون تکنولوژی و توسعه 
شرکت فولاد هرمزگان عنوان کرد: در حال حاضر هیدروژن سبز در 
مقایسه با دیگر محصولات مانند گاز طبیعی گران تر است که البته 
استفاده از آن می تواند در زمان هایی که قطعی گاز اتفاق می افتد، 
مقرون به صرفه باشد.کاظمی در پایان بیان کرد: خوشبختانه به 
مراحلی رسیده ایم که مطالعات مهندسی انتقال هیدروژن به سمت 
فولاد هرمزگان انجام شده و در حال انعقاد قرارداد اجرای خطوط لوله 
هستیم که انتقال هیدروژن از مبدا پالایشگاهی به فولاد هرمزگان تا 
حد ۳۰ درصد از ظرفیت مدول های احیا مستقیم انجام شود. در این 
زمینه شبیه سازی های اولیه و فعالیت های تئوریک صورت گرفته و 
امیدوار هستیم به عنوان نخستین شرکت در کشور هیدروژن را برای 
خطوط تولید استفاده کنیم و به عرصه تولید فولاد سبز در دنیا وارد 

شویم.

مهدی احمدی مدیر آی تی صنایع معدنی فولاد سنگان تاکید کرد:

ضرورت بسترسازی برای رسیدن به نسل چهارم

اشتغال زایی فراتر از انتظار در منطقه ویژه اقتصادی خلیج فارس

معاون تکنولوژی و توسعه شرکت فولاد هرمزگان: 

فولاد هرمزگان سبز می شود
شهرداری اسلامشهر در نظر دارد به استناد ردیف بودجه مصوب شورای محترم اسلامی شهر  نسبت به اجرای موارد ذیل از طریق برگزاری مزایده و تجدید عمومی 
اقدام نماید. بدینوسیله از اشخاص حقیقی و حقوقی  واجد شرایط دعوت می گردد جهت دریافت اسناد مزایده عمومی از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به 

آدرس:  www.setadiran.ir  اقدام  و جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 02156363090 تماس حاصل نمایند. 
1-مشخصات موضوع و تجدید  مزایده عمومی:

ف
  مبلغ  پایه کارشناسی  مدارک مورد نیاز مدت اجرا  موضوع  مزایده و تجدید مزایده عمومیردی

سالانه)ریال(
 مبلغ سپرده شرکت در
مزایده عمومی )ریال(

طالقانی1 بوستان  اسلامشهر  در  واقع  فوتبال  مصنوعی  چمن  زمین   اجاره 
سه  سال)منطقه یک(  )مزایده عمومی(

اعضاء تغییرات  آخرین  رسمی،  روزنامه  اساسنامه،  تصویر  حقوقی:   *اشخاص 
هیأت مدیره، تصویر کارت شناسایی و هر گونه مدارک معتبر در این خصوص

 *اشخاص حقیقی: تصویر شناسنامه و کارت ملی، تصویر کارت پایان خدمت

بازیکنان قبیل  از  فوتبالی  سوابق  دارای  باید  مزایده  در  کنندگان   *)شرکت 
تحصیلی مدرک  دارای  حداقل  و   ... و  تیم  سرپرست   ، فوتبال  مربی   ،  فوتبال 

دیپلم  باشند (

3/600/000/000550/000/000

یك سالاجاره تلویزیون شهری واقع در ضلع شمالی میدان نماز  )مزایده عمومی(2

 *شرکت ها : تصویر اساسنامه مرتبط ، روزنامه رسمی – دارای مجوز رسمی از
 وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و مراجع ذیربط ، یك نمونه قرارداد درخصوص
کارت تصویر  مدیره،  هیئت  اعضای  تغییرات  آخرین  تبلیغاتی،  های   سازه 

شناسایی )کپی تمام صفحات شناسنامه(

 * موسسه یا کانون های تبلیغاتی : دارای مجوز رسمی از وزارت فرهنگ و ارشاد
تبلیغاتی، های  سازه  درخصوص  قرارداد  نمونه  یك   ، ذیربط  مراجع  و   اسلامی 

تصویر کارت شناسایی )کپی تمام صفحات شناسنامه(

3/600/000/000200/000/000

3
در واقع  خواربار  عرضه  کانکس  دستگاه  یک  نصب  جهت  عرصه   اجاره 
 اسلامشهر بلوار آیت اله سعیدی خروجی شهرک کامیون داران به مساحت

۱۶/8۰ مترمربع )مزایده عمومی(
دو سال

اعضاء تغییرات  آخرین  رسمی،  روزنامه  اساسنامه،  تصویر  حقوقی:   *اشخاص 
 هیأت مدیره، تصویر کارت شناسایی

خدمت پایان  کارت  تصویر  ملی،  کارت  و  شناسنامه  تصویر  حقیقی:   *اشخاص 
 برای آقایان، کپی سند منزل مسکونی )استیجاری- کپی قولنامه(

9/000/000/0001/000/000/000

4
در واقع  خواربار  عرضه  کانکس  دستگاه  یک  نصب  جهت  عرصه   اجاره 
امامزاده عیسی ورودی ولیعصر )عج( خیابان  بلوار  واوان   اسلامشهر شهرک 

مسکن مهر استراتوس به مساحت ۳۳  مترمربع )مزایده عمومی(
دو سال

اعضاء تغییرات  آخرین  رسمی،  روزنامه  اساسنامه،  تصویر  حقوقی:   *اشخاص 
 هیأت مدیره، تصویر کارت شناسایی

خدمت پایان  کارت  تصویر  ملی،  کارت  و  شناسنامه  تصویر  حقیقی:   *اشخاص 
 برای آقایان، کپی سند منزل مسکونی )استیجاری- کپی قولنامه(

7/800/000/000800/000/000

5
در واقع  خواربار  عرضه  کانکس  دستگاه  یک  نصب  جهت  عرصه   اجاره 
۱8 مساحت  به  افق  مجتمع  روبروی  آباد  عدل  قائمیه  شهرک   اسلامشهر 

مترمربع )مزایده عمومی(
دو سال

اعضاء تغییرات  آخرین  رسمی،  روزنامه  اساسنامه،  تصویر  حقوقی:   *اشخاص 
 هیأت مدیره، تصویر کارت شناسایی

خدمت پایان  کارت  تصویر  ملی،  کارت  و  شناسنامه  تصویر  حقیقی:   *اشخاص 
 برای آقایان، کپی سند منزل مسکونی )استیجاری- کپی قولنامه(

300/000/00040/000/000

6
ارائه ایرانی ایجاد شده جهت  اقوام   اجاره عرصه و کیوسک گذر گردشگری 
 غذا ، سوغات و صنایع دستی به شهروندان واقع در اسلامشهر شهرک واوان
ابتدای بلوار امام خمینی به مساحت تقریبی ۱8۴۵ مترمربع )تجدید مزایده(

یك سال

اعضای تغییرات  آخرین  روزنامه رسمی،   ، اساسنامه  تصویر   *اشخاص حقوقی: 
 هیأت مدیره ، تصویر رزومه کاری ) حداقل به مدت دو سال سابقه فعالیت در
 زمینه گذر گردشگری یا دارای شرکت نمایشگاهی تخصصی و غیر تخصصی با
 حداقل دو سال سابقه کاری مرتبط  یا دارای رزومه کاری در خصوص برگزاری

نمایشگاه و جشنواره اقوام ایرانی با حداقل دو سال سابقه فعالیت مرتبط(

آقایان، برای  خدمت  پایان  کارت  و  شناسایی  کارت  تصویر  حقیقی:   *اشخاص 
 رزومه کاری     )حداقل به مدت دو سال سابقه فعالیت در زمینه گذر گردشگری
 یا دارای شرکت نمایشگاهی تخصصی و غیر تخصصی با حداقل دو سال سابقه
نمایشگاه و جشنواره برگزاری  یا دارای رزومه کاری در خصوص   کاری مرتبط  
با حداقل دو سال سابقه فعالیت مرتبط(، عدم سوء سابقه و عدم ایرانی   اقوام 

اعتیاد

19/680/000/000 1/000/000/000 

2- برندگان اول و دوم  مزایده عمومی هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط خواهد شد.
3- بدیهی است کلیه فرآیند برگزاری  مزایده و تجدید مزایده عمومی ، الکترونیکی و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد.

4-سایر شرایط در اسناد  مزایده و تجدید مزایده  عمومی درج گردیده است.
5-چاپ اول: 1403/08/07
6-چاپ دوم: 1403/08/14

» آگهی مزایده و تجدید مزایده عمومی  یک مرحله ای «

  مهرناز خوشبخت 
گروه صنعت

شهرداری اسلامشهر
 آخرین اخبار و تازه ترین تحلیل ها  را در سایت جهان اقتصاد دنبال کنید

WWW.JAHAN EGHTESAD.COM

ت اول
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  مریم مرادی
 گروه زیربنایی

دریچه

افزایــش نرخ نامه معاینه فنی  بعد 
از چهار سال

عباس مجیدی نژاد
در شـبکه خبـری تین نیـوز نامه انجمن صنـفی رانندگان برون شـهری در مورد افزایـش تعرفه خدمات 
معاینـه فـنی خودروهـا را اعـلان نمودند ایـن انجمن بنا بر اخـلاق حرفه ای خـود جوابیه آن نامـه را به آن 
شـبکه خبـری ارسـال نمود؛ اما باکمال تأسـف بـا بی اخـلاق حرفه ای که رسـم این شـبکه های خبری 
اسـت کـه هر گونه پوشـش خبری را مسـتلزم حمایت هـای مادی و معنـوی می داننـد و در صورت عدم 
حمایـت از پوشـش خبـری امتناع خواهند داشـت که ایـن اخلاق غیرحرفـه ای را نمی توانـد توجیه نمود.
بـاری دفـاع و صیانـت از حقـوق صنفی مراکز معاینه فنی خـودرو را حق خود دانسـته و با احترام به صنف 

رانندگان سواری برون شهری.
بـه نقل از شـبکه خبری تین نیـوز دبیر کانون انجمن های صنفی رانندگان سـواری کرایه برون شـهری 
کشـور در نامـه ای بـه معاون حمل ونقل سـازمان راهـداری و حمل ونقل جـاده ای، از افزایـش دوبرابری 

نرخ معاینه فنی خودروهای سواری کرایه خبر داد.
 بـه گـزارش تیـن نیوز، حمید حسیـن زاده در این نامه با اشـاره به اجبار ناوگان سـواری کرایـه به انجام هر 
سـه مـاه یک بـار معاینـه فنی تأکیـد کرد: هزاران دسـتگاه اسـنپ، ماکسیم، تپسی، سـواری شـخصی، 
آژانـس تلفـنی و... به طـور غیرقانونی، بدون محدودیت و بدون مدارک متعدد قانـونی رانندگان حرفه ای، 
مسـافر بین شـهری حمل ونقل نموده و سـالی یک بار هم بیشـتر معاینه فـنی نمی گیرند، آیـا این اجبار و 

تبعیض آشکار در حق رانندگان خودروی سواری کرایه در اخذ معاینه سه ماهه دلیل و توجیهی دارد؟
 ایـن فعـال صنـفی همچنین به عدم حمایت هـای دولتی از رانندگان سـواری کرایه خبـر داد و افزود: این 
راننـدگان از هیچ گونـه حمایت دولتی بهره مند نبوده و حتی یارانه مازاد سـوخت برحق آنان مدت مدیدی 

است که بدون هیچ توضیح و توجیهی قطع گردیده است.
 در نامـه ارسـالی بـه معاونت محترم حمل ونقل سـازمان راهـداری و حمل ونقل جـاده ای دو مورد عنوان 

شده است که هر کدام را می بایست در جایگاه خود به تحلیل و بررسی گذاشته شود.
 در قسـم اول آن دبیر انجمن صنفی رانندگان برون شـهری نرخ معاینه فنی را غیرموجه، غیرکارشـناسی 
و غیرعادلانه دانسـته اسـت. قیمت گذاری عادلانه چگونه تعیین می شـود و کارشناسی آن را چه دستگاهی 
انجام می دهد؟ تعرفه خدمات معاینه فنی از سـال ۱۳۹۹ تا کنون تغییری نداشـته اسـت مسـتندات نامه 
ایـن انجمـن بـه دفتـر معـاون اول ریاسـت جمهور و پیگیـری آن به وزارت کشـور منعکس کننـده این 
عدالت خواهی خواهد بود. نرخ ابلاغی در سـال ۱۴۰۲ مبنی بر اسـناد سـال ۱۳۹۹ بوده مراکز معاینه فنی 
مبلـغ ۹۲۰/۰۰۰ ریـال دریافـت می کردنـد و ایـن کارشـناسی در سـازمان حمایت صـورت گرفت برای 
حق خـواهی خـود حقوق دیگـر اصناف را پایمـال کردند نمی تواند امر موجهی باشـد. البتـه این نکته نیز 
مغفـول واقـع نشـود کـه حتی با ایـن افزایش ایـن نرخ نامه در طول یک سـال با چهار بار رجـوع به مراکز 
معاینـه فـنی خودرو در کشـور برای خودروهای بیش از ده سـال کارکرده بـاز هم مبلغ پرداختی حتی یک 
میلیـون تومـان در سـال نخواهد شـد. مبنی بر سـرمایه گذاری اولیه برای هر مرکز معاینه فـنی خودرو بر 
اسـاس آیین نامـه مصـوب در کشـور در صـورت رعایت انصاف به ایـن مطلب که مراکز معاینـه فنی در 

کشور مغموم واقع شدند بر کسی پوشیده نخواهد بود.
 در بند دوم نامه مذکور اشـاره به معاینه فنی خودروهای دوگانه سـوز داشـته و مبالغی که در تسـت هیدرور 
و بـازرسی تسـت سـلامت انجـام می شـود را به پای حسـاب معاینه فـنی گذاشـته اند. در بخـش هیدرور 
اسـتاتیک آزمایشـگاه های همکار تحت نظر سـازمان اسـتاندارد بوده و مراکز تسـت سـلامت تحت نظر 
اتحادیـه سـوخت های جایگزیـن چرا بـا فرافکنی مبالغی کـه دیگـران دریافت کردند ایشـان در جهت 
بزرگ نمـایی ایـن مبالـغ را عنـوان نمـوده در صورتی به هنگام تسـت هـای مختلف هر کـدام جداگانه 
دریافتی خود را پرداخت می کنند. در بند سـوم دبیر کانون انجمن صنفی رانندگان برون شـهری مدیران 
مسـتقر در شـرکت های مسافربری واجد صلاحیت در امر معاینه فنی خودرو دانسته اند. ایشان چک لیست 
چشـمی این مدیران فقط لوازم اولیه خودرو را که می بایسـت به همراه داشـته باشـند و در صورت تغییرات 
و یـا تعویـض در قطعـات ظاهـری موارد را قید کند را بـا آزمون ها در مراکز معاینه فـنی را یکی خواهد بود. 
می بایسـت در جهت صیانت از حقوق اصناف در کشـور سـطح کار محوله و توقع موردنیاز از یک فرایند 
در سـطح نازلی تنزل داده نشـود که این موارد نه تنها پیشـبردی در صنف های مختلف نخواهد داشـت؛ 

بلکه حقوق اولیه و مطالبات صنفی را نیز خدشه دار خواهد نمود.
 در بنـد چهـار این نامه مطلبی به واقع درسـت عنوان شـده اسـت که حقوق این صنف خـدوم نادیده قرار 
گرفتـه. کلیـه حمل ونقـل اینترنتی ها و آژانس بـا عدم رعایت حقوق صنفی مبادرت به جابه جای مسـافر 
را دارنـد درصورتی کـه هیـچ یـک از مراجـع ذی صلاح تفاوت قیمـت را در نظر نداشـته و بی اهمیت از کنار 
آن گـذر می کننـد. اعتـراض دبیر کانون رانندگان برون شـهری سـواری بـه نرخ گذاری دسـتوری بدون 
لحـاظ هزینه هـای جـاری برای این صنف چالش اسـاسی بوده تنها برای سـواری نیسـت؛ بلکه در کلیه 
حمل ونقـل در بخش مسـافر حاکم اسـت کـه مبالغ دریافتی برای یک مسـافر در حمل ونقل جـاده ای با 
حمل ونقـل از طریـق فراینـد اینترنـتی و یـا آژانس ها قابل به مقایسـه نیسـت که مراکز معاینـه فنی نیز 
بدین درد مبتلا هسـتند. بی شـک در صورتی یک نرخ نامه مبتنی بر توجیه اقتصادی برای اصناف تدوین 

و اجرا شود دیگر اصناف به دنبال محکوم کردن و یکدیگر نخواهند بود.
 در جهـت صیانـت از حقـوق اصناف موجـود در چرخه حمل ونقل بالاخص در حوزه حمل مسـافر و مراکز 
معاینه فنی خودروهای برون شـهری ضرورت اتحاد و پروتکل های مشـترک برای پیشـبرد اهداف خود 
در چنین برهه ای زمان ضروری به نظر می رسـد؛ لذا این انجمن پیشـنهاد جلسـات مشـترک فی مابین 
تشـکل های صنـفی با نظارت معاونت حمل ونقل را در راسـتا کسـب حقوق ذی نفعان ضـروری می داند 

و برای این امر مهم کوتاهی نخواهد داشت.

در هفـت ماهـه ابتـدایی امسـال، ۸۶۰۵ دسـتگاه کامیـون و 
کشـنده جاده ای به ارزش ۸۸۰ میلیون دلار وارد کشـور شـد که 
بـه نسـبت مدت مشـابه قبـل، بیش از سـه برابر شـده اسـت. 
قـرار بـود ایـن واردات صـرف نوسـازی نـاوگان شـود امـا در 
راسـتای توسـعه آن قـرار گرفـت. زیـرا بـه ازای خودروهـای 
وارداتی، خـودرویی از نـاوگان خـارج و اسـقاط نشـد. در حـال 
حاضـر حمـل و نقل جاده ای، شـریان اصلی جابجـایی کالاها و 
مایحتـاج عمومی اسـت. در نتیجـه کامیون ها و کشـنده ها نیز 
باید یک کالای اسـتراتژیک تلقی شـوند. گفته می شـود حدود 
۲۵۰ هـزار کشـنده و کامیـون در کشـور تردد می کنند. سـالانه 
حـدود ۳۰ میلیـارد دلار یارانـه بـه گازوئیـل ایـن نـاوگان تعلق 
می گیـرد. برآوردهـا نشـان می دهند کـه با این یارانـه می توان 
در عـرض یـک سـال، کل دسـتگاه های کشـنده و کامیون را 

نوسازی کرد.
رضـا رسـتمی کارشـناس حمـل و نقـل در گفتگو بـا »جهان 
اقتصاد« گفت: کامیون های کشـنده ای که وارد کشـور شدند، 
بـه دلیـل نوسـازی نـاوگان اهمیـت دارنـد. در طی سـه سـال 
گذشـته کامیون های با ۳ تا ۵ سـال کارکرد وارد کشـور شـدند، 
امـا  از کامیون هـای فرسـوده ای کـه قـرار بود از چرخـه خارج 
شـوند، به تعداد بسیار محدودی از چرخه کنار گذاشـته شـدند. 
از کامیون هـایی کـه قـرار بود وارد شـوند نیز جریمـه ای گرفته 

شـد و وارد شـدند. بـا ایـن کار نوسـازی نـاوگانی کـه مـد نظر 
دولت بود، اجرایی نشد.

وی در ادامـه افـزود: تـا زمانی کـه کامیون های فرسـوده کنار 
نرونـد و یا به اصطلاح قیچی نشـوند، عمر نـاوگان بالاتر خواهد 
رفـت. بـا ورود کامیون هـای جدیـد، تا زمانی کـه کامیون های 
قدیـمی خارج نشـوند، عرضـه و تقاضا در بازار بـه هم می خورد 
و حجـم کمتـری از بـار گیر کامیون هـا می آیـد. در نتیجه تردد 
کامیون هـای سـرخالی افزایش پیدا خواهد کرد. با این شـرایط 
بهـره وری پاییـن کامیون هـا و کشـنده ها، کمتـر خواهد شـد. 

بنابرایـن پیشـنهاد ایـن اسـت کـه همانطور کـه قانـون اعلام 
کـرده بود، به ازای هـر کامیون وارداتی، یک کامیون فرسـوده 
از چرخـه خـارج شـود. واردات کامیون با پرداخـت پول جریمه 
بـه خزانه دولت و بـدون حذف کامیون های فرسـوده، منطقی 

نیست.
رسـتمی مصرف گازوئیـل کامیون های فرسـوده را بسیار زیاد 
دانسـت و گفـت: روزانه حـدود ۶۸ میلیون لیتـر در بحث حمل 
و نقـل توسـط کامیون هـا و کشـنده ها گازوئیـل مصـرف 
می شـود. کامیون هـای مـا بـه صـورت میانگیـن در هـر ۷۰۰ 

کیلومتـر ۵۵ لیتـر گازوئیـل مصـرف می کنـد زیـرا عمـر ایـن 
کامیون هـا زیـاد اسـت و بـه بـالای ۳۱ سـال رسیـده اسـت. با 
نوسـازی نـاوگان، حـتی بـا کامیون هـای چینی که بیـن ۲۷ تا 
۳۰ لیتـر مصرف می کنند، می توان ۴۷ تا ۴۸ درصد در سـوخت 
صرفه جـویی کـرد. صرفه جـویی در سـوخت به دلیـل آلودگی 

هوا و تاثیرات محیط زیستی بسیار اهمیت دارد.
وی در ادامـه افـزود: سـوبسید سـوختی کـه بـه راننـده داده 
می شـود، در صـورتی کـه حذف شـود و بـه جای آن بـه راننده 
امکانـات بـرای خرید خودروی جدیـد داده شـود، طی مدت ۴ 
الی ۵ سـال، ۷۰ تـا ۸۰ درصد نوسـازی ناوگان انجام می شـود. 
باید سـوبسید سـوخت ۵ سـال آینده به این بخش داده شـود و 
تسـهیلاتی بـرای راننـدگان در نظر گرفته شـود تا آنهـا بتوانند 
نـاوگان را نوسـازی کننـد. بـا ایـن شـرایط هم اوضـاع محیط 
زیسـت بهبـود پیـدا می کند و هـم ایمـنی در جاده هـا افزایش 

پیدا می کند.
یارانـه سـالانه گازوئیـل در ایران حـدود ۳۰ میلیارد دلار اسـت، 
می تـوان بـرآورد کـرد که بـا این بودجـه می توان تعـداد بسیار 
زیادی کامیون و کشـنده خرید. قیمت یک کامیون یا کشـنده 
مـدرن و بـا کیفیت در بـازار بین المللی معمولاً بیـن ۱۰۰ تا ۱۵۰ 
هـزار دلار اسـت. با فـرض اینکه قیمت هر کشـنده حدود ۱۲۰ 
هـزار دلار باشـد، می تـوان تخمیـن زد کـه بـا یارانـه گازوئیل 
سـالانه می تـوان تقریبـاً ۲۵۰ هزار دسـتگاه کشـنده خریداری 
کـرد کـه بـرای نوسـازی کل ناوگان کشـنده هـا و کامیون ها 
کافی اسـت. بـا صرفه جـویی گازوئیل در این تعـداد کامیون و 
کشـنده، در ظـرف دو سـال یارانه مصرف شـده بـرای این کار 
به کشـور بـاز می گردد. هنوز معلوم نیسـت چرا بـا وجود چنین 

صرفه جویی عظیمی، تاکنون این اتفاق رخ نداده است.

سهم کشنده های وارداتی در ناوگان حمل و نقل بررسی شد؛

 توسعه مقدم بر نوسازی؟! 

 مهـر: نائـب رئیـس اتحادیه امـلاک گفت: عملکـرد بازرسـان اتحادیه در شناسـایی 
املاک هـای غیرمجـاز شـفاف نیسـت، برهمیـن اسـاس ورود افـراد بالادسـتی برای 

بررسی آمار و نتیجه کارکرد بازرسان الزامی است.
داوود بیگی نـژاد نایـب رئیـس اتحادیـه امـلاک  بـا بیـان اینکـه خرید و فـروش بازار 
مسـکن بـا توجه بـه کاهش قـدرت خرید مسـتأجران به سـمت واحدهـای کوچک 
مقیـاس حرکـت کـرده اسـت، گفـت: در راسـتای بـررسی آمـار مسـکن های طی 
ماه هـای اخیـر، منطقـه ۱۰ تهران در رتبه دوم بیشـترین معاملات مسـکن قـرار دارد، 
زیـرا واحدهـای کوچـک متـراژ در این منطقه نسـبت به سـایر مناطق وجود اسـت و 
موقعیـت مـکانی بـرای دسـترسی به شـریان های اصلی شـهر در منطقـه ۱۰ تهران 

فراهم است.
وی در ادامـه افـزود: بـا توجـه به کاهش قدرت خرید مسـکن عموم آحـاد جامعه باید 
سـاخت واحدهـای بـزرگ متـراژ در طـرح تفصیـلی کنترل شـود. همچنین سـال ها 
اسـت که از یک طرح تفصیلی در بازار مسـکن پیروی می کنیم که مردم را به مناطق 
کوچـک متـراژ هدایت کرده یا به صورت کلی از شـهر خارج شـدند؛ بر همین اسـاس 
بایـد بـا توجه بـه توانمنـدی و نیاز افـراد واحدهـای مسـکونی در لایحه های مختلف 
اجتمـاع به ویـژه بافت هـای فرسـوده شـهرها تولید کنیم تا قیمت مسـکن بـا قدرت 

خرید تمام اقشار جامعه برابر شود.
نایـب رئیـس اتحادیـه امـلاک بـا اشـاره به قانـون پیش فـروش مسـکن در دهه ۹۰ 
تاکیـد کـرد: قانـون پیـش فروش مسـکن در ابتـدای دهـه ۹۰ تصویب شـد، که اگر 
ایـن قانـون اجـرایی می شـد عمـلاً گـردش مـالی کـه به واسـطه ایـن قانـون اتفاق 
می افتـاد، موجـب تولیـد مسـکن می شـد امـا در حال حاضر بـا توجه به اینکـه امکان 
ثبـت قـرارداد پیش نویس توسـط مشـاوران املاک نیسـت، قراردادهـای پنهانی بین 

عموم مردم افزایش یافته، که قطعاً نه به نفع مردم خواهد بود و نه نفع حاکمیت.

وی ادامـه داد: در منطقـه ۲۲ تهـران نوع جدیـدی از خرید و فروش مسـکن با عنوان 
فـروش متـری توسـط برخی از شـرکت و سـازمان ها در حال معامله اسـت کـه اکثراً 
هـم افـراد تحت عنوان سـرمایه گذاری اقدام به خرید متری مسـکن می کنند و سـند 
ایـن واحدهـا بیـن دو یـا چند نفـر به صـورت دونـگی تقسیم می شـود. البتـه امروزه 
تمایل افراد برای سـرمایه گذاری در بازار مسـکن گسـترش یافته و با توجه به اینکه 
مـردم قـدرت خریـد یک واحـد کامـل را ندارند، اقـدام خرید متری مسـکن می کنند؛ 

البته عملکرد بازار مسکن تأثیر پذیر از بازارهای موازی دیگر است.
بیگی نـژاد بـا بیـان اینکه تمایل مسـتأجران برای خریـد واحدهای ۵۰ تـا ۶۰ متر زیاد 
اسـت، افـزود: در حـال حاضـر رکود سـنگینی در بـازار خرید و فروش مسـکن حاکم 
اسـت، زیـرا قیمت مسـکن با قـدرت مالی عمـوم جامعه هم خـوانی نـدارد، البته طی 
سـال های گذشـته کـم کاری بانـک در زمینـه ارائـه تسـهیلات به قشـر کرایه نشین 
بـرای خرید ملک پررنگ بود؛ بر همین اسـاس انتظار می رود متولیان بخش مسـکن 
بازنگـری جـدی در راسـتای عملکـرد بانک ها داشـته باشـند، به جهت اینکـه منابع 

اصلی کشور در اختیار بانک ها است.
نایـب رئیـس اتحادیه املاک با اشـاره به اینکـه هم اکنون می تـوان وام یک میلیاردی 
خریـد مسـکن از بانـک مسـکن دریافـت کرد، یـادآور شـد: بـرای دریافت ایـن وام 
متقـاضی بایـد ابتـدا ۲۵۰ میلیـون تومان برای خریـد اوراق هزینه کند، سـپس حدود 
۵۰ میلیـون تومـان در دفترخانـه پرداخـت کند که رقـم دریافتی حاصل از کسـر این 
هزینه هـا حـدود ۷۰۰ تـا ۸۰۰ میلیـون تومـان خواهـد بود که بـا این مبلـغ دریافتی، 
متقاضی تنها می تواند ۸ الی ۱۰ متر از یک واحد مسـکونی را خریداری کند، از سـوی 

دیگر عده کمی توان حجم بازپرداخت این وام را خواهند داشت.
وی بـا اشـاره بـه اینکـه بـرخی از بازرسـان اتحادیـه امـلاک در راسـتای شناسـایی 
بنگاه هـای امـلاک غیرمجـاز تخلـف می کنند، گفـت: هم اکنـون در اتحادیـه املاک 

بیـش از ۴۰۰ بـازرس در حـال فعالیت انـد کـه از این تعداد تنها ۶ نفر رسـمی هسـتند؛ 
بـر همین اسـاس عـده زیـادی از بازرسین مشـاوران امـلاکی به صـورت افتخاری یا 

غیرقانونی با بنگاه های املاک غیرمجاز برخورد می کنند.
بیگی نـژاد بـا بیـان اینکـه باید رونـد کاغذی در سیسـتم شناسـایی مشـاوران املاک 
غیرمجـاز حـذف شـود، افـزود: اگر بـررسی و شناسـایی بنگاه های امـلاک به صورت 
سیسـتمی طی شـود، قطعاً بازرسان شـرایط و فضای انجام تخلف را نخواهند داشت، 
زیـرا از یـک سـوی رونـد بازرسـان در راسـتای قانون حرکـت خواهد کرد و از سـوی 

دیگر مسیر برخورد با بنگاه املاک متخلف که فرار مالیاتی دارد قانونی می شود.
نایـب رئیـس اتحادیـه املاک ادامـه داد: تعـداد زیادی از مشـاوران امـلاکی در تهران 
فعالیـت می کننـد، فاقـد مجـوز هسـتند و زمانیکه از مجـوز قانونی برخوردار نباشـند، 
حاکمیـت دسـترسی بـرای اخـذ مالیات نـدارد. البته گفتنی اسـت که با توجـه به آمار 
و بررسی هـا بیـش از دو هـزار و ۵۰۰ واحـد امـلاک فاقد پروانه در تهـران وجود دارد که 
در حـال حاضـر حـدود ۱۲ هـزار بنـگاه املاک مجـوز دار در منطقه ۲۰ تهران مسـتقر 
هسـتند.وی افـزود: اتحادیـه مشـاوران امـلاک نقـش کلیـدی در بـازار مسـکن ایفا 
می کنند، اما بعضاً آمارهای متفاوتی از شناسـایی و فعالیت بنگاه های غیرمجاز توسـط 
نهـاد و سـازمان ها اعـلام می شـود، که همیـن موضوع الـزام این را نشـان می دهد که 
نهادهـای بـالا دسـتی بـرای کنتـرل بـازار مسـکن و آرامش خاطـر مردم نسـبت به 
عملکـرد ایـن اتحادیـه بایـد بررسی های جدی در دسـتور کار قرار دهند تا مشـخص 
شـود کـه آیا بازرسـان پس از شناسـایی بنگاه هـای امـلاک غیرمجاز اقدامـات لازم را 
انجـام می دهنـد یـا خیر.بیگی نـژاد در پایان گفت: تمـام مجوزهای مشـاوران املاک 
هم اکنـون از طریـق درگاه ملی مجوزها صادر می شـود و در صـورتی که فردی نتواند 
مجـوز دریافـت کنـد به عنـوان صنف غیر مجاز شـناخته خواهد شـد، در حـالی که با 

راه اندازی درگاه ملی مجوزها دیگر صنف غیر مجاز معنایی ندارد که فعالیت کند.

نائب رئیس اتحادیه املاک:

عملکرد بازرسان اتحادیه املاک شفاف نیست

آگهی فقدان مدرک تحصیلی

مدرک فارغ التحصیلی اینجانب سارا راهدار فرزند نورالله به شماره شناسنامه ۳۷۲ 

صادره از اهواز در مقطع کارشناسی رشته پرستاری صادره از واحد دانشگاه نجف 

آباد با شماره ۱۵8۷۱۵۰۰۴8۴۰ مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد. از 

یابنده تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی نجف آباد ارسال نماید

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۲۰۲۶۰۱۳۵۳۲ تاریخ ۱۴۰۳/۰۷/۲8 هیات اول / موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 

اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان 
تصرفات خانم حبیب اله پارسا به شناسنامه شماره ۴ کدملی ۵۷۵۹8۳۹۶8۳ صادره فرزند 
نعمت اله نسبت به ششدانگ یکباب خانه و مغازه متصله به مساحت ۱۲۵/۲۲ متر مربع پلاک 
شماره ۱۳۹۳۷ اصلی واقع در بخش ۵ اداره ثبت اسناد و املاک شمال اصفهان طبق مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از مالکیت حاج کریم شیرانی سند ۱۰۷8۵-۱۳۳8/۰۶/۲۱ دفتر ۳۶ 
اصفهان محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
شناسه آگهی: ۱8۱۵۲۹۵

تاریخ انتشار نوبت اول :۱۴۰۳/۰8/۰۷
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۳/۰8/۲۲

حسین زمانی علویجه
رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی موضوع ماده  ۳  قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۹۰۱۲۰۰۴۷۷۰ مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۰۲ هیات اول/دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک گرمسار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم مصطفی ناظریه 
در  گرمسار  از  صادره  کدملی ۴۶۰۹۳8۷۵۷۳  شناسنامه ۲۵۵  بشماره  عبدالمحمد  فرزند 
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۱۳۶۲۵/۱۲ متر مربع قطعه ۳۴ از ۴۱ اصلی 
واقع در جواد اباد شهرستان گرمسار خریداری از مالک رسمی آقای/خانم مالکیت مشاعی 
متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰8/۰۷

تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱۴۰۳/۰8/۲۳
شناسه : ۱8۱۵۴۹۰

حسین چلوئی ـ  رئیس ثبت اسناد و املاک 

یادداشت

پدیده سرخوردگی
اشرف سادات جلال زاده - روزنامه نگار

 در این روزها آنچه مهم می نماید جوانان و نو جوانان و نسلی از جامعه است که می بایست با 
نگاهی ژرف به آن نگریست ، نسلی که در آینده ای نه چندان دور سکان دار اداره امور کشور 
خواهد بود نسلی که از فکر،پتانسیل ،قابلیت و استعدادهای آن بایستی بهره برد نسلی که 
سومین ضریب هوشی در دنیا را به خود اختصاص داده و اما آنچه امروز کمتر بدان پرداخته و 
توجه می شود نیازمندی های نسلی است که از نظر دیدگاه و نگرش اجتماعی و فرهنگی با 
نسل ماقبل خود فاصله دارد و آنچه درست  خواهد بود کم کردن شکاف فرهنگی و اجتماعی 
موجود است  اما آنچه شاهدیم سرکوب و تزریق نگرش هایی است که از قبل وجود داشته و 
سعی در ادامه روند آن است  واینگونه است که نسلی که دیده نشود دچار سرخوردگی و ناامیدی 
خواهد شد .ناامیدی یا امید، نوعی طرز تلقی یا نوعی موضع به دنیای پیرامون مان است. این 
نگاه، بی اساس یا فی البداهه شکل نمی گیرد. این نگاه حاصل یک فرایند و یک مسیر است. 
به عبارت بهتر آدم ها ناامید به دنیا نمی آیند، آدم ها ناامید می شوند و توجه به فرایند »شدن« 

بسیار مهم است.
حال  پرسش آن است که وقتی آدم ها ناامید می شوند چکار می کنند؟ افراد در پی ناامیدی 
رفتار های خاصی انجام می دهند. بخشی از مشکلات و مسائل اجتماعی در ایران امروز را می 
توان از این نگاه نگریست  یعنی وقتی افراد ناامید می شوند چکار می کنند؟ چه استراتژی هایی 
برای خودشان تعریف می کنند؟ شما رفتار های مردم در حوزه اقتصادی را ببینید. این رفتار ها 
حاصل ناامیدی  است. ثبت نام انبوه ایرانیان برای خرید خودرو به قیمت کارخانه حاصل همان 

ناامیدی به آینده است. 
از دیدگاه جامعه شناسان افزایش  مصرف الکل در ایران هم حاصل گسترش ناامیدی است. 
نظریه ها تصریح کرده اند که یکی از واکنش ها به ناامیدی و ناکامی، عزلت گزینی و طرد 
اجتماعی خودخواسته است. این در برهه هایی درکشور  ژاپن هم دیده شد. جوانان ژاپنی تحت 
فشار های سخت اجتماعی قرار داشتند تا موفق شوند. حال عده ای نمی توانستند و به هر دلیلی 
ناکام و سرخورده می شدند. آن فشار ها آن قدر زیاد بود که آنان به شکلی خودخواسته طرد 
اجتماعی و اتاق نشینی را انتخاب می کردند.  گسترش پدیده »لش وارگی« در سال های اخیر 
در بین جوانان را هم از این زاویه می  توان دید .  جوانانی هستند که نه درس می خوانند، نه دنبال 
شغلی می روند و نه تلاش می کنند مهارتی بیاموزند. جوانانی که به عمد تصمیم گرفته اند تا 
»لشَ« باشند و لش بودن برای آنان یک انتخاب شده است.   در مجموع به همین دلیل است 
که جامعه شناسان می گویند مسائل اجتماعی زنجیروار به همدیگر متصل اند. هر مسأله 
اجتماعی به مسأله اجتماعی بعدی منجر می شود.  وجود تمایل شدید به مهاجرت نیز خودش 
پیامد های اجتماعی دارد. مثلا یکی از آن ها سندرومی است به نام  »بی مسئولیتی قبل از ترک 
دائم« .   شاید دیده باشید که بعضی از مستأجران در روز های پایانی سکونت در یک سکونتگاه، 
نسبت به حفظ و مراقبت از آن مکان بسیار بی اعتنا می شوند. تمایل شدید به ترک وطن زمینه 
شکل گیری چنین بی مسئولیتی ای را نیز فراهم می آورد. متأسفانه ناامیدی پیامد های اجتماعی 

گوناگونی دارد که مسئولان می بایست نگاه خاصی به آن داشته باشند .

معاون توسـعه اشـتغال بنیاد برکت گفـت: از سـال ۱۳۹۷ تاکنون، 
۴۱۰ هـزار طرح مشـاغل خـرد و خانگی اجرایی شـده کـه اجرای 
ایـن طـرح ها بخشی از فعالیت های معاونت توسـعه اشـتغال بنیاد 

برکت به شمار می رود.
بـه گزارش خبرگزاری مهر مرتضی نیازی معاون توسـعه اشـتغال 
بنیاد برکت از اجرای ۴۱۰ هزار طرح مشـاغل خرد خانگی و اجرای 
سـالیانه ۱۰۰ هزار طرح اشـتغالزایی در کشور خبر داد و گفت: ایجاد 
چنیـن طرح های اشـتغالزایی تنها بخـشی از فعالیت های معاونت 

توسعه اشتغال بنیاد برکت طی سالهای اخیر بوده است.
وی بـا بیان اینکـه توانمندسـازی و به کارگیـری توانمندی های از 
مهمتریـن اهداف این معاونت در جهـت از بین بردن محرومیت در 
مناطـق کم برخوردار کشـور اسـت، گفـت: این هـدف در مناطق 
مـرزی با اجـرای زنجیره های مختلـف از جمله زنجیره های سـبز 
و آبی محقق شـد و امروز شـاهد تغییر چهره روستاها در این مناطق 
و مهاجـرت معکـوس در آنهـا هسـتیم. ۱۵ درصد از یـک میلیون 
اشـتغالی که هـدف دولت سیزدهم بـود را بنیاد برکـت ایجاد کرده 
و آن چیـزی کـه در معاونت اشـتغال اتفـاق می افتد درجهت همان 

سیاست مقام معظم رهبری است که اقتصاد را اولویت می دانند.
معاون توسـعه اشـتغال بنیاد برکت با بیان اینکه محرومیت به چند 
دلیـل رخ می دهـد گفـت: از جمله این که قابلیتی در شـخص ایجاد 

نمی شـود و فـرد آموزش تخصـصی نمی بیند. یا سیسـتم آموزشی 
او را بـرای وارد شـدن به بازار به خـوبی تربیت نمی کند، بخش دیگر 
هـم این اسـت که بالقوه هـایی که ایجاد می شـود تبدیل به بالفعل 
نمی شـوند.وی بـا بیـان اینکـه هـدف بنیـاد برکـت آن اسـت که 
محرومیـت را از بیـن بـرده و مهم تریـن کاری که می تـوان در این 
حـوزه انجـام داد بحث توانمندسـازی و به کارگیری توانمندی های 

ایجادشـده اسـت گفـت: یـکی از رویکردهـای مهـم بـا توجه به 
ضرورت هایی که در کشـور احسـاس می شـود بحث اقتصاد، تولید 
و به تبع آن بحث اشـتغال اسـت.نیازی گفت: مقام معظم رهبری 
طی سـال های متمادی شـعار سـال را به این موضوع اختصاص و 
همیشـه تأکید کرده اند که برای ما مسـائل فرهنـگی و اجتماعی و 
دیـنی مهـم اسـت در نتیجه به جهـت اهمیت موضـوع و به جهت 

این کـه بحث هـای اقتصـادی در شـرایط جنـگ اقتصـادی 
شـکل گرفتند از درجه اهمیت بیشـتری برخوردار اسـت و به همین 
دلیـل شـعار محـوری سـال را حرکـت به سـمت بهبـود وضعیت 
اقتصادی و معیشـت مردم قرار داده اند.وی با بیان اینکه بنیاد برکت 
همین هدف را سـرلوحه قرار داده و در مناطق محروم رویکردهایی 
در ایـن زمینـه اتخـاذ شده اسـت افـزود: راه انـدازی حرفه یا کمک 
کردن به این که کسـب وکار بهبود پیدا کند. ممکن اسـت کسـانی 
بخواهند کاری را شـروع و یا کاری را بهبود ببخشـند، تسهیل کنند 
یـا این کـه بهره ورتـر کار کننـد. مـا بایـد کمـک کنیـم کـه آنها با 
بهـره وری بیشـتری از امکانات موجود کار کنند.این مقام مسـئول 
افـزود: به طور مثال در حوزه کشـاورزی و آبخیزداری تقریباً بیش از 
۸۰ درصد منابع آبی ما در حوزه کشـاورزی مصرف می شود و عمده 
هـدر رفـت منابـع آبی ما هـم در همیـن حوزه کشـاورزی اسـت. 
خدمـتی که ما به کشـاورز می دهیم نحوه بهره وری مناسـب از آب 
اسـت. بـه طـوری که اگر تا پیش از این بـا این مقدار آب یک هکتار 
را آبیـاری می کـرد الان می تواند دو هکتـار را آبیاری کند. اگر همین 
موضوع صرفه جویی در آب کشـاورزی حل شـود برای آن راننده ای 
کـه محصـولات کشـاورزی را بار می زنـد، برای سیلـویی که گندم 
انبـار می کنـد و شیرینی پـزی کـه آرد گنـدم را تبدیـل بـه شیرینی 

می کند کار ایجاد می شود.

اجرای ۴۱۰ هزار طرح مشاغل خرد خانگی طی ۶ سال

آخرین اخبار و تازه ترین تحلیل ها  را در سایت 
 جهان اقتصاد دنبال کنید
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مجری طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشــاورزی 
اعلام کرد

پیش بینــی تولید حدود ۴۰۰ تن زعفران 
در کشور

با  کشاورزی  جهاد  وزارت  دارویی  گیاهان  طرح  مجری  اقتصاد:  جهان 
اشاره به اینکه با اقدامات انجام شده متوسط عملکرد تولید زعفران از 
۳.۵ کیلو گرم در هر هکتار به ۹ کیلوگرم افزایش یافته است، گفت که 
پیش بینی می شود امسال حدود ۴۰۰ تن زعفران در کشور تولید شود.

حسین زینلی مجری طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزی - با 
اشاره به پیش بینی تولید حدود ۳۵۰ تا ۴۰۰ تن زعفران در سال جاری 
کشت  به  اراضی  از  هکتار  هزار   ۱۲۷ جاری  سال  در  گفت:  کشور  در 
پیاز  کشور،  استان   ۲۳ حاضر  حال  در  است.  یافته  اختصاص  زعفران 
زعفران کشت می کنند و بیش از ۹۳ درصد تولید این محصول نیز در 

خراسان بزرگ انجام می شود.
وی با بیان اینکه بیش از ۷۰ درصد زعفران کشور در استان خراسان 
رضوی، تولید می شود، درباره عملکرد تولید زعفران گفت: در چند سال 
به مزارع، متوسط عملکرد  انتقال دانش  انجام شده و  اقدامات  با  اخیر 
به ۹ کیلوگرم در هکتار  از ۳.۵ کیلو گرم در هر هکتار  تولید زعفران 

افزایش یافته است.
کرد:  تصریح  کشاورزی  جهاد  وزارت  دارویی  گیاهان  طرح  مجری 
زعفران  کیلوگرم   ۳۰ حدود  هکتار  هر  در  ایران  در  پیشرو  کشاورزان 

تولید می کنند.
مانند  سردسیر  استان های  در  زعفران  برداشت  اینکه  بیان  با  زینلی 
آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی و لرستان از مهر ماه آغاز شده است، 

تاکید کرد: برداشت این محصول تا پایان آذر ماه ادامه دارد.
او انتقال دانش و دستاوردهای تحقیقاتی به مزارع را از مهمترین اقدامات 
در حوزه ارتقای کمی و کیفی زعفران نام برد و گفت: در سه سال اخیر 
مزارع آرمانی زعفران و مزارع آرمانی تولید پیاز زعفران با کمک بخش 
تحقیقات، ترویج و بخش اجرا طراحی و راه اندازی شده است؛ در این 
مزارع تمام اصول علمی رعایت شده، ضمن آنکه نیاز کودی این مزارع 
کشاورزی  جهاد  وزارت  دارویی  گیاهان  است.مجری طرح  تأمین شده 
برخی  افزود: در  و  برد  نام  از مسائل حوزه زعفران  را یکی  نیاز کودی 
سال ها به علت کاهش قیمت زعفران و یا سرمازدگی، کشاورزان از تغذیه 
دستگاه  ساخت  و  طراحی  کشیدند.زینلی  دست  خود  مزارع  آبیاری  و 
کلاله جداکن از زعفران را از دیگر اقدامات در بخش تحقیقات کشاورزی 
برشمرد و اظهار کرد: این دستگاه می تواند ۵۰ کیلوگرم گل را در هر 
ساعت از کلاله جدا کند که علاوه بر سرعت انجام کار، به کاهش هزینه 
تولید منجر می شود.وی پیش بینی کرد: اگر هر سال به طور متوسط ۱۰ 
دستگاه کلاله جدا کن زعفران وارد مزارع شود، در مدت حدود ۱۰ سال 
آینده می توانیم این مرحله را مکانیزه کنیم.زینلی ابراز امیدواری کرد: 
این دستگاه با حمایت دولت از طریق اختصاص تسهیلات کم بهره، وارد 

مزارع زعفران شود.
مجری طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزی گفت: در حال حاضر 
یک دستگاه کلاله جداکن زعفران توسط بخش تحقیقات و با همکاری 

بخش خصوصی و اجرا ساخته و وارد مزرعه شده است.

  آمنه قدیم پرست
بازار سرمایه

تاثیر  قیمت دلار که در دو هفته گذشته و تحت 
تحولات منطقه ای تا ۶8 هزار تومان نیز افزایش 
یافته بود . پچس از حملات رژیم صهیونیستی به 
برخی از نقاط ایران و در حالی که به نظر می رسید 
معکوس  مسیر  دهد  ادامه  خود  افزایشی  روند  به 
سقوط  تومانی  هزار   ۶۵ کانال  به  و  کرد  انتخاب 
می  ادامه  همچنان  خود  کاهشی  روند  به  و  کرد 
دهد . موضوعی که کارشناسان دخالت موثر بازار 
ساز و فروکش کردن هیجانات را دلیل اصلی این 
تغییر مسیر عنوان  می کنند. البته سایر بازارهای 
سرمایه ای همچون طلا و بورس نیز همین مسیر 
را طی کردند به گونه ایکه بازار سرمایه مجددا قله 
۲ میلیون واحدی خود را پس گرفت و طلا نیز هم 
به تبعیت از اونس جهانی و کاهش قیمت طلا با 

افت قیمت مواجه شد.
قیمت ارز از ابتدای هفته و پس از شکست حملات 
با کاهش مواجه  بر خلافانتظار  رژیم صهیونیستی 
بازار  شده به کانال ۶۵ هزار تومانی رسید فعالان 
قیمت  برای  دلیلی  و  ریخته  بازار  ترس  معتقدند 
های هیجانی وجود ندارد از سوی دیگر با اقدامات 
تومانی  هزار   ۶۱ محدود  به  دلار  قیمت  ساز  بازار 

خواهد رسید 
بازرگانی  اتاق  رییس  حریری،  مجیدرضا 
دلیل  مهم ترین  می گوید:  چین  و  ایران  مشترک 

انجام  اخیر،  هفته  در  ارز  قیمت  هیجانی  افزایش 
برابر  در  ایران   ۲ و   ۱ صادق  وعده  عملیات های 
تجاوز و آتش افروزی رژیم صهیونیستی در منطقه 
بود که هر بار با تخلیه هیجانات بازار، این موج هم 
فروکش کرده است. این بار هم ما به وضوح دیدیم 
که نوسانات شدید بازار ارز در هفته گذشته خیلی 
حمله  در  صهیونیستی  رژیم  ناکامی  از  بعد  زود 
شب گذشته متوقف شد و قیمت دلار دوباره روند 

کاهشی پیدا کرد.
وی با پیش بینی وضعیت بازار ارز طی روز های آتی 
عنوان می کند: قاعدتا وقتی هیجانات تخلیه شده 
با ثبات خود بر  بازار هم به روز های آرام و  باشد، 

کاهش  که  نیست  معنا  بدان  این  البته  می گردد، 
قیمت ارز خیلی فوری و سریع باشد، به طوری که 
به هفته گذشته کاهشی  اولین مرحله، نسبت  در 

می شود و به چند پله پایین تر باز می گردد.
این فعال اقتصادی تصریح می کند: اتفاقات یک سال 
اخیر به خوبی نشان داد نوسانات قیمت دلار ناشی 
و  است  موقت  بسیار  و  بوده  سیاسی  هیجانات  از 
هیجانات  این  کردن  فروکش  با  بلافاصله  همیشه 
باید منتظر کاهش نرخ ارز باشیم. آنچه مسلم است 
این بار هم تنش های منطقه ای و داخلی نتوانست 
داشته  ارز  قیمت  بر  بلندمدتی  و  آن چنانی  تاثیر 
باشد و نوسانات اخیر بعد از چند روز به خوبی در 

حال کنترل و مدیریت است.
همچنین کمال سیدعلی، معاون ارزی اسبق بانک 
مرکزی و کارشناس اقتصادی می گوید: در مقطعی 
بودیم و  انتظارات تورمی در جامعه  شاهد کاهش 
تاثیر وقایع سیاسی در اقتصاد به هر حال کاهش 
پیدا کرده بود، اما در شرایط جنگی وقتی کشوری 
مورد تهدید قرار می گیرد، کشور از شرایط عادی 

خارج می شود.
این کارشناس اقتصادی ادامه داد:، اما با توجه به 
انتشار اخباری مبنی بر کاهش تنش ها گفت: این 
کاهش  حال  در  تنش ها  که  می دهد  نشان  اخبار 
کاهش  تورمی  انتظارات  هم  آن  دنبال  به  و  است 
پیدا می کند و این روند حتما در کاهش قیمت ارز 
بانک  وظیفه  زمانی  برهه  این  در  می گذارد.  تاثیر 
این  بازار است. اگر در  مرکزی مداخله درست در 
و  کند  عمل  هوشمند  مرکزی  بانک  زمانی  مقطع 
بتواند به درستی در بازار مداخله داشته باشد، به 
نظر می رسد احتکارکنندگان یا خریداران احتیاطی 
دلار، فروشنده می شوند و ریزش قیمت دلار ادامه 
خواهد داشت.سیدعلی با تاکید بر اینکه الان موقع 
مداخله بانک مرکزی در بازار است، افزود: ما اطلاعی 
از تصمیمات سیاسی، دفاعی و نظامی کشور نداریم 
اگر تصمیم بر پایان یا کاهش تنش های منطقه ای 
تا  دهد  انجام  را  مداخله  مرکزی  بانک  باید  است، 

قیمت ارز به حداقل ترین قیمت برگردد.
که  نقدینگی  و  تورم  به  توجه  با  البته  گفت:  وی 
باید  مرکزی  بانک  دارد  وجود  کشور  اقتصاد  در 
نظر  به  برسد.  ارز  قیمت  توقف  برای  نقطه ای  به 
می رسد با ادامه این روند و کاهش تنش ها احتمالا 
نرخ دلار به قیمت ۶۱ هزار تومان کاهش پیدا کند

بررسی تغییرات بازار نشان می دهد؛

هیمنه ارز فرو ریخت

باشگاه خبرنگاران جوان: مدیرعامل اتحادیه دام سبک گفت: بنابر آمار در ۵ 
ماهه امسال ۱۲۰ هزار تن گوشت وارد شد که نسبت به سال قبل ۴ برابر 

رشد داشته است.
افشین صدردادرس مدیرعامل اتحادیه دام سبک از کاهش روند قیمت دام 
زنده در بازار خبر داد و گفت: بنابر آمار قیمت کنونی هرکیلو  دام سبک از 
۳۲۰ به ۲۷۰ هزار تومان و دام سنگین از ۲۲۰ به ۱8۰ هزار تومان رسیده 

است.
او با بیان اینکه تقاضایی برای خرید دام داخل وجود ندارد، افزود: بنابر آمار 
طی ۷ ماه گذشته قیمت گوشت در بازار نه تنها کاهش نداشته، بلکه بدلیل 
ضعف نظارت وزارت جهاد کشاورزی و سایر دستگاه ها افزایش داشته است

صدردادرس درباره آخرین وضعیت واردات گوشت گفت: بنابر آمار در پنج 
ماهه سال گذشته ۳۰ هزار تن گوشت وارد شد که امسال با رشد ۴ برابری 
این رقم به ۱۲۰ هزار تن رسیده است. همچنین میزان واردات دام زنده با 

سال قبل برابری می کند.
واردات  بازار  تنظیم  برای  داد: دولت  ادامه  اتحادیه دام سبک  مدیرعامل 
گوشت همانند نهاده دامی باید سامانه بازارگاه را تهیه کند که بر توزیع و 
بازار گوشت نظارت داشته باشد که متاسفانه ضعف نظارت موجب شده تا 

در فضاهای مجازی، گوشت وارداتی خرید و فروش شود.
او با بیان اینکه کمبودی در عرضه گوشت نداریم، افزود: با توجه به فراوانی 
عرضه، دام روی دست تولیدکننده باقی مانده است به طوریکه دام پروار 

شده در دامداری های شهریار و ورامین مملوست.
صدردادرس جمعیت دام سبک تا پایان فصل تابستان را ۷۰ میلیون راس 
اعلام کرد و گفت: برآوردها حاکی از آن است که  در صورت مساعد بودن 
شرایط جوی ۲ تا ۳ میلیون راس دام در پاییز زایش شود، اما زایش های 

اواخر پاییز و اوایل بهار بیشترین اثرگذاری را برجمعیت دامی دارد.
مدیرعامل اتحادیه دام سبک ادامه داد: علی رغم کاهش قیمت دام زنده، 
قیمت گوشت در بازار کاهش نداشته است که این امر بدان معناست که 
سوداگران و مافیای واردات قیمت ها را افزایش دادند، حال این سوال مطرح 
است که با افزایش حجم واردات، چه میزان گوشت دپو شده در کشور 

داریم.

دلیلی برای گرانی گوشت وجود ندارد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  موضوع  دوم  هیئت  شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۵۰۱۳۹۷۰  رای  برابر 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک نیشابور تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمد ابراهیم 
سالدیده فرزند محمدحسین در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۷.۵۳ 
مترمربع از پلاک شماره ۷۵ فرعی از ۳۶ اصلی واقع در بخش ۱۲ حوزه ثبت ملک 
نیشابور خریداری از مالک رسمی آقای غلامعلی فتحی محرز شده است. بنابراین 
و دیگری در  روزنامه محلی  یکی  روزنامه،  اطلاع عموم در دو  به منظور  مراتب 
روزنامه کثیرالانتشار و در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود. در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم کنند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف ۳8۰۲
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰8/۰۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰8/۲۲

مجتبی لطفی پور- رئیس ثبت اسناد و املاک نیشابور

آگهی موضوع ماده  ۳  قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۹۰۱۲۰۰۴۷۶۱ مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۲۹ هیات اول/دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
مرتضی  آقای/خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  گرمسار  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
ناظریه فرزند عبدالمحمد بشماره شناسنامه ۲ کدملی ۴۶۰۹۷۱۲۴۴۱ صادره از گرمسار در 
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲۴۲۵۹/۵ متر مربع قطعه ۱۲۴ از ۴۱ اصلی 
واقع در جواد اباد شهرستان گرمسار خریداری از مالک رسمی آقای/خانم مالکیت مشاعی 
متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰8/۰۷

تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱۴۰۳/۰8/۲۳
شناسه : ۱8۱۵۵۰۶

حسین چلوئی ـ  رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی موضوع ماده  ۳  قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۹۰۱۲۰۰۵۱۰۷ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۱ هیات اول/دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
مرتضی  آقای/خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  گرمسار  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
از گرمسار  ناظریه فرزند عبدالمحمد بشماره شناسنامه ۲ کدملی ۴۶۰۹۷۱۲۴۴۱ صادره 
در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۶۵۰۳/۶ متر مربع قطعه ۱۳۷ از پلاک 
۴۱ اصلی واقع در جواد اباد شهرستان گرمسار خریداری از مالک رسمی آقای/خانم مالکیت 
مشاعی متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
متقاضی  مالکیت  به صدور سند  نسبت  اشخاص  که  در صورتی  آگهی می شود.  روز   ۱۵
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰8/۰۷

تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱۴۰۳/۰8/۲۳
شناسه : ۱88۵۴8۱

حسین چلوئی ـ  رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  موضوع  دوم  هیئت  شماره ۱۴۰۳۶۰۳۰۶۰۰۵۰۱۳۹۶۲  رای  برابر 
واحد  فاقد سند رسمی مستقر در  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
مریم  متقاضی خانم  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  نیشابور  ملک  ثبت  ثبتی حوزه 
دانشورنیا فرزند ابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۳۲۴.۴۶ 
مترمربع از پلاک شماره ۲۷ فرعی از ۱۵ اصلی واقع در بخش ۵ حوزه ثبت ملک 
نیشابور خریداری از مالک رسمی ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( محرز شده 
است. بنابراین مراتب به منظور اطلاع عموم در دو روزنامه، یکی روزنامه محلی و 
دیگری در روزنامه کثیرالانتشار و در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود. در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم کنند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م الف ۳۷۶8
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰8/۰۷ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰8/۲۲

مجتبی لطفی پور- رئیس ثبت اسناد و املاک نیشابور

آگهی موضوع ماده  ۳  قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۹۰۱۲۰۰۵۲۰۷ مورخه ۱۴۰۳/۰۷/۱۷ هیات اول/دوم قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک گرمسار تصرفات مالکانه و بلامعارض آقای/خانم طیبه گلینی فرزند قدرت اله 
به شماره شناسنامه ۴۶۰۰۰۰۱۳۲۱ کدملی ۴۶۰۰۰۰۱۳۲۱ صادره از گرمسار در ششدانگ 
یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی بدون سقف به مساحت ۲۰۰ متر مربع پلاک ۲۵ 
فرعی از ۹ اصلی واقع در لجران خریداری از مالک رسمی آقای/خانم ورثه جمشید شکوهی 

محرز گردیده است. 
لذا در اجرای مقررات ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی فاقد سند مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۷/۲۱

تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱۴۰۳/۰8/۰۷
شناسه : ۱8۰۴۰۱8

حسین چلوئی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی موضوع ماده  ۳  قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رأی شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۹۰۱۲۰۰۵۱۱۱ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۱۱ هیات اول/دوم موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک گرمسار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم مصطفی ناظریه 
در  گرمسار  از  صادره  کدملی ۴۶۰۹۳8۷۵۷۳  شناسنامه ۲۵۵  بشماره  عبدالمحمد  فرزند 
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۱۵۴۲۶/۵۲ متر مربع قطعه ۵۴ از ۴۱ اصلی 
واقع در جواد اباد شهرستان گرمسار خریداری از مالک رسمی آقای/خانم مالکیت مشاعی 
متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰8/۰۷

تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱۴۰۳/۰8/۲۳
شناسه : ۱8۱۵۵۰۰

حسین چلوئی ـ  رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی مزایده اموال غیرمنقول )اسناد رهنی( پرونده ی ۱۴۰۱۰۳8۹۱ متعهد نارنج اسویار- متعهد له:بانک مسکن شعبه آزادگان  
به اطلاع عموم می رساند :

 ملک یک قطعه آپارتمان مسکونی نوع ملک طلق با کاربری مسکونی به پلاک ثبتی ۲ فرعی از ۱۴۱8 اصلی )دو فرعی از یکهزار و چهار 
صد و هجده ( مفروز و مجزا شده از ۰  فرعی از اصلی مذکور قطعه ۲ در طبقه ۱ و واقع در بخش ۰8 ناحیه ۰۲ حوزه ثبت ملک اداره ۱ 
اهواز استان خوزستان به مساحت ۹۶/۶۹ متر مربع ، واقع در سمت غربی طبقه اول، به حدودشمالا:در سه قسمت که  قسمت دوم آن غربی، 
است، اول دیوار و پنجره است به  طول )۳/۲۰( سه مترو بیست سانتی متربه نورگیر مشاعی دوم  دیوار و پنجره است به طول ۱/۹۰ یک 
متر و نود سانتی متر به نورگیر مشاعی سوم دیواریست به به طول  ۳/۰۰ سه متربه درز انقطاع مورد تفکیک که ماورا آن فضای ملک مجاور 
شماره ۱ فرعی از شماره ۱۴۲۳ اصلی قرار دارد شرقا: در ۱۳ قسمت وه که قسمتهای چهارم و هشتم آن شمالی قسمت های دوم و ششم 
و دهم و دوازده هم آن جنوبی است اول دیواریست مشترک به طول ۵/۳۵ پنج مترو سی وپنج سانتی متر به آپارتمان مسکونی قطعه ۳ 
دوم دیواریست به طول ۰/۲۰ بیست سانتی متر به داکت سوم دیواریست به طول ۰/۳۰ سی سانتی متر به داکت چهارم دیواریست به طول 
۰/۲۰ بیست سانتی متر  به داکت پنجم دیواریست مشترک به طول ۱/۲۰ یک متر و بیست سانتی متر به آپارتمان مسکونی قطعه ۳ ششم 
دیواریست به طول ۰/۲۰ بیست سانتی متر به داکت هفتم دیواریست به طول ۰/۳۰ سی سانتی متر به داکت هشتم دیواریست بطول ۰/۲۰ 
بیست سانتی متر به داکت نهم دیوار یست مشترک به طول ۴/۱۰ چهار متر و ده سانتی متر به آپارتمان مسکونی قطعه ۳ دهم دیواریست 
به طول ۰/۹۵ نود و پنج سانتی متر به راه پله و آسانسور یازدهم دیواریست به طول ۱/۷۰ یک متر و هفتاد سانتی متر به راه پله و آسانسور 
دوازدهم دیواریست به طول ۰/۳۵ سی و پنج سانتی متر به راه پله و آسانسور سیزدهم درب و دیواریست بطول ۴/۹۵ چهار متر و نود و پنج 
سانتی متر به راه پله و آسانسور جنوبا: دیوار و پنجره است به طول)۴/۹۰( چهار مترو نود سانتی متر به فضای حیاط مشاعی غربا: دیواریست 

به طول ۱۶/۰۰ شانزده متر به درز انقطاع مورد تفکیک که ماورا آن فضای ملک مجاور از شماره  ۱۴۱۷ اصلی  قراردارد . 
مشخصات منضمات ملک:انباری قطعه ۱ به مساحت ۳ متر مربع 

به نشانی اهواز کیان آباد خیابان سبحان غربی ۱8 متری چهارم پلاک ۹۹ مجتمع ۹۹ طبقه اول سمت غربی 
مشخصات مالکیت :

 مالکیت نارنج/ اسویار فرزند علی شماره شناسنامه ۱۰۵۶۷ تاریخ تولد ۱۳۲8/۰۱/۱۰ صادره از اهواز دارای شماره ملی ۱۷۵۰8۶۹۶۱۶  با 
جز سهم ۶ از کل سهم ۶ به عنوان مالک  ششدانگ عرصه و اعیان  با شماره مستند مالکیت ۱۹8۲۹۳ تاریخ ۱۳۹۷/۱۰/۲۵ دفتر خانه 
اسناد رسمی شماره ۶ شهر اهواز استان خوزستان موضوع سند مالکیت اصلی به شماره چاپی ۴۵۵۶۴۵  سری ب سال ۹۷ با شماره دفتر 

الکترونیکی ۱۳۹۷۲۰۳۱۷۰۰۱۰۲۵۰۲۴ ثبت گردیده است ساکن به نشانی فوق الذکر 
طبق گزارش کارشناس:

 آپارتمان مسکونی واقع در طبقه ۱  مجتمع مسکونی تجاری در شش طبقه طبقه همکف شامل یک واحد تجاری به مساحت ۳۰ متر مربع 
و 8 واحد پارکینگ و طبقه اول تا پنجم ۱۰ واحد آپارتمان مسکونی دارای اسکلت بتنی و دیوارهای آجری با ملات ماسه و سیمان نمای 
بیرونی مجتمع سنگ سفید تراورتین و دیوار های همکف و پارکینگ و راه پله سنگ و دارای آسانسور و بدنه داخلی واحد کاغذ دیواری 
و سقف تیرچه و بلوک و کف سرامیک و شامل دواتاق خواب و سالن پذیرایی و آشپزخانه اپن ودارای کابینت دیواری و زمینی ام دی اف 

پنجره دو جداره درب ضد سرقت و سرویس بهداشتی و قدمت اعیان ۷ سال میباشد .
 موضوع  سند رهنی و شرطی شماره سند : ۱۹8۲۹۴ – تاریخ سند  ۱۳۹۷/۱۰/۲۵  تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره ۶ شهر اهواز 
استان خوزستان  که در اثر عدم پرداخت بدهی  منجر به صدور پرونده اجرایی مکانیزه ۱۴۰۱۰۳8۹۱  بوده است  پس از ابلاغ اجراییه و 
قطعیت ارزیابی به بستانکاری  از طریق مزایده به فروش می رسد مزایده از مبالغ پایه ۲۷/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال)بیست و هفت میلیارد و 
پانصد  میلیون ریال( طبق گزارش کارشناس رسمی دادگستری بابت مطالبات بانک مسکن روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۰8/۱۹ از ساعت ۹ الی 
۱۲ در محل اجرای ثبت اهواز )واقع در اهواز کوی نبوت بلوار دماوند - جنب دادگستری باهنر اداره اجرای ثبت برگزار می گردد مزایده از 
مبلغ اعلامی فوق شروع به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب برق گاز اعم 
از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره 
تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی 
بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقدا وصول می گردد ملک فاقد بیمه می باشد
ضمنا شرکت در مزایده منوط به پرداخت ۱۰ درصد از مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در 
جلسه مزایده است لذا خریدار یا خریداران می بایست تا قبل از شروع مزایده اصل فیش واریزی پرداختی ۱۰ درصد را به اداره اجرا تسلیم 
و مابقی مبلغ را می بایست ظرف مدت ۵ روز پس از مزایده به حساب سپرده های ثبت واریز نمایند. دارای دو مورد بازداشت مازاد می باشد. 

تاریخ انتشار:۱۴۰۳/۰8/۰۷
شناسه آگهی: ۱8۱۵۹۰۳

معاون اداره اجرای اسناد رسمی اهواز
فریبا آریایی نیا
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  گلناز پرتوی مهر 
گروه انرژی

عضـو انجمـن انرژی هـای تجدیدپذیـر ایـران گفـت: درحـالی کـه کشـور 
تولیدکننـده پنل هـای خورشیـدی و تجهیزات نیـروگاه های تجدیدپذیـر را دارد، 

اما واردات کالای مشـابه سـال داخل آن هم با ارز نیمایی صورت می گیرد.
 عـلی پژوهـان، عضـو انجمن انرژی هـای تجدید پذیـر ایران در حاشیه بیسـت و 
چهارمیـن نمایشـگاه بین الملـلی صنعت برق در جمـع خبرنگاران اظهار داشـت: 
ناتـرازی برق مثل سـرطان می مانـد و هرچه می گذرد، اگر درمـان و چاره اندیشی 

نشود، گسترده تر می شود.
وی افـزود: بیـش از ۸۵ درصـد انـرژی برق کشـور توسـط نیروگاه هـای حرارتی 
تأمیـن می شـود، ایـن در حالی اسـت کـه ناتـرازی گاز داریم و در تأمین سـوخت 
نیروگاه هـا هـم در فصول سـرد سـال به مشـکل برمی خوریـم؛ این ناتـرازی گاز 
در زمسـتان سـال جـاری نیروگاه هـا را مجبـور بـه مصرف بیشـتر سـوخت مایع 

می کنـد کـه هـم به لحـاظ زیسـت محیطی و هـم بـه لحـاظ اقتصـادی مضرات 
فـراوانی به دنبـال دارد.پژوهـان بـا بیان اینکـه »در حکمرانی انـرژی موفق عمل 
نکرده ایـم«، گفـت: اگرچـه موضـوع توسـعه انرژی هـای تجدید پذیر در دسـتور 
کار قـرار گرفتـه امـا تأمیـن منابـع مـالی بـرای آن تبدیل به یک دردسـر شـده و 
بخش هـای مختلـف حاکمیـت، هماهنگی کمی بـرای تحقق ایـن هدف گذاری 

بزرگ دارند.
وی ادامـه داد: چطـور می توانیم سـالانه ۳۰ تا ۴۰ میلیارد دلار سـوخت بسـوزانیم، 
امـا نمی توانیـم یـک میلیـارد دلار بـرای توسـعه انرژی هـای تجدیـد پذیـر 

اختصاص دهیم؟
عضـو انجمـن انرژی هـای تجدیـد پذیر ایـران تصریح کـرد: در حالی که کشـور 
تولیدکننـده پنل هـای خورشیـدی و تجهیـزات نیروگاه های تجدیـد پذیر را دارد، 

امـا واردات کالای مشـابه سـال داخـل صورت می گیـرد؛ آن هم بـا ارز نیمایی، در 
حـالی کـه تولیدکننـده داخـلی آلومینیـوم را با نرخ ارز بـازار تأمیـن می کند و هیچ 

حمایتی از تولید داخل در زمینه پنل های خورشیدی انجام نمی شـود.
وی افـزود: در حـالی کـه ظرفیـت تولید سـالانه ۲۰۰۰ مـگاوات پنـل خورشیدی 
ایجاد شـده، در سـال گذشـته فقط به اندازه ۳۰۰ مگاوات از این ظرفیت اسـتفاده 
شـده و حـتی سـازمان های دولـتی نیز بـه دنبـال واردات پنل خورشیدی هسـتند 
و نام شـرکت های ایـرانی تولیدکننده پنل خورشیدی حتی در وندرولیسـت تأمین 
کالای شـرکت ها و سـازمان های دولـتی قـرار ندارد.پژوهـان بـا انتقـاد از 
عددسـازی ها و ارائـه آمـار غیرواقـعی بـه جـای برنامه هـای مـدون گفـت: تـا 
مؤلفه هـای اقتصـادی درسـت نشـود، امـکان تحقـق برنامه هایی چـون افزایش 

ظرفیت ۱۰ هزار مگاواتی نیروگاه های تجدید پذیر میسـر نخواهد شد.

لزوم واردات پنل های خورشیدی

خبر

سال آینده ناترازی برق کاهش می یابد
مدیر عامل گروه مپنا گفت : برای جبران ناترازی برق برای سال آینده، وزارت نیرو ۱۴ 
اقدام را تعریف کرده و مپنا پروژه های را در دستور کار دارد که پیش بینی میشود ناترازی 

برق کاهش یابد.
به گزارش خبرنگار مهر، محمد اولیا، در حاشیه بیست و چهارمین نمایشگاه بین المللی 
برق، در جمع خبرنگاران در رابطه با اقدامات مپنا برای توسعه خودروهای برقی و 
ایستگاه های شارژ، گفت: ساخت خودرو بر عهده خودروسازان است و در این حوزه نیز 

اقداماتی صورت گرفته، در تهران تعداد خودروهای برقی در حال افزایش است.
وی ادامه داد: پیش بینی می شود که تا آخر امسال ۱۰ هزار خودرو در خیابان ها فعال باشند، 

تعداد زیادی از این خودروها از طریق واردات و بخشی نیز از تولید داخل خواهد بود.
اولیا با اشاره به اینکه مپنا خودروساز نیست اما شریک ساخت داخل و تأمین کننده 
زیرساخت های شارژ برای خودروهای برقی هستیم، خاطر نشان کرد: دو قرارداد برای این 
موضوع در دستور کار داریم، یک قرارداد با کرمان موتور داریم، اکنون خودرو ایگل در حال 
ساخت است، این خودرو به صورت مشترک توسط گروه مپنا و خودروساز ساخته می شود

وی ادامه داد: هزار دستگاه از این خودرو در حال ساخت است که تا پایان سال تحویل 
می شود و تعداد زیادی از ایستگاه های شارژ در حال ساخت و تحویل بوده، دو موضوع را 
باید در نظر گرفت، وسعت کشور زیاد است و پوشش دادن این وسعت زمان بر خواهد بود، 
مساله بعدی تأمین مواد و قطعات لازم از نظر مسائل مالی، اختصاص ارز و حل مشکلات 
حمل وگمرک است تا کار ساخت داخل با توجه به اینکه برخی قطعات وارداتی است، به 

پایان برسد.
اولیا افزود: این فرایند در شرایط فعلی کشور طولانی است، بنابراین فرایند کار مقداری 
زمان بر می شود اما اصل خط تولید شارژها در دو کارخانه مپنا خیلی پر رونق فعال است تا 
نیازهای فعلی را پاسخگو باشیم.وی با بیان اینکه در مساله تأمین برق وزارت نیرو همکاری 
زیادی دارد و عرضه صورت می گیرد و باید توجه داشت تأمین برق خودروها در ابعادی که 
وجود دارد خیلی ناچیز است و در برخی نقاط می تواند با ذخیره سازی به تأمین برق کشور 
کمک کند، گفت: در زمان پیک زمانی که تعداد خودروهای برقی زیاد باشد، می توان در 
طول شب خودرو را شارژ کرد در طول روز نه تنها در حمل ونقل خودرو مورد استفاده قرار 
بگیرد بلکه می توان در نقاطی که مشکل برق دارند نیز از برق ذخیره شده در خودرو استفاده 
کرد.به گفته مدیرعامل گروه مپنا خودروهای برقی به شرط توسعه می توانند چند مزیت 
در بخش حمل ونقل، محیط زیست و تأمین برق داشته باشند.اولیا در خصوص اقدامات 
مپنا برای جبران ناترازی برق برای سال آینده، گفت: وزارت نیرو ۱۴ اقدام را تعریف کرده 
که در این اقدامات بخش های مهمی همچون تولید با نیروگاه های حرارتی و تجدیدپذیر 
و مدیریت مصرف و وجود دارد، در تعدادی از این پروژه ها مپنا نقش مهم و کلیدی دارد در 
مجموع می توان گفت که مپنا برای تابستان سال آینده در دو بخش نیروگاه های حرارتی 
و تجدیدپذیر و بهره وری انرژی حدود ۶۰۰۰ مگاوات پروژه در حال اجرا دارد و سهم 
تجدیدپذیرها حدود ۳۰۰ مگاوات خواهد بود.به گفته وی پیمانکاران دیگر نیز پروژه هایی 
را در دستور کار دارند و با این توصیف پیش بینی می شود که در تابستان سال آینده میزان 
ناترازی کمتر باشد.وی با اشاره به پروژه های نفتی مپنا گفت: یکی از چهار شرکتی که در 
پارس جنوبی برای پروژه ازدیاد برداشت فعال بوده مپنا است، قرارداد اولیه اسفند سال 
گذشته امضا شد، اکنون قرارداد اصلی در شرف امضا است و در این فاصله نیز مپنا و دیگر 
شرکت ها فعال بوده اند ما نیز برای ایجاد تأسیسات لازم اقدامات مهمی را پیش برده ایم، 
قسمت دوم نیز تجهیزات توربوکمپرسور و توربو ژنراتور است که در کارخانه های مپنا ساخته 
می شود و قرارداد آن قرار بود در بهار امسال منعقد شود که بعد از شهادت رئیس جمهور 
فقید دچار وقفه شد و اکنون در ماه های اخیر مجدداً وزارت نفت و شرکت ملی نفت به آن 

سرعت بخشیده و به قرارداد خواهیم رسید.

 افزایش قیمت حامل های انرژی همواره یکی از مباحث مهم و 
چالش برانگیز در اقتصاد کشورها، به ویژه کشورهای دارای یارانه های 
سنگین انرژی محسوب می شود. این موضوع در ایران نیز به دلیل 
وابستگی به نفت و گاز و تأثیر مستقیم قیمت های داخلی و جهانی بر 
بودجه، از اهمیت ویژه ای برخوردار است. طی سال های گذشته، کسری 
بودجه دولت به یکی از معضلات اصلی اقتصادی تبدیل شده است. در 
این میان، افزایش قیمت حامل های انرژی به عنوان راه حلی برای جبران 
بخشی از کسری بودجه مورد توجه قرار گرفته، اما انتخاب این راه حل 
بدون در نظر گرفتن شرایط اقتصادی و اجتماعی می تواند مشکلات 
دیگری را نیز ایجاد کند. کسری بودجه به این معناست که دولت بیش 
از درآمدهای خود هزینه می کند و برای تأمین منابع مالی لازم، به منابعی 
مانند استقراض، چاپ پول، یا درآمدهای ناپایدار متوسل می شود. در 
سال های اخیر، با کاهش درآمدهای نفتی و فشارهای اقتصادی، کسری 
بودجه دولت افزایش یافته است. این مسئله نه تنها باعث افزایش نرخ 
تورم می شود، بلکه می تواند به بحران های اقتصادی و کاهش ارزش پول 
ملی نیز منجر شود. یکی از راه های جلوگیری از تشدید این کسری، ایجاد 
درآمدهای جدید برای دولت است که افزایش قیمت حامل های انرژی 
به عنوان یکی از منابع بالقوه مورد توجه قرار گرفته است.ایران با داشتن 
ذخایر عظیم نفت و گاز و به واسطه یارانه های قابل توجه در این حوزه، 
جزو کشورهایی است که انرژی با قیمتی پایین تر از بسیاری از کشورهای 
دیگر به مصرف کننده ارائه می شود. این یارانه های پنهان موجب شده 
است که مصرف انرژی به صورت بی رویه افزایش یابد و بهره وری در 
مصرف انرژی کاهش یابد. به همین دلیل، برخی از کارشناسان افزایش 

قیمت حامل های انرژی را به عنوان راه حلی برای مدیریت بهتر مصرف 
و تأمین منابع مالی جدید برای دولت مطرح می کنند. اما این افزایش 
قیمت باید با دقت و به صورت تدریجی انجام شود تا از آسیب های 
اقتصادی و اجتماعی آن جلوگیری شود.در همین زمینه، فریدون زمانی، 
کارشناس حوزه انرژی، در گفت وگو با خبرنگار »جهان اقتصاد«، اظهار 
کرد:  یکی از راهکارهای اساسی برای جلوگیری از آثار منفی افزایش 
قیمت حامل های انرژی، انجام این کار به صورت تدریجی و زمان بندی 
شده است. افزایش ناگهانی قیمت ها می تواند به تورم و کاهش قدرت 
خرید مردم منجر شود، اما با تعیین زمان بندی مشخص و اطلاع رسانی 
دقیق به مردم، امکان پذیرش و تطبیق با این تغییرات بیشتر می شود.وی 
با اشاره به اینکه بخش زیادی از یارانه های انرژی به صورت عمومی و 
غیرهدفمند پرداخت می شود، گفت:  این روش نه تنها به اقشار ضعیف 
کمک نمی کند، بلکه اغلب باعث اتلاف منابع می شود. با اعمال یارانه های 

هدفمند و اختصاص یارانه ها به گروه های کم درآمد و آسیب پذیر، می توان 
از فشار مالی ناشی از افزایش قیمت ها بر این اقشار جلوگیری کرد و 
مصرف انرژی را مدیریت کرد.وی عنوان کرد: با توجه به اینکه صنایع و 
واحدهای تولیدی یکی از بزرگترین مصرف کنندگان انرژی در کشور 
هستند، ارتقای بهره وری انرژی در این بخش ها می تواند به کاهش 
هزینه های انرژی کمک کند و نیاز به افزایش شدید قیمت ها را کمتر کند. 
ارائه تسهیلات برای نوسازی ماشین آلات، کاهش هزینه ها و مصرف 
انرژی و ارتقای فن آوری های بهره ورانه از جمله راهکارهایی است که 
می تواند به دولت کمک کند تا کسری بودجه را مدیریت کند.وی با بیان 
اینکه  یکی از عوامل اصلی در مصرف بی رویه انرژی، نبود فرهنگ 
مصرف بهینه است، گفت: دولت می تواند از طریق برنامه های آموزشی 
و فرهنگی به مردم نشان دهد که چگونه می توانند مصرف انرژی خود 
را بهینه کرده و از هزینه های خود بکاهند. این اقدام نه تنها به کاهش فشار 

بر منابع مالی دولت کمک می کند، بلکه از محیط زیست نیز حفاظت 
می کند.

به گفته زمانی، گسترش استفاده از منابع تجدیدپذیر مانند انرژی 
خورشیدی، بادی و آبی می تواند به کاهش وابستگی به حامل های انرژی 
فسیلی کمک کند. در این راستا، دولت باید با ارائه مشوق ها و تسهیلات 
برای سرمایه گذاری در این حوزه، به تدریج انرژی تجدیدپذیر را به 

جایگزین مناسبی برای سوخت های فسیلی تبدیل کند.
وی بیان کرد: یکی از نگرانی های اصلی در افزایش قیمت حامل های 
انرژی، امکان سودجویی و افزایش قیمت های ناعادلانه است. به همین 
دلیل، دولت باید یک نظام نظارتی مؤثر برای کنترل قیمت ها و جلوگیری 
از تورم مصنوعی ایجاد کند.وی با اشاره به اینکه، افزایش قیمت 
حامل های انرژی می تواند مزایای اقتصادی زیادی داشته باشد، گفت: از 
جمله آثار مثبت آن می توان به کاهش مصرف بی رویه انرژی، افزایش 
بهره وری و تأمین منابع مالی برای کاهش کسری بودجه اشاره کرد. با 
این حال، این افزایش قیمت باید به گونه ای انجام شود که اقشار آسیب پذیر 
جامعه دچار فشار مالی نشوند. اعمال یارانه های هدفمند و تدریجی بودن 
افزایش قیمت ها می تواند به کاهش اثرات منفی این سیاست کمک کند.
مانی خاطرنشان کرد: در سوی دیگر، افزایش قیمت حامل های انرژی 
بدون برنامه ریزی دقیق می تواند به افزایش هزینه های زندگی، کاهش 
قدرت خرید مردم و نارضایتی های اجتماعی منجر شود. به همین دلیل، 
انتخاب و اجرای یک سیاست متعادل و منطقی در این زمینه از اهمیت 
زیادی برخوردار است.وی اظهار داشت: افزایش قیمت حامل های انرژی 
به عنوان یکی از راه حل های کاهش کسری بودجه، نیازمند یک 
برنامه ریزی دقیق و مدون است. دولت باید با در نظر گرفتن شرایط 
اقتصادی و اجتماعی کشور، این افزایش قیمت را به صورت تدریجی، 
شفاف و با اعمال یارانه های هدفمند به گروه های نیازمند اجرا کند. 
همچنین، ارتقای بهره وری انرژی، فرهنگ سازی و توسعه منابع 
تجدیدپذیر از جمله راهکارهایی هستند که می توانند به کاهش نیاز به 

حامل های انرژی فسیلی و مدیریت بهتر منابع کمک کنند.

»جهان اقتصاد« از چگونگی افزایش قیمت حامل های انرژی گزارش می دهد؛

ضرورتی انکار ناپذیر، اما سخت

بازدید یوسفی رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و كشاورزی گرگان از غرفه اتاق بازرگانی 
خراسان رضوی در نمایشگاه بین المللی صادرات به كشور آسیای میانه و افغانستان در مشهد
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در ۷ ماه امسال محقق شد
تکمیل ۵۲ حلقه چاه در میدان های نفتی و 

گازی کشور
معـاون مدیـر عامـل شـرکت مـلی حفـاری در عملیـات حفـاری گفـت: بـا تلاش 
شـبانه روزی حفارمردان شـرکت ملی حفـاری ایران در هفت ماه امسـال ۵۲ حلقه 
چـاه در میدان هـای نفـتی و گازی مناطق خشـکی و دریایی کشـور حفر و تکمیل 

شد.
بـه گـزارش شـانا بـه نقل از شـرکت مـلی حفاری ایـران، مسـعود افشـار گفت: از 

این تعداد چاه ۱۲ حلقه توسعه ای و ۴۰ حلقه تعمیری است.
وی افـزود: ۳۹ حلقـه از شـمار این چاه ها در گسـتره عملیاتی شـرکت ملی مناطق 
نفت خیـز جنـوب، ۶ حلقه در شـرکت نفـت مناطق مرکزی، دو حلقه شـرکت نفت 
فـلات قاره، سـه حلقه شـرکت مهندسی و توسـعه نفـت و دو حلقـه در قالب پروژه 

تکمیل و تحویل کارفرماها شد.
معـاون مدیرعامـل شـرکت ملی حفاری ایـران در عملیـات حفاری با بیـان اینکه 
از ابتـدای فروردیـن تـا پایان مهر امسـال متراژ حفـاری چاه ها به ۶۵ هـزار و ۸۰۶ 
متـر رسیـد، اعـلام کـرد: ایـن رقم در مقایسـه بـا دوره مشـابه پارسـال، ۱۸ هزار و 

۳۴۲ متر افزایش یافته است.
افشـار به برنامه ریزی برای بازسـازی و نوسـازی دسـتگاه های حفاری و تجهیزات 
جانـبی اشـاره کـرد و افـزود: هم اکنـون ۱۰ دکل حفـاری ناوگان شـرکت در حال 

جابه جایی در مناطق عملیاتی است.

معاون استاندار چهارمحال  و بختیاری:
ضرورت انجام کار فرهنگی برای بازگشت 

بازماندگان از تحصیل
ایسـنا/چهارمحال و بختیـاری معـاون سیـاسی، اجتمـاعی و امنیـتی اسـتانداری 
چهارمحـال  و بختیـاری کارهای فرهنگی را در بازگشـت به تحصیل دانش آموزان 
بازمانـده از تحصیـل بسیـار مهـم ارزیـابی کـرد و گفـت: آموزش وپـرورش و 
رسـانه ها، فضـای مجـازی و صاحبـان تریبـون در این راسـتا وظیفه دارنـد که در 

این فرآیند همکاری داشته باشند.
محسـن حسین میرزایی امروز ششـم آبان ماه در نشسـت شـورای آموزش وپروش 
اسـتان بـا اشـاره بـه اینکه پـروژه مهر امسـال و بازگشـایی مـدارس در اسـتان با 
کمتریـن مشـکلی اجـرایی شـد، اظهـار کـرد: در ایـن راسـتا همـه امکانـات و 
تجهیـزات و نیـز نیـروی انسـانی بـا هماهنـگی و همکاری بسیج شـدند و شـاهد 

بازگشایی مدارس به نحو مطلوب بودیم.
وی بـا بیـان اینکـه تـلاش مجموعـه نظـام اسـلامی بایـد معطـوف بـر حمایت از 
مجموعـه آموزش وپـروش و فرهنگیـان باشـد، افزود: معلمی کـه در کلاس درس 
حاضـر می شـود نبایـد هیـچ دغدغه ای جـز تعلیم و پـرورش دانش آموزان داشـته 
باشـد، بنابرایـن اگـر معلمـان بـه غیـر از آمـوزش، دغدغه دیگری داشـته باشـند 

فرآیند یادگیری و یاددهی دچار مشـکل خواهد شد.
حسین میـرزایی به مشـکل کـودکان بازمانده از تحصیل اشـاره و بیـان کرد: تمام 
برنامه ریـزی دولـت ایـن بوده اسـت که تحـت هیچ شـرایطی در اسـتان بازمانده 
از تحصیـل نداشـته باشیـم لـذا طرح »شـهید عـلی محمودوند« راه اندازی شـد و 
می طلبـد همـه نهادهـا به کمـک آموزش وپـروش بیایند تا شـاهد اجرایی شـدن 

طرح به نحو احسن باشیم.
وی بـا تأکیـد بـر اینکـه حـتی یـک نفـر بازمانـده از تحصیل هـم نباید در اسـتان 
داشـته باشیـم، ادامـه داد: واکاوی دلایل بازماندن کـودکان و نوجوانان از تحصیل 
جـای تأمـل دارد و بخـشی از ایـن دانش آمـوزان بـه علـت مخالفـت خانـواده بـا 
تحصیـل نمی تواننـد بـه مدرسـه برونـد، لـذا در ایـن زمینـه نیازمنـد یـک کار 
فرهنـگی عمیـق مسـتمر و مؤثـر در جهت رفع ایـن معضل هسـتیم و همه در این 

راستا مکلف اند.
معـاون سیـاسی، اجتمـاعی و امنیـتی اسـتانداری چهارمحال و بختیاری با اشـاره 
بـه اینکـه حمایـت بـرخی نهادهای خدمـاتی مانند کمیتـه امداد امـام خمینی)ره( 
و بهزیسـتی بـرای مشـکل بازمانـدگان از تحصیـل می توانـد مثمـر ثمـر باشـد، 
تصریـح کرد: دانشـگاه علوم پزشـکی در این راسـتا وظایفی بر عهـده دارد، گرچه 
بایـد موضـوع پیگیری وضعیـت بازمانـدگان از تحصیـل در تمامی شهرسـتان ها 

در دسـتور کار شوراهای آموزش وپرورش قرار گیرد.
حسین میـرزایی اظهـار کـرد: عـلاوه بر هم افـزایی و همـکاری همـه نهادها برای 
شناسـایی دانش آمـوزان بازمانـده از تحصیـل، لازم اسـت پـس از شناسـایی ایـن 
دانش آمـوزان فرآیندهـای ناظـر بـر جذب و بازگشـت بـه تحصیل، نگه داشـت و 
آمـوزش ایـن کـودکان و نوجوانان صورت گیـرد از جمله اینکـه کارهای فرهنگی 

و اقناعی برای والدین این دانش آموزان پیش بینی شـود. 
معـاون سیـاسی، اجتماعی و امنیـتی اسـتانداری چهارمحال و بختیـاری کارهای 
فرهنـگی را در بازگشـت بـه تحصیـل دانش آمـوزان بازمانـده از تحصیـل بسیـار 
مهـم ارزیـابی کـرد و توضیـح داد: آموزش وپـرورش و رسـانه ها، فضـای مجازی 
و صاحبـان تریبـون در این راسـتا وظیفه دارند کـه در این فرآیند همکاری داشـته 

باشند. 
حسین میـرزایی در ادامـه بـه مشـکلات پـروژه مسـکن فرهنگیـان اشـاره کـرد و 
افـزود: در ایـن راسـتا اشـکالاتی در کار پیمانـکار بـه وجـود آمده که نیاز اسـت در 
جلسـات فـنی ایـن مشـکلات بـه بحث گذاشـته و راهـکاری بـرای تسـریع روند 
احـداث مسـکن فرهنگیـان اتخـاذ شـود، آورده فرهنگیان به پـروژه ۵۲۴ واحدی 
محلـه ۴۰ منظریـه قابـل توجـه بـوده امـا ایـن پـروژه تنهـا ۲۰ درصـد پیشـرفت 
فیزیـکی دارد و ایـن در حالیسـت که پیشـرفت دیگر پروژه در حـال اجرا در همین 

منطقه، ۴۱ درصد است.
حسین میـرزایی در پایـان خاطرنشـان کـرد: باید فرآیندی را تعریف کنیم که قشـر 
فرهنـگی منتفـع شـود نه متضـرر، بایـد از ابزارهای قانـونی پیمانکار بـه ادامه کار 

مکلف شـود که این مباحث نیازمند جلسات فنی است.
همچنیـن کامـران رهی، معـاون مسـکن و سـاختمان اداره کل راه و شهرسـازی 
چهارمحـال و بختیـاری با اشـاره بـه اینکه احـداث فضاهای آمـوزشی در نهضت 
ملی مسـکن در سراسـر اسـتان طبق سـرانه ها پیش بینی شـده اسـت، بیان کرد: 
بـا پیگیری هـا و هماهنگی هـای صـورت گرفتـه، مجـوز احـداث ۱۴ مدرسـه در 
پـروژه مـلی مسـکن پیش بینی شـده اسـت کـه البته ایـن موضوع منـوط به یک 
تفاهم نامـه سـه جانبه میـان راه و شهرسـازی، آمـوزش  و پـرورش و نوسـازی 

مدارس خواهد بود که هنوز محقق نشـده است.
وی بـا بیـان اینکـه پیشـرفت فیزیـکی پـروژه ۵۲۴ واحـدی مسـکن فرهنگیـان 
چهارمحـال و بختیـاری ۲۰ درصـد اسـت، افـزود: ایـن در حالیسـت کـه سـایر 
پروژه هـایی کـه همزمـان بـا این پروژه آغاز شـدند، پیشـرفت فیزیـکی حدود ۴۱ 
درصـدی دارنـد یعنی پروژه مسـکن فرهنگیـان ۲۰ درصد از سـایر پروژه ها عقب 

بوده و نیازمند یک تصمیم مقتضی اسـت.
همچنیـن امین سـلیمانی، معـاون پژوهـش، برنامه ریزی و توسـعه منابع اداره کل 
آمـوزش و پـرورش بـا اشـاره بـه اینکه پـروژه محله ۴۰ منظریه شـامل سـه هزار 
و ۳۴۴ واحـد در ۱۵۹ بلـوک بـود کـه توسـط ۱۰ پیمانکار در حال اجراسـت، اظهار 
کـرد: ثبت نـام پـروژه ۵۲۴ واحـدی مسـکن فرهنگیـان از سـال ۹۹ آغـاز شـد و 

پرداختی متقاضیان در ۲۲ مرحله صورت گرفته اسـت.
وی بـا بیـان اینکـه فرهنگیـان متقـاضی طـرح مسـکن بـا گلایه منـد رونـد کنـد 
پیشـرفت پروژه بوده و پیگیری هایی داشـتند، خاطرنشـان کـرد: تجمعاتی در این 
خصـوص صـورت گرفتـه کـه بـا توجه بـه افزایش تـورم و کاهـش ریـالی آورده، 
انتظـار دارنـد کـه راهـکاری در ایـن خصـوص اندیشیـده و اگـر قصـوری بـوده 

رسیدگی شود.

ایران

 مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان فارس از تلاش امدادگران جمعیت هلال احمر طی 
۳ روز گذشته برای  کمک رسانی به هم استانی های متاثر از بارندگی های شدید در ۱۷ 

شهرستان خبر داد.
  حسین درویشی با اعلام این خبر گفت: در پی بارندگی های شدید و آبگرفتگی در ۱۷ 
شهرستان استان، هلال احمر فارس با بسیج نیروها و امکانات خود به آسیب دیدگان 
امدادرسانی کرد، این حوادث منجر به آسیب دیدگی ۳۱۲ خانوار و در مجموع هزار و 

۲۱۶ نفر از هم استانی ها شد.

.  وی تصریح کرد:۴۰ تیم عملیاتی متشکل از ۱۶۵ نفر امدادگر با تجهیزات لازم و با 
بکارگیری بیش از ۲۰ خودرو به مناطق دچار آب گرفتگی  و آسیب اعزام شدند؛ این 
تیم ها با هدف ارائه خدمات امدادی و کمک های اولیه، در تلاش هستند تا شرایط رابرای 

ساکنان این مناطق بهبود بخشند.  
مدیرعامل هلال احمر فارس با تاکید بر اهمیت همکاری و همبستگی اجتماعی در چنین 
شرایطی، بیان کرد: هلال احمر فارس با توزیع هزار و۵۰۶ بسته غذایی، بهداشتی و 
زیستی در میان آسیب دیدگان، نیازهای اولیه آنان را برطرف کرده و به تأمین امنیت 

غذایی و بهداشتی این خانوارها کمک کرده است، هم چنین عملیات تخلیه آب از منزل 
افراد آسیب دیده که دچار آبگرفتگی شده بودند نیز با استفاده از پمپ های آبکش انجام 

شد.
.  درویشی در ادامه گفت: این اقدامات نشان دهنده عزم و اراده هلال احمر در کمک به 
هم استانی های عزیز در شرایط بحرانی است و تا زمانی که نیاز باشد، به ارائه خدمات 
ادامه خواهیم داد و تمام تلاش خود را برای کاهش مشکلات ناشی از این حوادث به کار 

خواهیم گرفت.

 زهرا افضلیان- خبرنگار جهان اقتصاد
 سرپرست معاونت امور عمرانی استانداری از طرح انتقال آب و مسکن نهضت 

ملی به عنوان مهمترین طرح های استان یاد کرد.
طلایی مقدم درباره تاکید استاندار بر اتمام طرح های نیمه تمام اظهار داشت: 
مهمترین طرح، آبرسانی به استان یزد است که از دو مقوله خلیج فارس و خرسان 
کار را شروع کرده ایم و در حال پیگیری هستیم تا در آینده نگرانی مردم برطرف 

شود و مشکلی برای تامین آب نداشته باشیم.
وی طرح نهضت ملی مسکن را دومین طرح مهم توصیف کرد و ادامه داد: این 
قول را به مردم می دهیم که با توجه به تاکید رییس جمهور و استاندار این طرح ها 

پیگیری و به اتمام برسد و همچنین طرح های جدید در این زمینه را آغاز کرده و 
به سرانجام برسانیم. طرح های کمیته امداد امام خمینی و بهزیستی و بخش های 

جوانی جمعیت نیز همواره مورد تاکید استاندار بوده و در حال پیگیری هستیم.
سرپرست معاونت امور عمرانی از تلاش برای تکمیل سایر طرح ها خبر داد و 
تصریح کرد: یکی از طرح های زیرساختی مهم در حوزه راه است که شامل آزاد 
راه نطنز ـ یزد ـ سیرجان بوده در حال پیگیری مستمر هستیم. دو بانده کردن 
جاده طریق الرضا یعنی یزد ـ طبس هم دیگر طرحی است که در حال پیگیری 
سلامت،  تخصصی  شهرک های  و  یزد  ریلی  کمربند  از  مقدم  است.طلایی 
فرودگاهی، مصالح ساختمانی و خودرو نیز به عنوان دیگر طرح های در دست 

اقدام یاد کرد.
وی افزود: آلایندگی هم از مباحث مهمی است که در مرکز استان و برخی 
شهرستان ها از جمله دشت یزد ـ اردکان درحال پیگیری آن هستیم و اولین کار 
شناسایی دو پهنه آلاینده جاده بافق و پهنه جاده طبس صورت گرفته است. برخی 
شهرستان ها هم در این زمینه درخواست هایی داشته اند که پیگیر هستیم 
واقداماتی در این زمینه هم انجام شده که صنایع آلاینده استان را به این دو پهنه 
انتقال دهیم.سرپرست معاونت امور عمرانی استانداری یزد گفت: انتقال خطوط 
و مخازن شرکت نفت به حاشیه شهر، پساب یزد یا فاضلاب شهری یزد، رفع 

کمبود فضای تفرجگاهی و ورزشگاه بزرگ استان نیز مورد پیگیری قرار دارد.

خبرنگار سمیه باقرزاده/علی نیروئی رییس روابط عمومی منطقه تربت حیدریه با 
دریافت دوتندیس مقام دوم و سوم در نخستین جشنواره روابط عمومی های شرکت 
ملی پخش فرآورده های نفتی ایران برای سیزدهمین دوره متوالی در زمره روابط 
عمومی های برترمناطق ۳۷گانه کشورقرار گرفت و در آیین اختتامیه جشنواره مفتخر 
به دریافت لوح وتندیس ازسوی مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران شد.                             ،در آیین پایانی نخستین جشنواره روابط عمومی های صنعت 
نفت که  با حضور کرامت ویس کرمی، مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی، مجید بوجارزاده، مدیرکل روابط عمومی وزارت نفت و جمعی از پیشکسوتان 

و مدیران حوزه روابط عمومی های شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی در ستاد و 
مناطق سی وهفت گانه این شرکت برگزار شد، از برترین های روابط عمومی در هشت 
محور فیلم، انتشارات و گرافیک، مردم داری، ارتباط با رسانه، عکس، رویداد خلاقانه، 
مسئولیت اجتماعی و پایگاه اینترنتی براساس شاخص های استاندارد از پیش تعین شده 
قدردانی شد.نیروئی تصریح کرد:در این جشنواره روابط عمومی منطقه تربت حیدریه 
با حضور موفق در دوحوزه ،مقام دوم در محور رویدادخلاقانه و مقام سوم در بخش 
پایگاه اینترنتی را به خود اختصاص داد ودر آیین تجلیل از برترین های جشنواره روابط 
عمومی های برتر،مفتخر به دریافت دولوح تقدیر ودوتندیس جشنواره از سوی مدیر 

عامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران گردید.محسن مؤمنی، رئیس 
روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در این آیین ضمن ابراز 
رضایت از عملکرد خانواده بزرگ روابط عمومی های شرکت ملی پخش از رویکرد 
حامیانه مدیرعامل محترم که نقشی مهم در تبیین اقدامات شرکت و روایت صحیح 
رویدادها دارد تقدیر کرد.وی تقدیر از روابط عمومی های فعال، خلاق و موفق را انگیزه 
بخش و امید آفرین خواند و فراهم ساختن فضای مناسب برای تبادل تجارب و 

بسترسازی انجام فعالیت های تخصصی را ضروری دانست.

رشــت- اســتاندار گیــلان گفــت: بــاغ مــوزه دفــاع مقــدس ظرفیــت خــوبی برای 
کارهای پژوهشی دانش آموزان و دانشجویان است.

بــه گــزارش خبرنــگار مهــر، هادی حق شــناس ظهــر یکشــنبه در بازدیــد از موزه 
دفــاع مقــدس گیــلان در رشــت اظهــار کــرد: دفــاع مقــدس قطعــه تاریــخی از 

انقلاب اسلامی است و باید مورد تبیین و واکاوی قرار گیرد.
اســتاندار گیــلان بــا تاکیــد بــر تبییــن مفاهیــم و ارزش هــای دفــاع مقــدس بیــان 
ــاب  ــوانی اندیشــه های ن ــرای بازخ ــدس فرصــتی ارزشــمند ب ــاع مق ــرد: دف ک
انقــلاب اســلامی اســت و بایــد از ایــن فرصــت بــه نحــو احســنت بهــره گرفتــه 

شــودحق شــناس بــا بیــان اینکــه در ۸ ســال دفــاع مقــدس یــک وجــب از خاک 
عزیزمــان بــه دســت دشــمن نیافتــاد، گفــت: رزمنــدگان اســلام در ۸ ســال دفــاع 
مقــدس بــا دلاوری هــا و جانفشــانی های خــود اجــازه ندادنــد تــا یــک وجــب از 

خاک این کیان اسلامی توسط دشمن تسخیر شود.
وی بــا تاکیــد بــر لــزوم انتقــال فرهنــگ دفــاع مقــدس و انقــلاب اســلامی افزود: 
بــاغ مــوزه دفــاع مقــدس در گیــلان فرصتی مغتنــم برای انتقــال مفاهیــم ارزشی 

به نسل جوان و عموم مردم است.
ــن  ــخ و شیری ــان اینکــه شــبیه ســازی واقعیت هــای تل ــا بی ــلان ب اســتاندار گی

دفــاع مقــدس اهمیــت دارد، گفــت: شــبیه ســازی و بازســازی وقایــع و اســناد 
دفاع مقدس برای مردم الهام بخش و تأثیر گذار است.

حــق شــناس بــا اشــاره بــه بخش هــای مختلــف مــوزه دفــاع مقــدس گیــلان 
در رشــت بیــان کــرد: بــاغ مــوزه دفــاع مقــدس ظرفیــت خــوبی بــرای کارهــای 

پژوهشی دانش آموزان و دانشجویان است.
بــاغ مــوزه دفــاع مقــدس گیــلان در رشــت ســه شــنبه همیــن هفتــه بــا حضــور 
ارتبــاط تصویــری رئیــس جمهــوری همزمــان بــا ۴ اســتان دیگــر کشــور بــه 

بهره برداری می رسد.

 معــاون اجتمــاعی و پیشــگیری از وقــوع جرم دادگســتری کل اســتان کرمانشــاه 
ــوقی  ــش حق ــش دان ــدف افزای ــا ه ــه« ب ــاضی در مدرس ــرح »ق ــت: ط گف
ــرا  ــدارس اج ــران در م ــود و دیگ ــوق خ ــا حق ــا ب ــنایی آنه ــوزان و آش دانش آم

می شود.
ــرورشی و  ــان پ ــایی مربی ــان( در گردهم ــم آب ــروز )شش ــاسی، ام ــزاد عب نیک
مشــاوران مــدارس کرمانشــاه در راســتای اجــرای طــرح »قــاضی در مدرســه«، 
بــا بیــان اینکــه طــرح »قــاضی در مدرســه« بــا مشــارکت دادگســتری و آموزش 
ــا اجــرایی شــدن  و پــرورش در اســتان اجــرا می شــود، گفــت: انتظــار می رود ب
ایــن طــرح دانش آمــوزان در مسیــر تربیــت تمام ســاحتی قــرار گرفتــه و بیــش 
از پیــش بــا قانــون و قانون مــداری آشــنا شــوند.عباسی بــا بیــان اینکــه در ایــن 
ــرد:  ــد ک ــد، تاکی ــد ش ــنا خواهن ــوقی آش ــن حق ــا قوانی ــوزان ب ــرح دانش آم ط
دانش آمــوزان قوانیــن را نمی داننــد، لــذا نیــاز اســت تــا بــرای آنهــا نشســت های 
آمــوزشی برگــزار شــود تــا بــا افزایــش دانــش حقــوقی خــود مفهــوم 

قانون مــداری را دریابند.معــاون اجتمــاعی و پیشــگیری از وقــوع جــرم 
دادگســتری کل اســتان کرمانشــاه بــا بیــان اینکــه افــراد در ســنین دانش آموزی 
کــه ســنین نوجــوانی و جــوانی اســت هیجانــات فــردی بیشــتری دارنــد، گفــت: 
ــان و  ــوق خودش ــق و حق ــا ح ــوزی ب ــنین دانش آم ــراد را از س ــم اف ــر بتوانی اگ
ــرم و  ــروز ج ــگیری از ب ــا پیش ــه ب ــمی در مقابل ــم، گام مه ــنا کنی ــران آش دیگ
آسیب هــای اجتمــاعی برداشــته ایم.عباسی بــا بیــان اینکــه طــرح »قــاضی در 
مدرســه« بــا هــدف آشــنایی دانش آمــوزان بــا عواقــب ارتــکاب جــرم، ارتقــاء 
ســطح ســواد حقــوقی دانــش آمــوزان و افزایــش آگاهی آنهــا نســبت بــه حقــوق 
ــا  ــت ت ــوزان خواس ــود، از دانش آم ــرا می ش ــدارس اج ــران در م ــود و دیگ خ
کلاس هــای پیش بینی شــده در ایــن طــرح را جــدی بگیرنــد و در آنهــا شــرکت 
کننــد.وی در ادامــه بــا بیــان اینکــه بــررسی آمارهــا در محاکــم قضــایی کشــور 
نشــان داده یــکی از دلایــل اصــلی گرایــش افــراد بــه بــزه کاری ریشــه در عــدم 
آگاهی و ناآشــنایی آنهــا بــا قوانیــن دارد، تاکیــد کــرد: اگــر ســطح آگاهی  افــراد 

ــالا ببریــم،  جامعــه را در مــورد قوانیــن و حــق و حقــوق خودشــان و دیگــران ب
میــزان بــزه کاری و بزه دیــدگی در جامعــه کاهــش پیــدا خواهــد کرد.عبــاسی در 
ادامــه بــا بیــان اینکــه بایــد اســتعداد بزه دیــدگی را هــم در افــراد پاییــن بیاوریــم، 
گفــت: بایــد افــراد را بگونــه ای آمــوزش بدهیــم تــا در مواقــع بحــرانی بتواننــد 
ــرل کــرده و خودشــان را از مهلکــه نجــات  ــل خــود را کنت خشــم طــرف مقاب
بدهنــد. وی تاکیــد کــرد: متاســفانه در شــرایط کنــونی اکثــر افراد جامعــه مهارت 
کنتــرل خشــم طــرف مقابــل خــود را ندارنــد و اگــر فــردی آنهــا را تهدیــد کنــد، 
بجــای اینکــه او را بــه آرامــش دعــوت کننــد، بیشــتر بــه خشــم او دامــن می زنند 
و بــا گفتــن جمــلاتی مثــل اینکــه »جــرات نــداری تهدیــدت را عمــلی کــنی« 
ــه تاثیرپذیــری  ــا اشــاره ب درجــه خشــم او را بالاتــر می برند.عبــاسی در ادامــه ب
زیــاد دانش آمــوزان از فضــای مجــازی، گفــت: ایــن فضــا می توانــد 
ــذا  ــد، ل ــرار ده ــادی ق ــاعی زی ــای اجتم ــرض آسیب ه ــوزان را در مع دانش آم

برای پیشگیری از آسیب های آن باید دانش آموزان را آموزش بدهیم.

امدادرسانی هلال احمر استان فارس به بیش از یک هزار نفر در بارندگی های شدید

عزم جدی استان یزد بر تکمیل طرح های نیمه تمام 

برای سیزدهمین دوره متوالی در جشنواره روابط عمومی ها رقم  خورد

 روابط عمومی فراورده های نفتی  منطقه تربت حیدریه  دو تندیس دریافت کرد

استاندار گیلان:

باغ موزه دفاع مقدس گیلان ظرفیت خوبی برای کارهای پژوهشی است

معاون دادگستری کرمانشاه:

طرح »قاضی در مدرسه« بدنبال افزایش دانش حقوقی دانش آموزان است

مدیـر توسـعه گردشـگری و میـراث فرهنـگی سـازمان 
منطقـه آزاد ارونـد ازآمادگی برگزاری جلسـه شـورای ثبت 
کشـور بـرای آثـار منطقـه آزاد ارونـد در آینـده نزدیک خبر 

داد. 
بـه گـزارش روابـط عمـومی و اموربیـن الملـل سـازمان 
منطقـه آزاد ارونـد، امیر هوشـنگ بابامرادی اظهار داشـت: 
علیرضـا ایـزدی مدیرکل ثبـت آثار و حفـظ و احیای میراث 
معنـوی و طبیـعی، علیرضا ارجمندی مسـئول ثبت عرصه 
و حرایـم و مهدی حشـمتیان معـاون اداره کل ثبت و حرائم 
وزارت میراث فرهنـگی بـا حضـور در منطقـه آزاد ارونـد 
ضمـن بازدیـد و بـررسی آثـار تاریـخی منطقـه، ازآمادگی 
برگزاری جلسـه شـورای ثبت کشـور برای آثار منطقه آزاد 

اروند در آینده نزدیک خبر دادند.
وی در توضیـح مذاکـرات شـکل گرفتـه بـا هیـأت بازدیـد 
کننـده، گفـت: موافقـت با پذیـرش پرونده هـای ثبت ملی 

آمـاده شـده توسـط منطقـه آزاد ارونـد جهـت بـررسی در 
شـورای ثبـت، پیشـنهاد تهیـه پرونـده ثبـت مـلی در 
حوزه هـای آثـار تاریـخی) منقـول و غیرمنقـول( آیین ها و 
میـراث ناملمـوس، بناهـای باقی مانده از جنـگ و تپه های 
باسـتانی در راسـتای برنامه ریـزی جهت تسـریع در انجام 
کاوش هـای باسـتان شـناسی و... از جملـه مباحـث و 
موضوعـاتی بـود کـه در ایـن بازدیـد هـا مطـرح و مـورد 
ارزیـابی قـرار گرفت.مدیـر توسـعه گردشـگری و میـراث 
فرهنـگی سـازمان منطقـه آزاد ارونـد؛ میراث فرهنـگی و 
گردشـگری را یـک حـوزه فرابخشی دانسـت کـه توجه به 
آن می تواند توسـعه گردشـگری و رونق اقتصادی را در پی 
داشـته باشـد و افـزود: هرچقدر تعـداد آثار ثبـتی در منطقه 
افزایـش پیـدا کنـد قطعـا فرصـت نویـنی بـرای اقتصادی 
کـردن میـراث فرهنگی ایجـاد خواهد شـد و افزایش تعداد 

گردشگر داخلی و خارجی را به همراه دارد.

جلسه شورای ثبت کشور برای آثار منطقه آزاد اروند به زودی برگزار می شود

مدیرعامـل شـرکت توزیع نیـروی برق اسـتان همدان گفـت: بانوان شـرکت توزیع 
عـلاوه بـر اثرگـذاری خـود در محیـط کار و ارتقاء بهره وری شـرکت، نقـش بی بدیلی 

نیز در خانه و خانواده دارند که باید توجه بیشتری به آن شود.
بـه گـزارش روابط عمومی شـرکت توزیع نیروی برق اسـتان همدان، علی سـهرابی 
بیـدار در نشسـت هم اندیـشی با نمایندگان بانـوان و اعضای شـورای بسیج خواهران 
ایـن شـرکت اظهـار کـرد: تغییر و تحـول اگر با این نگاه باشـد که بـر تجربیات مثبت 

قبل اضافه کنیم نتایج خوبی را به همراه خواهد داشت.
وی بـا اشـاره بـه نقش مؤثـر بانوان در جامعـه افزود: نماینـدگان امور بانوان در سـتاد 

و واحدهـای اجـرایی می توانند با اسـتفاده از فرصت ها و ایده پردازی در راسـتای رشـد 
و ارتقاء جایگاه بانوان در شرکت گام بردارند.

مدیرعامـل شـرکت توزیـع نیروی برق اسـتان همدان عنـوان کرد: بانوان شـاغل در 
شـرکت عـلاوه بـر اثرگـذاری خـود در محیـط کار و ارتقاء بهـره وری شـرکت، نقش 

بی بدیلی نیز در خانه و خانواده دارند که باید توجه بیشتری به آن شود.
وی بـا بیان اینکه مسـئولیت ها امانت نزد ما هسـتند، گفت: در انتخـاب مدیران آنچه 
مدنظر اسـت شایسـتگی افراد اسـت که ملاک انتخاب اسـت و بانوان در هر جایگاهی 

که منصوب شده اند موفق عمل کرده اند.

سـهرابی بیـدار بـا تأکیـد بـر نخبه گـری و تولیـد دانـش عنـوان کـرد: بـا توجـه بـه 
ظرفیت ها است که می توان در شرکت زمینه رشد و بهره وری را بالا برد.

بهجـت فامیـل صحـرائی، مشـاور امور بانـوان در شـرکت توزیع نیروی برق اسـتان 
همـدان نیـز در ادامـه بـا اشـاره بـه برنامه ریزی هـا انجـام شـده در حـوزه بانـوان بـر 
مشـارکت بیـش از پیـش بانـوان در برنامه هـا تأکید و اظهـار کرد: گام هـای کوچکی 
کـه در سـطح شـرکت برمی داریـم می تواند حـرکات بسیار خـوبی را در شـرکت و به 
ویـژه در حـوزه بانوان رقم بزند.گفتنی اسـت؛ در ادامه بانوان شـاغل در شـرکت توزیع 

نیروی برق استان همدان از نیروگاه خورشیدی و موزه برق استان بازدید کردند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق:
بانوان نقش مؤثری در ارتقاء بهره وری شرکت توزیع برق استان همدان دارند
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اینفوگرافیکارتون روز

 محسن  رفیعی


فروش سینمای ایران در هفته گذشته تنها ۶ میلیارد کاهش 
را تجربه کرده است در این شرایط »زود پز« همچون هفته 
های قبل صدرنشین است و سایر آثار هفته قبل تغییرات 

قابل توجهی نداشته اند.
 بر مبنای آمار سمفا تا ساعت ۲ بامداد یکشنبه ۲۸ مهر؛ ۱۹ 
میلیون و ۹۰۸ هزار و۶۷۷ نفر در ۵۲۲ هزار و ۳۲۴ سانسی 
که ۴۴ فیلم سینمای ایران را در سالن های سینمایی نمایش 
می دهند، به تماشای آثار نشسته اند و فروشی بیش از ۱,۱۹۹ 

میلیارد تومان را برای سینمای ایران به ارمغان آورده اند.
در هفت روز گذشته فیلم های سینمای ایران فرصت نمایش 
در ۲۱ هزار و ۱۰ سانس را پیدا کرده اند و توسط ۸۳۴ هزار 
و ۶۵۸ نفر تماشا شده اند؛ به این ترتیب در این هفته، میزان 
فروش سینمای ایران عددی معادل با ۴۴ میلیارد و ۶۵۷ 
میلیون و ۳۶۸ هزار تومان بوده است که نسبت به هفته 

گذشته کاهش ۶ میلیاردی فروش را تجربه کرده است.
فیلم سینمایی »زودپز« به کارگردانی رامبد جوان که اکران 
خود را از ۱۷ مهر آغاز کرده است، این هفته با فروش ۳۰ 
میلیارد و ۳۷۶ میلیون تومانی و کاهش ۵ میلیاردی فروش 
خود در هفته ای که گذشت در جایگاه اول جدول فروش 
قرار گرفته است. به این ترتیب »زودپز« از هفته اول اکران 

خود صدرنشین مانده است و این جایگاه را به راحتی از 
دست نمی دهد.

انیمیشن »ببعی قهرمان« به کارگردانی حسین صفارزادگان 
و میثم حسینی که اکران خود را از ۴ مهر آغاز کرده است 
این هفته با فروش بیش از ۶ میلیارد و ۴۲۸ میلیون تومان 
از »زودپز« در جایگاه دوم جدول  با اختلاف قابل توجه 
فروش قرار گرفته است، این انیمیشن مثل هفته قبل مقدار 
»ببعی  است،  کرده  تجربه  را  مخاطب  ریزش  محدودی 
جدول  صدرنشین  »زودپز«  اکران  از  پیش  تا  قهرمان« 

فروش هفتگی بود.
فیلم سینمایی »مفت بر« به کارگردانی عادل تبریزی که 
این هفته  از ۱۵ شهریور آغاز کرده است؛  را  اکران خود 
با افزایش اندک فروش با یک پله ارتقا به جایگاه سوم 
جدول فروش بازگشته است. ۱ میلیارد و ۵۷۴ میلیون تومان 
عددی است که از فروش این فیلم سینمایی اعلام شده 

است.
»پول و پارتی« سعید سهیلی که از ۳ مرداد بر پرده سینماها 
نقش بسته است با ۲۷ هزار و ۶۰۸ مخاطب و یک پله 
سقوط در جایگاه چهارم قرار دارد. این فیلم در هفته گذشته 

رقم ۱ میلیارد و ۴۶۹ میلیون تومانی را ثبت کرده است.

»تگزاس ۳« با در اختیار داشتن ۷۴ سالن سینما، توسط 
بیش از ۱۹ هزار نفر تماشا شده و فروش ۱ میلیارد و ۱۶۰ 
میلیون تومانی را تجربه کرده است، »تگزاس ۳« این هفته 
با بهبود یک پله ای جایگاه خود در رده بندی جدول در 

جایگاه پنجم قرار گرفته است.
فیلم هایی با کمتر از یک میلیارد فروش

فیلم سینمایی »قلب رقه« به کارگردانی خیرالله تقیانی پور 
که اکران خود را از ۲۴ مرداد آغاز کرده است با فروش بیش 
از ۸۹۶ میلیون تومانی و حفظ روند کاهشی فروش جایگاه 
هفته قبل خود را از دست داد و با یک پله سقوط در جایگاه 
ششم قرار گرفته است، این فیلم اکشن جنگی از آغاز اکران 
ثبات و فروش خوبی را تجربه کرده و در جایگاه پنجم و 

ششم جدول جابه جا شده است.
فیلم سینمایی »قیف« به کارگردانی محسن امیریوسفی که 
اکران خود را از ۱۵ شهریور آغاز کرده است این هفته با 
فروش بیش از ۷۰۰ میلیون تومان و مشابه هفته گذشته 
یک پله صعود کرده و در جایگاه هفتم جدول فروش قرار 

گرفته است.
فیلم سینمایی »شهر گربه ها ۲« به کارگردانی سیدجواد 
هاشمی نیز که اکران خود را از ۱۵ شهریور آغاز کرده است 

با ریزش ۲ هزار نفری مخاطبان و کاهش ۲۰۰ میلیونی، 
فروش ۶۴۹ میلیونی را تجربه کرده و با حفظ روند کاهش 

۲۰۰ میلیونی فروش در جایگاه هشتم قرار گرفته است.
»شه سوار« به کارگردانی حسین نمازی که از ۲۱ شهریور 
بر پرده سینماها نقش بسته است در هفته گذشته توسط 
بیش از ۱۰ هزار نفر تماشا شده و با افزایش محدود رقم 
فروش در قیاس با هفته قبل به فروش ۵۶۷ میلیون تومانی 
دست یافته است، بر این اساس این فیلم در جایگاه نهم 

قرار می گیرد.
»در آغوش درخت« که از ۱۷ مرداد اکران شده است در 
هفته گذشته توسط بیش از ۶ هزار و ۵۰۰ نفر تماشا شده 
و به فروش ۲۶۰ میلیون تومانی رسیده است. این فیلم با 
افزایش ۲۰۰ میلیونی فروش، مثل هفته قبل در جایگاه 

دهم جدول فروش هفتگی قرار می گیرد.
»استاد« به کارگردانی عماد حسینی که از ۱۸ آبان بر پرده 
سینماها نقش بسته است در هفته گذشته توسط حدود ۴ 
هزار و ۴۴۴ نفر تماشا شده و با حفظ روند افزایش مخاطبان 
به فروش ۲۰۷ میلیون تومانی در این هفته دست یافته 
است بر این اساس این فیلم مشابه هفته قبل در جایگاه 

یازدهم جدول فروش هفتگی قرار می گیرد.

فیلم دیدن به صرف »صبحانه با زرافه ها«
»نویسنده« آماده نمایش و پخش شد

مراحل فنی فیلم سینمایی »نویسـنده« به کارگردانی جواد خمیس آبادی به پایان رسید.
بـه گـزارش خبرگـزاری مهـر بـه نقـل از روابط عمـومی پـروژه، فیلـم سینمـایی »نویسـنده« بـه 
کارگـردانی جـواد خمیس آبـادی و نویسـندگی مشـترک جـواد خمیس آبـادی و کیانـوش عبـاس 

زاده پـس از طی مراحـل فـنی، آمـاده نمایـش و پخـش بین الملـل شـد
مینـا وحیـد، عـلی باقـری و مجیـد پتـکی، بازیگران ایـن فیلم هسـتند. پخـش بین الملـل این اثر 

برعهـده شـرکت ماداکتـو پیکچرز بـه مدیریـت محمد توریوریان اسـت
در خلاصـه داسـتان »نویسـنده« آمـده اسـت: »ناشـر و منتقـدی در تخیـل نویسـنده ای گرفتـار 

می شـوند کـه هـر آنچـه می نویسـد واقـع می شـود ...«
فیلـم سینمـایی »نویسـنده«، یـک اثـر مسـتقل از سـه گانه »مدادتـراش« جـواد خمیس آبـادی 

اسـت. »شـکارچی« و »بانـو« عناویـن دیگـر ایـن سـه گانه هسـتند
ایـن  سـاخت  از  پیـش  کـه  سینماسـت  فیلمبـرداری  مدیـر  و  کارگـردان  خمیس آبـادی،  جـواد 
و  »پـل«  دیوارهـا«،  میـان  »در  چـون  فیلم هـایی  تهیه کننـدگی  و  فیلمبـرداری  مدیریـت  اثـر، 
تهیه کننـدگی فیلـم سینمـایی »مـاه در مـه«، »سیازنـگی« و نویسـندگی و کارگـردانی مجموعـه 

مسـتند »غریبه هـای آشـنا« و ... را در کارنامـه خـود داشـته اسـت
عوامـل فیلـم سینمـایی »نویسـنده« عبارتنـد از کارگـردان: جـواد خمیـس آبـادی، تهیه کنندگان: 
جـواد خمیـس آبـادی، کیانوش عبـاس زاده، نویسـندگان: جـواد خمیس آبـادی و کیانـوش عباس 
زاده، مجـری طـرح: گـروه هنـری خانـه دل، محمـد خمیـس آبـادی، مدیـر فیلمبـرداری: کیـوان 
یوسـفی، تدوینگـر: نیمـا کـزازی، آهنگسـاز: بهـزاد عبـدی، طـراح جلوه هـای ویـژه: مصطـفی 
مطـوری، طـراح لبـاس و صحنـه: جواد خمیـس آبادی، سـعید هنرمند، طـراح گریم: امیر سـعادتی 
کیـا، طـراح و میکـس صدا: رضـا گدازگر، صدابـردار: محمد صالحی، دسـتیار اول فیلمبـردار: جواد 
کسـانی، مدیـر تولیـد: مـحلا صفابخت، اصلاح رنـگ و نور: محمدمهدی سـخنور، سـامان خدری، 
خمیـس  سـعید  تهیه کننـده:  دسـتیار  تقی آبـادی،  عبـاس  کارگـردان:  اول  دسـتیار  و  برنامه ریـز 
آبـادی، عـکاس: نیلوفـر ذاکـری، پخـش بین الملل: محمـد توریوریان )شـرکت ماداکتـو پیکچرز(، 
مترجـم: سینـا انتصـاری و سـوگل رضـوانی، طـراح پوسـتر و بروشـور: احد رجـب پور نیکـو، مدیر 

روابط عمـومی: نغمـه دانـش آشـتیانی و مشـاور رسـانه ای: علی کشـاورز

 »شبگرد« موتمن
 بالاخره اکران می شود

سینمایی  فیلم  قرارداد 
»شبگرد« به کارگردانی 
تهیه  و  موتمن  فرزاد 
مرتضی  کنندگی 
جلسه  در  شایسته 
نمایش  صنفی  شورای 

ثبت شد.
خبرگزاری  گزارش  به 
مهر، بیست و دومین جلسه شورای صنفی نمایش روز یکشنبه ۶ 
آبان در خانه سینما برگزار شد. شورا بعد از بررسی درخواست ها و 
موارد مطرح شده، قرارداد یک فیلم را ثبت کرد. براین اساس قرارداد 
فیلم سینمایی »شبگرد« به کارگردانی فرزاد موتمن و تهیه کنندگی 
مرتضی شایسته با پخش »هدایت فیلم« به سرگروهی پردیس 
مگامال ثبت شد.همچنین مقرر شد اکران فیلم های »صبحانه با 
در  آبان  از چهارشنبه ۹  و »شبگرد«  کیانوش«  »باغ  زرافه ها«، 

سینماهای سراسر کشور آغاز شود.

 پاویون استان گلستان در نمایشگاه بین المللی صادرات به كشور آسیای میانه افغانستان 
در مشهد با حضور هیات های تجاری از كشورهای افغانستان  ، تاجیکستان و تركمنستان
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چرا طلای سرخ ایران قاچاق می شود؟

ــه  ــت: تعرف ــتایی گف ــاون روس ــازمان تع ــه س ــر مطالع ــابق دفت ــرکل س مدی
ــد کــه ســالانه حــدود ۶۰  ــه هن ــران از افغانســتان ب گمــرکی صــادرات زعف

ــت ــد اس ــران ۳۸ درص ــر و از ای ــرف دارد صف ــن مص ت
ــاورزی در  ــولات کش ــادرات محص ــروز ص ــر، ام ــگار مه ــزارش خبرن ــه گ ب
ــه  ــش یافت ــته کاه ــال گذش ــد س ــه چن ــبت ب ــا نس ــرخی چالش ه ــایه ب س
اســت. ایــن کاهــش را در اوزان بایــد پیگیــری کــرد نــه ارزش ریــالی زیــرا 
ــا افزایــش نــرخ دلار و کاهــش پایــه پــولی کشــور تحــت تأثیــر تحریــم،  ب

ــشی داشــته باشــد ــد افزای ــم صــادراتی رون ممکــن اســت رق
زعفــران یــکی از محصــولات بــه نــام ایــران بــوده ۸۵ تــا ۹۰ درصــد نیــاز 
ــبب  ــم س ــایه تحری ــاق در س ــا قاچ ــد؛ ام ــش می ده ــانی را پوش ــازار جه ب
ــرای کشــور  ــورد انتظــار را ب ــن محصــول لاکچــری ارزآوری م ــا ای شــده ت
نداشــته باشــد. سیــد روح الله لطیــفی، مدیــرکل ســابق دفتــر مطالعــه، پایــش 
ــار  ــاره آم ــران، درب ــتایی ای ــاون روس ــزی تع ــازمان مرک ــازار س ــعه ب و توس
صــادرات طلای ســرخ ایــران بــه مهــر گفــت: صــادرات زعفــران در ۶ ماهــه 
نخســت ســال ۵۷ هــزار و ۱۰۱ کیلوگــرم )۵۷.۱ تــن( بــه ارزش ۴۹ میلیــون 
و ۴۶۵ هــزار و ۹۶۰ دلار بــوده اســت. ایــن آمــار نســبت بــه ۶ ماهــه نخســت 
ســال گذشــته در وزن ۴۱.۵ درصــد و در ارزش ۵۲.۲ درصــد کاهــش داشــته 

اســت
ــد  ــدود ۴۵ درص ــزود: ح ــادراتی اف ــران ص ــب زعف ــه ترکی ــاره ب ــا اش وی ب
صــادرات در قالــب بســته بنــدی بیــن یــک تــا ۳۰ گــرم انجــام شــد و حــدود 
۵۵ درصــد صــادرات هــم در بســته بنــدی بــالای ۳۰ گــرم و در قالــب فلــه ای 

بــوده اســت
وی ادامــه داد: امــا ترکیــب زعفــران صــادراتی در ســال گذشــته ۷۱.۳ درصــد 

بــه شــکل فلــه ای و ۲۸.۷ درصــد در قالــب بســته بنــدی انجــام شــده اســت
ــزی  ــازمان مرک ــازار س ــعه ب ــش و توس ــه، پای ــر مطالع ــابق دفت ــرکل س مدی
ــا وجــود کاهــش حجــم  ــح کــرد: امســال ب ــران، تصری ــاون روســتایی ای تع
صــادرات امــا بــه ســمت صــادرات بــا برنــد ایــرانی و بســته بنــدی ایــرانی 

حرکــت کرده ایــم
لطیــفی بــا اشــاره بــه قاچــاق ایــن محصــول لوکــس بخــش کشــاورزی بــه 
افغانســتان عنــوان کــرد: بــا وجــود حفــظ ســطح زیــر کشــت زعفــران و تداوم 
تولیــد شــاید بتــوان گفــت میــزان قاچــاق ایــن محصــول، بــه انــدازه همــان 
مقــدار کاهــشی کــه در آمــار صــادرات رســمی زعفــران از گمــرکات کشــور 

بــه بــازار جهــانی نشــان می دهــد، باشــد
وی در خصــوص چــرایی قاچــاق اظهــار کــرد: نخســت اینکــه اســتان های 
ــوده و خــروج  ــا افغانســتان ب ــن محصــول همجــوار ب ــده اصــلی ای تولیدکنن
ــات  ــرانی و افغانســتانی کــه گاهی اوق ــق شــهروندان ای آن از کشــور از طری
ــود. موضــوع دوم  ــر انجــام می ش ــد راحــت ت ــلی دارن ــومی و فامی نســبت ق
بــه مســئله رفــع تعهــد ارزی بــر می گــردد. تمایــل بــه عــدم بازگشــت ارز، 
ســبب شــده تــا فعــالان ایــن حــوزه بــه ســمت صــادرات غیررســمی کشیــده 
شــوند. موضــوع ســوم بــه همجــواری افغانســتان بــا هنــد بــر می گــردد کــه 
مصــرف کننــده ۵۰ تــا ۶۰ تــن زعفــران در ســال اســت. همــکاری ایــن دو 
ــر از  ــرانی اگ ــران ای ــا زعف ــه گمــرکی ســبب شــده ت کشــور در بحــث تعرف
کانــال افغانســتان بــه هنــد صــادر شــود بــرای ایــن کشــور بــا هزینــه کمتــر 
ــد  ــن افغانســتان و هن ــران بی ــه گمــرکی صــادرات زعف ــراه اســت. تعرف هم
صفــر اســت در حــالی کــه ایــن عــدد بــرای تجــار بــا مبــدا ایــران بــه هنــد 

۳۸ درصــد اســت
ــق  ــرانی از طری ــران ای ــادرات زعف ــا ص ــتان ب ــه افغانس ــان اینک ــا بی وی ب
ــئولان  ــه داد: مس ــرد، ادام ــت می گی ــر در دس ــد را بهت ــازار هن ــودش ب خ
داخــلی بایــد بــا رایــزنی بــا مســئولان هنــد زمینــه تعــاملات بهتــری بیــن دو 
کشــور ایجــاد کننــد تــا مانــع تجــارت غیررســمی طلای ســرخ کــه یــکی از 

ــوند ــن محصــولات کشــاورزی اســت، ش ارزآورتری
ایــن مســئول یــادآور شــد: رفــع چالش هــای تعهــد ارزی هــم می توانــد بــه 

کاهــش تجــارت غیررســمی زعفــران کمــک کنــد
ــزی  ــازمان مرک ــازار س ــعه ب ــش و توس ــه، پای ــر مطالع ــابق دفت ــرکل س مدی
تعــاون روســتایی ایــران دربــاره مقصدهــای صــادراتی زعفــران ایــران، گفــت: 
ایــن محصــول در ۶ مــاه نخســت ســال بــه ۵۰ کشــور جهــان صــادر شــد. 
مقصــد اول امــارات بــود بــا عــدد ۱۵ هــزار و ۶۱۰ کیلــو گــرم کــه تقریبــاً ۲۸ 

درصــد صــادرات را بــه خــود اختصــاص داده اســت
وی در ادامــه افــزود: دومیــن مقصــد، اســپانیا بــوده کــه متأســفانه حــدود ۱۰۰ 
ســال اســت زعفــران ایــرانی را بــه نــام اســپانیا می شناســند. ۱۱ هــزار و ۵۶ 
کیلوگــرم زعفــران بــه ایــن کشــور صــادر شــد کــه ۷ هــزار و ۶۶۵ کیلوگــرم 
ــا صــادرات  ــوده ب ــوده اســت. مقصــد ســوم چیــن ب ــه شــکل فلــه ای ب آن ب
۱۰ هــزار و ۴۷۳ کیلوگــرم کــه از ایــن میــزان ۸ هــزار و ۱۴ کیلوگــرم 
بــه شــکل فلــه ای انجــام شــده اســت. افغانســتان مقصــد چهــارم صــادرات 
ــه  ــرانی اســت کــه ۶ هــزار و ۹۰۸ کیلوگــرم صــادرات رســمی ب زعفــران ای
ایــن همســایه صــورت گرفتــه اســت. ۳ هــزار و ۶۴۱ کیلوگــرم صــادرات در 
قالــب فلــه ای بــوده اســت. قطــر بــا خریــد ۲ هــزار و ۲۶۳ کیلوگــرم مقصــد 

پنجــم اســت کــه ۷۰۱ کیلوگــرم بــه شــکل فلــه ای بــوده اســت
ــادرات  ــم ص ــد شش ــه داد: مقص ــرد و ادام ــاره ک ــا اش ــایر بازاره ــه س وی ب
زعفــران ایــران، ایتالیــا اســت بــا رقــم ۲ هــزار و ۴۶۰ کیلوگــرم کــه بخــش 
زیــادی از آن )۱۵۹۹ کیلوگــرم( بــه شــکل فلــه ای بــوده اســت. مقصــد هفتــم 
عمــان اســت بــا صــادرات ۱۴۴۳ کیلوگــرم کــه ۵۰۰ کیلــو گــرم آن فلــه ای 

انجــام شــده اســت
ــز  ــده نی ــپانیا تولیدکنن ــا و اس ــان و ایتالی ــد، یون ــه هن ــان اینک ــا بی ــفی ب لطی
ــام شــود، در  ــن کشــورها تم ــام ای ــه ن هســتند و صــادرات ممکــن اســت ب
پایــان گفــت: ســایر کشــورهای مقصــد زعفــران ایــرانی عــراق، انگلســتان، 
ترکیــه، یونــان، نپــال، موریــس، نیوزلنــد، اتریــش، روسیــه، فیلیپیــن، بلژیــک، 
ــادا،  ــت، کان ــزی، کوی ــد، مال ــان، هلن ــوان، آلم ــد، تای ــتان، تایلن ــن، پاکس ژاپ

ــوده اســت ســوئیس، ســوئد، صربســتان و... ب

اخبار

کشاورزی

 سفیر کشور بورکینافاسو در ایران گفت: ۹ میلیون هکتار زمین 
آماده کشت در بورکینافاسو داریم که منتظر سرمایه گذاران، تجار 

و کشاورزان برای آغاز کشت هستیم.
به گزارش ایرنا از وزارت جهاد کشــاورزی، »محمد کابوره« در 
دیدار با مجری طرح کشت فراسرزمینی وزارت جهادکشاورزی 
اظهارداشــت: ایــران تجربه های زیــادی در زمینه کشــت 
فراسرزمینی دارد و امیدواریم بتوانیم این مسیر را در بورکینافاسو 
ادامه دهیم، همچنین ســرمایه گذاران ایرانی هم علاقه خود را 

برای سرمایه گذاری در این بخش نشان داده اند.
سفیر بورکینافاسو در ایران تصریح کرد: ۹ میلیون هکتار زمین 
یاد شــده آب دارند و شرایط اجاره آنها منعطف و ساده است و 
اجازه سرمایه گذاری بر روی فعالیت های دیگر در کنار کشاورزی 

هم داده خواهد شد.
وی افزود: در زمینه آموزش و تحقیقات نیازمند همراهی ایران 
هســتیم تا تجارب خــود را با ما از طریق ســازمان تحقیقات 
کشاورزی در بورکینافاسو به اشــتراک بگذارند و امکان تبادل 
محققان ایران و بورکینافاســو برای تحقیقات و آموزش وجود 

خواهد داشت.
تفاهم نامه ۲۰۱۲ بین ایران و بورکینافاسو بازخوانی می شود

کابوره گفت: تفاهمنامه بین ایران و بورکینافاسو در سال ۲۰۱۲ 
منعقد شد که درخواست بازخوانی این تفاهمنامه را در کمیسیون 
مشــترک ســال ۲۰۲۳ دادیم تا بندهای این تفاهمنامه مجدد 

خوانش شود و به مرحله اجرا برسد.
وی ادامه داد: ما بسیار مشتاق هستیم تا بتوانیم یک شراکت بین 
نظام مهندسی کشــاورزی و منابع طبیعی ایران و همکارانمان 
در بورکینافاسو ایجاد کنیم، در زمینه ۹ میلیون هکتار که دارای 
آب هستند هم سرمایه آن ۱۰۰ درصد متعلق به دولت و کاملًا 
عمومی است، به راحتی برای ۲۰ الی ۳۰ سال اجاره داده خواهد 
شد، ضمانت هم خواهد داشت و سفارتخانه برای انجام این کار 

در کنار سرمایه گذاران ایرانی خواهد بود.
ســفیر بورکینافاســو در ایران تصریح کرد: زمینه تهاتر برای 

محصولات ایــرانی و بورکینایی وجود دارد و شــما می توانید 
محصولات خود را از این کشــور به هرجا خواستید صادر کنید، 
همچنین پیشــنهاد می شــود با ایجاد یک کارخانه بسته بندی 
در زمینه سورت و بســته بندی در در بورکینافاسو برای جوانان 

بورکینایی هم اشتغال زایی انجام شود.
وی خاطرنشــان کرد: امیدواریم با انتقــال دانش و فناوری به 
بورکینافاسو توسط ایران به افزایش تولید در بخش کشاورزی و 

خودکفایی در تولید محصولات برسیم.
حضور ایرانی ها در بخش کشاورزی بورکینافاسو، به شرط تامین 

امنیت
در دین دیدار »رضا فتوحی« مجری طرح کشــت فراسرزمینی 
وزارت جهادکشــاورزی افزود: روابط بسیار خوبی با کشورهای 
آفریقــایی داریم و مقامات ایرانی بــر افزایش این روابط تاکید 

دارند.

مشــاور وزیر جهاد کشــاورزی تصریح کرد: ایــران آمادگی 
دارد که در صورت ایجاد شــرایط مناســب و بسترسازی برای 
ســرمایه گذاری در بورکینافاسو، بخش خصوصی بتواند در این 
کشور ســرمایه گذاری کند و در زمینه کشاورزی فراسرزمینی 
بسته به شرایط اقلیمی و محصولات بومی اقدام به کشاورزی 

کند.
وی اظهار داشت: جلسه امروز به پیشنهاد سرمایه گذاران بخش 
خصوصی ایران بود تا بتوانند با ســرمایه گذاری در این کشــور 

روابط بخش کشاورزی را با بروکینافاسو افزایش دهند.
فتوحی، تبادل دانش فنی کشــاورزی بین ایران و بورکینافاسو 
را یــکی از برنامه هــای وزارت جهاد کشــاورزی دانســته و 
خاطرنشــان کرد: در زمینه تجارت محصولات کشــاورزی به 
بورکینافاســو گزینه های بسیاری داریم که می تواند فعالیت ما 

در این زمینه گسترش دهد.

وی ادامه داد: بخش خصوصی ایران در بیشــتر کشورهای دنیا 
کشــاورزی فراســرزمینی را در دســت اجرا دارد، ما می توانیم 
بخش خصوصی را به سمت ۹ میلیون هکتار اراضی کشاورزی 
بورکینافاســو هدایت کنیم؛ به شــرطی که امنیت و آســایش 

سرمایه گذاران ما فراهم باشد.
مجری طرح کشــت فراسرزمینی وزارت جهادکشاورزی گفت: 
بیش از ۲ هزار نفر محقق در رده های مختلف تحقیقاتی داریم 
که می توانند در بورکینافاسو و بخش آموزش نقش اساسی ایفا 

کنند و کشاورزی را در این کشور رونق دهند.
وی تصریــح کرد: یــکی از موضوعــات مهم بــرای ایران، 
ســرمایه گذاری بخش خصوصی است که می خواهیم در زمینه 
مالکیت و یا اجاره زمین امنیت و ترانســفر افراد و محصولات 

در آرامش باشند.
فتوحی افزود: می توانیم در زمینه تهاتر محصولات کشاورزی و 
صنعتی و یا آموزش، تحقیقات و ترویج در مقابل محصولات با 

بولکینافاسو همکاری کنیم.
وی ابراز امیدواری کرد: بتوانیم در بحث دانش فنی کشاورزی 
فراســرزمینی و تبادلات تجــاری همکاری های خــوبی را با 

بورکینافاسو داشته باشیم.
در ایــن دیدار، »ولی الله آقایارزاده « مشــاور اقتصادی رئیس 
سازمان نظام مهندسی مشــاورزی و منابع طبیعی ایران گفت: 
این سازمان ۲۵۰ هزار نفر فارغ التحصیل با دانش کشاورزی و 
منابع طبیعی دارد که شامل تمام ظرفیت های کشاورزی اعم از 
زراعت، باغبانی، دامپروری، شیلات و مکانیزاسیون می شود که 
در زمینه دانش فنی و ســرمایه گذاری می توانیم با بورکینافاسو 

همکاری داشته باشیم.
وی تصریــح کــرد: طی چند روز گذشــته در زمینه کشــت 
فراسرزمینی قراردادهایی با کشــور تانزانیا به امضا رساندیم و 
همین شــرایط را در کشــور ونزوئلا هم داریم و دانش فنی و 
کشت فراسرزمینی را در آنجا انجام می دهیم و امیدواریم بتوانیم 

با کشور بورکینافاسو همین کار را اجرایی کنیم.

سفیر بوركینافاسو:

9میلیون هکتار از اراضی بوركینافاسو پذیرای سرمایه گذاران است

 معـاون امـور زراعـت وزارت جهادکشـاورزی گفـت: 
خودکفـایی سـال زراعی گذشـته)۱۴۰۳ ــ ۱۴۰۲( بـا 

رونـد رو بـه رشـد تولیـد ادامـه خواهـد یافت
بـه گزارش ایرنـا از وزارت جهـاد کشـاورزی، علیرضا 
مهاجـر یکشـنبه شـب در برنامه صـف اول به بررسی 
عملکـرد و برنامه هـای این معاونت پرداخـت و افزود: 
بیشـتر محصـولات اسـاسی در حـوزه زراعـت اسـت، 
معاونـت  ایـن  در  شـده  انجـام  برنامه ریزی هـای  بـا 
و تلاش کشـاورزان، تولیـد محصـولات اسـاسی بـه 
ویـژه گنـدم رونـد صعودی داشـته بـه طـوری که در 
سـال جـاری ۱۲ و نیـم میلیـون تـن خریـد گنـدم از 
کشـاورزان انجـام شـده که بیش از ۵۰۰ هـزار تن آن 

مربـوط بـه گنـدم بذری اسـت
امـور زراعـت وزارت جهادکشـاورزی اظهـار  معـاون 
بـه  داشـت: خریـد تضمیـنی گنـدم در سـال ۱۴۰۰ 
کرونـا،  بحـث  اوکرایـن،  بـه  روسیـه  حملـه  دلیـل 
نیـم  و   ۴ حـدود  و همچنیـن خشکسـالی  تحریم هـا 
میلیـون تـن بـود و حـدود هفـت میلیون تـن واردات 
داشـتیم. در سـال ۱۴۰۱ برنامه ریزی شـد کـه بتوانیم 
رونـد افزایـش محصـولات اسـاسی بـه ویـژه گندم را 
در دسـتور کار قـرار دهیـم، خوشـبختانه ایـن اتفـاق 
افتـاد و خریـد گنـدم در آن سـال بـه ۷ و نیـم میلیون 
تـن رسیـد، سـال ۱۴۰۲ بـه ۱۰ و نیـم میلیـون تـن 
و خودکفـایی در گنـدم نـان رسیدیـم و امـروز میـزان 
خریـد گنـدم از ۱۱ میلیـون و ۹۹۳ هـزار تن گذشـت 
و در کنـار آن هـم بیـش از ۵۰۰ هـزار تـن هـم بـه 
عنـوان گنـدم بـذری از کشـاورزان خریـداری شـده 
اسـت و پیش بیـنی می شـود رونـد رو بـه رشـد تولیـد 
گنـدم در کشـور در سـال زراعی ۱۴۰۳-۱۴۰۴ نیـز 

ادامـه دار باشـد
از جملـه  وی بـه ذخیره سـازی محصـولات اسـاسی 
گنـدم و تـدارک کـود و سـم در کشـور اشـاره کـرد 
امـر  بـرای  زیـادی  انبارهـای  و  سیلوهـا  گفـت:  و 
کـه  طـوری  بـه  شـد  دیـده  تـدارک  ذخیره سـازی 
ذخیره سـازی گنـدم در سیلوهـای شـرکت بـازرگانی 
دولـتی، بخش خصـوصی و تعاون روسـتایی به خوبی 
انجام شـد. شـرکت خدمـات حمایتی نیز بـرای تامین 
کودهـای مـورد نیاز، انبارهـای زیادی را تـدارک دید، 
سـازمان حفـظ نباتـات بـا کمـک بخـش خصـوصی 
نیـاز سـموم را تامیـن کـرد و سـازمان هایی کـه در 
مکانیزاسیـون  سـتاد،  کمـک  بـا  هسـتند  اسـتان ها 

کشـور را تـدارک دیدنـد
مهاجر با اشـاره به روند رو به رشـد سـایر محصولات 
کشـاورزی کشـور تصریـح کـرد: یک میلیـون و ۸۰۰ 
هـزار تـن برنـج در سـال ۱۴۰۰ تولیـد کردیـم کـه 

ایـن تولیـد امسـال از دو میلیـون و ۷۰۰ هـزار تـن 
فراتـر رفته اسـت، در خصـوص جو تولیدمـان از چهار 
میلیـون تـن گذشـته، در دانه هـای روغـنی نسـبت به 
سـال گذشـته تولیـد کلـزا دو برابـر شـده و در چغندر 
قنـد و نیشـکر یـا بـه عبـارتی در شـکر بـه راحـتی 
تولیدمـان  امـکان خودکفـایی داریـم و امسـال هـم 

خوشـبختانه افزایـش چشـمگیری داشـته اسـت
وی ادامـه داد: در حبوبـات همیـن شـرایط را داشـتیم 
در ذرت علوفـه ای بـه خودکفـایی رسیدیـم، در ذرت 
دانـه ای مـا مشـکلات زیـادی در رابطه بـا آب داریم، 
بـرای  کـه  هسـتند  محصـولی  تـا  دو  سـویا  و  ذرت 
خـوراک دام اسـتفاده می شـود متاسـفانه کشـور آبی 
کشـور  در  را  محصـولات  ایـن  بخواهـد  کـه  نـدارد 
تولیـد کنـد لـذا وزارت جهـاد کشـاورزی بـه کمـک 
محققـان بـه دنبـال جایگزیـن محصولاتی بـا مصرف 
آب کمتـر مثـل سـورگوم، ارزن، تیریتیکاله و ... اسـت 
کـه خوشـبختانه توانسـتیم در ایـن بخش هم شـرایط 

بهتـری را تجربـه کنیـم
در  کشـاورزی  جهـاد  وزیـر  زارعـت  امـور  معـاون 
خصـوص اجـرای طرح الگوی کشـت در سـال جاری 
گفـت: اجـرای این طـرح در زراعـت، باغبانی و سـایر 
سـنتی  صـورت  بـه  حـتی  وزارتخانـه  بخش هـای 
بـا توجـه بـه اقلیـم کشـور ادامـه دارد. امسـال نیـز 
اصلاحـات نهـایی ایـن طـرح انجـام و بـه زودی بـه 

برمی گـردد مجلـس 
وی بـه حـدود ۱۲ میلیـون هکتـار اراضی زراعی در 
کشـور اشـاره کـرد و افـزود: از ایـن میـزان، حـدود ۶ 
میلیـون هکتـار بـه کشـت گنـدم آبی و دیـم، نزدیک 
دو میلیـون هکتـار بـه کشـت جـو، حـدود ۷۵۰ هـزار 
هکتـار بـه کشـت برنـج، ۷۵۰ هـزار هکتـار هـم بـه 
و  جالیـزی  محصـولات  و  صیـفی  و  سـبزی  کشـت 
حـدود ۵۰۰-۶۰۰ هـزار هکتـار نیـز بـه محصـولات 

دارد اختصـاص  علوفـه ای 
مهاجـر بـا بیـان ایـن کـه حـدود ۱۰ تـا ۱۲ درصـد 
در  متفـاوت  کشـت های  چالـش  تغییـر  اراضی  از 
سـال های متفـاوت را تجربـه می کنـد، اظهارداشـت: 
آن چیـزی اسـت کـه مجلـس شـورای اسلامی را بـر 
آن داشـت بـر اجـرای الگـوی کشـت پافشـاری کنند 
تـا بتوانیم بـه تعادل در کشـت بـرخی محصولات که 
امـکان نگهـداری آنهـا در انبـار پاییـن اسـت، دسـت 

یم ب یا
در  کشـت  الگـوی  اجـرای  کـه  ایـن  بیـان  بـا  وی 
حـوزه زراعی بـر عهـده معاونـت زراعـت و نظـارت 
آن بـر عهـده سـازمان تحقیقـات، آمـوزش و ترویـج 
کشـاورزی اسـت، تصریـح کرد: بـرای اجـرای الگوی 

از  محصـول  خریـد  مکانیـزم  بتوانیـم  بایـد  کشـت 
مـا  لـذا  باشیـم،  داشـته  را   ... و  انبـارداری  کشـاورز، 
بـه دنبـال بهبـود شـرایط و ارتقـای کیفیـت انبارهـا 
در اسـتان هایی کـه تولیـد سیب زمیـنی، پیـاز و ... را 
دارنـد، هسـتیم، تـا این محصـولات برای دو سـه ماه 

بـا کیفیـت بـالا در انبارهـا نگهـداری شـوند
معـاون وزیـر جهـاد کشـاورزی در خصـوص اجـرای 
الگـوی کشـت بـر اسـاس آمایـش سـرزمینی گفـت: 
صـورت  بـه  کشـور  مناطـق  بیشـتر  در  کشـاورزان 
سـنتی بـر مبنـای اقلیـم کشـت می کننـد، بنابراین به 
نظـر می رسـد کـه بیـش از ۹۰ درصـد الگوی کشـت 
رعایـت شـده، چـون اگـر رعایـت نشـود اصلا هیـچ 
نظـامی نمی توانـد از پـس ازدیـاد محصول یـا کمبود 

محصـول بربیایـد، پـس ایـن اتفـاق افتـاده اسـت
در محصـولاتی  اسـتان ها  بـرخی  در  گفتـه وی،  بـه 
همچـون برنـج بـه دلیـل گـرانی قیمـت و سـبزی و 
از  الگـوی کشـت رعایـت نمی شـود، یـکی  صیـفی، 
کارهـایی کـه در وزارت جهـاد کشـاورزی انجام شـد، 
ایـن اسـت کـه بـه کشـاورزانی کـه الگوی کشـت را 
امـا همـه  ندهـد.  ارائـه  رعایـت نمی کننـد، خدمـات 
امکانـات در اختیـار وزارت جهـاد کشـاورزی نیسـت، 
بـه عنـوان مثـال آب و مدیریـت آن به دسـت وزارت 

اسـت نیرو 
ایـن  و صیـفی گفـت:  در خصـوص سـبزی  مهاجـر 
محصـول بـه دلیـل عملکـرد بـالا، اگـر یـک یـا دو 
درصـد محصـول افزایـش یا کاهـش یابد، نظـام بازار 

تولیـد و مصـرف بـه هـم می ریـزد
معـاون امـور زراعـت وزیـر جهاد کشـاورزی بـه طرح 
افزایـش کشـت دیـم  جهـش تولیـد در دیمزارهـا و 
اشـاره کـرد و گفت: امسـال، سـال پنجم اجـرای این 
طـرح اسـت، این طـرح به صـورت آزمایـشی در ۶۷۰ 
هـزار هکتـار از اراضی دیـم بـا کمـک سـتاد اجـرایی 
فرمـان حضـرت امـام )ره( آغـاز شـد که امسـال به ۶ 
میلیـون هکتـار رسیـده اسـت و براسـاس گزارش هـا، 
از یـک تـن تولیـد در هر هکتـار به بالای یـک و نیم 

تـن در هکتـار رسیده ایـم
از  دیمزارهـا  در  تولیـد  جهـش  طـرح  افـزود:  وی 
طرح هـای مـورد توجـه مقـام معظم رهبری اسـت، به 
ایـن دلیـل سـتاد اجـرایی فرمـان حضرت امـام مامور 
شـد کـه در کنـار وزارت جهـاد کشـاورزی نسـبت به 
افزایـش عملکـرد در احیـای اراضی دیـم و کمـک به 
کشـاورزان دیـم کار شـرایط ویـژه ای را در نظـر گیرد. 
ارائـه خدمـات آمـوزشی و ترویـجی، تخصیـص وام 
کم بهـره، آغشـته کـردن بـذور بـه سـموم و کدوهای 
مغـذی، اصلاح و نوسـازی کمباین هـا، خدمـات بیمـه 

بـه طـوری کـه  ایـن شـرایط اسـت؛  از جملـه   ... و 
امسـال، دیمزارهـای مـا بیـش از ۶ میلیون تن سـهم 

خودکفـایی را بـه خـود اختصـاص داده انـد
مهاجـر، عـدم رعایـت تنـاوب را یـکی از مشـکلات 
اظهارداشـت:  و  کـرد  عنـوان  دیمزارهـا  در  اسـاسی 
از نـکات برجسـته اجـرای ایـن طـرح ایـن بـود کـه 
بتوانیـم تنـاوب را در دیمزارهـا بیاوریم، که توانسـتیم 
گیاهـان  علوفـه ای،  محصـولات  حبوبـات،  کشـت 

دارویی را در تنـاوب گنـدم و جـو بیاوریـم
وی اقنـاع کشـاورزان بـرای کشـت در اراضی دیـم را 
بزرگتریـن چالـش ایـن نـوع کشـت دانسـت و افزود: 
اراضی دیـم وابسـته بـا بارنـدگی خوب اسـت، معمولا 
کشـاورزان برای ایـن اراضی هزینه کمتـری می کنند، 
خوشـبختانه بـا توجه به برنامه تدوین شـده در اراضی 
دیـم، شـرایطی فراهـم شـد کـه بتوانیـم این مشـکل 
را تـا حـدودی حـل کنیـم. اعتقـاد مـا بـر ایـن اسـت 
کـه هـر سـال بتوانیـم خـوب بکاریـم، از بـذور بسیار 
خـوب اسـتفاده کنیـم، سـم پاشی کنیـم، بـا علف های 
هـرز مبـارزه کنیـم تـا وقـتی بـاران می بارد بـه جای 
۸۰۰ کیلوگـرم محصـول در هـر هکتـار، یـک تـن دو 
تـن حـتی در بعـضی مناطـق مثـل دشـت مغـان و 
اراضی دیـم اسـتان گلسـتان بـالای چهار تـن در دیم 

محصـول بدسـت آوریم
وی ادامـه داد: مکانیـزمی در رابطـه بـا اراضی دیـم 
وجـود دارد و آن عمیـق کشـت کردن اسـت که باعث 
می شـود بـذور از رطوبـت عمیق تری اسـتفاده کنند و 
کشـاورزانی کـه از عمیق کارهـا اسـتفاده کردنـد بـه 

ایـن مهـم پی برده انـد
افزایـش تولیـد برنـج در کشـور بـا اسـتفاده از ارقـام 

هیبریـدی و  پرمحصـول 
در  کشـاورزی  جهـاد  وزیـر  زراعـت  امـور  معـاون 
خصـوص میـزان تولیـد و نیـاز کشـور بـه محصـول 
بـرای  اسـت،  پـرآب  محصـولی  برنـج  گفـت:  برنـج 
دسـتیابی بـه خودکفـایی در محصول برنـج باید ارقام 
پرمحصـول حاصـل تلاش محققان، وارد عرصه شـود 
تـا بتوانیـم بـالای هشـت تـن شـلتوک تولیـد کنیـم. 
ارقام پرمحصول در اسـتان گلسـتان اسـتفاده می شود 
اگـر در گیلان و مازنـدران نیز توسـعه یابـد، قطعا نیاز 

کشـور در داخـل تامیـن می شـود
ارقـام هیبریـد راه دیگـر  از  بـه گفتـه وی، اسـتفاده 
بـرای افزایـش تولیـد برنج در کشـور اسـت، در رابطه 
بـا ارقـام هیبریـد از دنیـا عقـب هسـتیم محققـان مـا 
بایـد کوشـش کننـد تـا بتوانیـم بـذور ارقـام هیبریـد 
هـم بـه دسـت آوریـم. زیـرا علاوه بـر پوشـش ذائقه 
مـردم، عملکـرد را افزایـش، آفـات را کنتـرل و میزان 

آب کمتـری مصـرف می کنـد
مهاجـر در خصـوص پیش نیازهـای مکانیـکی کشـت 
و برداشـت برنـج افـزود: در حـال حاضـر نشـاءکاری 
بـا  و برداشـت شـالی و درو بـه صـورت مکانیـزه و 
ماشین هـای نشـاءکاری، کمباین و ... انجام می شـود، 
ایـن شـرایط برای کشـت محصـولات پرمحصول هم 

اسـت فراهم 
وی جلوگیـری از واردات در زمـان برداشـت برنج را از 
حمایت هـای دولـت از برنـج کاران نـام بـرد و تصریح 
کـرد: اگـر مـا واردات برنج را از تالار یـک به تالار دو 
ببریـم، حمایـت ویژه ای از شـالیکاران انجام می شـود، 
زیـرا واردات بـه صرفـه نخواهـد بـود و خریـد داخلی 

بیشـتری انجام خواهد شـد
بـه گفتـه مهاجـر، برای تعـادل در بازار برنـج و عرضه 
آن بـه قیمـت مناسـب، ذخیره سـازی توسـط شـرکت 
بـازرگانی دولـتی انجـام می شـود تـا در زمـان نیـاز، 
تامیـن انجـام شـود. در خصـوص برنـج بـه صـادرات 
فکـر نمی کنیـم زیرا یـک محصـول تابسـتانه و آب بر 
اسـت امـا تلاش می کنیـم بتوانیم نیاز داخـل را تامین 

یم کن

معاون وزیر جهادکشاورزی:

تداوم خودکفایی گندم، برنامه وزارت جهاد کشاورزی است
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پربازده ترین صندوق های سرمایه گذاری درآمد ثابت
درهفته گذشته

رضـــا حـــامـــدی فـــر|
کارشناس بازار|

اگر به دنبال سرمایه گذاری با کمترین ریسک ممکن هستید، صندوق های سرمایه گذاری 
با درآمد ثابت بهترین انتخاب برای شماست. بیشترین حجم دارایی این صندوق ها )بعضاً 
تا ۹۰ درصد( در قالب سپرده های بانکی، گواهی سپرده بانکی اوراق مشارکت و سایر 
اوراق بهادار سرمایه گذاری می شود. ضمن اینکه بخش اندکی از دارایی صندوق نیز در 
بورس سرمایه می شود. سود غالبا تضمین شده این صندوق ها عمدتاً در مقاطع یک ماهه 
به هر دلیل در کوتاه ترین  بعضاً در مقاطع سه ماهه پرداخت می شود. مشتریانی که  و 
زمان ممکن )حداقل یک ماه( نیاز به دریافت سرمایه خود باشند، به راحتی می توانند با 
ابطال واحدهای خود، سرمایه شان را به صورت نقدی دریافت کنند. با سرمایه گذاری در 
این صندوق ها می توانند به طور غیر مستقیم در بازار سرمایه حضور یافته و از بازدهی 

آن بهره بگیرند.
با  بانک خاورمیانه« در هفته گذشته  افق کارگزاری  صندوق سرمایه گذاری »مشترک 
این صندوق ها ثبت کرد. صندوق¬  بین  را در  بازده  بیشترین  بازده ۰,۷۱ درصد  ثبت 
پر  دوم  رتبه¬  در  بازدهی  درصد   ۰,۷۰ کسب  با  زمین«  ایران  »بانک  سرمایه گذاری 
درآمدثابت  بازدهی صندوق  رتبه سوم  گرفت.  قرار  درآمدثابت  بازده ترین صندوق های 
هفته گذشته را نیز صندوق »مشترک فراز اندیش نوین« با ۰,۶۴ درصد بازدهی کسب 

کرده است.
برگرفته از سامانه رسام؛ صفر تا صد صندوق های سرمایه گذاری

www.irasam.ir 

ورود و خروج وجه نقد به صندوق های سرمایه گذاری

رضـــا حـــامـــدی فـــر|
کارشناس بازار|

از  ریال  میلیارد   ۱۹۴۰۱ خالص  طور  به  مجموعا   ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ چهارشنبه  روز  در 
صندوق های سرمایه گذاری خارج شد. ورود سرمایه به کل صندوق های سرمایه گذاری 
در این روز ۶۴۵۴۱ میلیارد ریال و خروج سرمایه ۸۳۹۴۲ میلیارد ریال بوده و به طور 
خالص ۱۹۴۰۱ میلیارد ریال از آن ها خارج شده است. در این میان بیش از صندوق های 
سرمایه گذاری سهامی و مختلط، این صندوق های سرمایه گذاری با درآمدثابت بودند که 
با ۵۸۹۶۵ میلیارد ریال ورودی و ۶۷۰۸۸ میلیارد ریال خروجی، بیشترین جریان وجوه 
نقد را در این روز ثبت کردند و خالص خروج سرمایه از این صندوق ها ۸۱۲۳ میلیارد 
ریال بوده است. صندوق های سهامی با خالص ورود ۵۷۴ میلیارد ریال و مختلط نیز با 
خالص ورود ۵۰ میلیارد ریال رو به رو بوده اند. با مقایسه جریان نقد کل صندوق ها در 
این تاریخ با همین روز در سال گذشته، می توان دریافت که در مجموع  صندوق های 
سرمایه گذاری به نسبت همین تاریخ در سال گذشته، ۲ درصد به ورودی و همچنین ۹۲ 
درصد به خروجی سرمایه شان افزوده شده است. همچنین به طور خالص ۲۰۰ درصد 

جریان نقد کمتری نسبت به همین تاریخ در سال گذشته داشته اند.
برگرفته از سامانه رسام؛ صفر تا صد صندوق های سرمایه گذاری

 www.irasam.ir 

  ۶،۶۷۴ امروز  بازار  در  بدهی  اوراق  معاملات  ارزش   ۱۴۰۳ آبان  ماه   ۶ معاملات  در   

را  گذشته  معاملاتی  روز  به  نسبت  قیمت  افزایش  بیشترین  است.  بوده  ریال  میلیارد 
درصد   ۵ میزان  به  قیمت ۹۲۵،۳۶۵ریال  با  )صبهنوش۷۶(  غبهنوش  مرابحه  صکوک 
مرابحه  را  گذشته  معاملاتی  روز  به  نسبت  قیمت  کاهش  بیشترین  همچنین،  داشت. 

اکتوور کو-کاردان )اکتوور۰۷۱( با قیمت ۹۰۲,۵۰۰ ریال و به میزان ۵- درصد داشت.

 آخرین اخبار و تازه ترین
 تحلیل ها را در سایت جهان اقتصاد 

 دنبال کنید
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  شرایط صدور و پذیرش سفته و چک الکترونیک به 
صادرات  بانک  در  تعهدات  و  تسهیلات  وثیقه  عنوان 

ایران مهیا شد.
این  ایران،  صادرات  بانک  روابط عمومی  گزارش  به 
برای  قانونی  الزامات  کردن  عملیاتی  منظور  به  بانک 
میزان  از  کاستن  و  الکترونیک  دولت  خدمات  توسعه 
جعل و تقلب در امور مالی و بانکی و همچنین ترویج 
خدمات غیرحضوری، شرایط صدور و پذیرش سفته و 
چکنو به عنوان وثیقه تسهیلات را فراهم کرده است.

بنا براین گزارش، چکنو به عنوان نخستین چک امن 
و  بانک  همراه  درگاه  دو  در  بانکی،  نظام  دیجییتال 
و  فعال سازی  قابلیت  ایران  صادرات  بانک  اینترنت 
ارائه خدمات نقل و انتقال پولی دارد از طریق این دو 

درگاه نیز امکان صدور و قرار گرفتن به عنوان پشتوانه 
تسهیلات و تعهدات برای آن فراهم است.

از  می توانند  همچنین  ایران  صادرات  بانک  مشتریان 
طریق سامانه توثیق الکترونیکی دارایی )ست(، نسبت 

به ایجاد و توثیق سفته الکترونیک اقدام کنند.
آن  فراوان  مزیت های  از  بهره گیری  و  چکنو  صدور 
با  حالی  در  ایران  صادرات  بانک  مشتریان  توسط 
آمارها  آخرین  که  است  روبرو  روزافزون  استقبال 
هزار   ۴۳۵ و  میلیون  از شش  بیش  صدور  از  حکایت 
بانک  در  جاری  حساب  دارندگان  توسط  چکنو  برگ 
از ۳۰۰ هزار  این میزان بیش  از  ایران دارد.  صادرات 
برگ به ارزش بالغ بر ۶۳ هزار میلیارد ریال کارسازی 

شده است.

چکنو و سفته الکترونیک را در بانک صادرات ایران وثیقه بگذارید

دکتر خانی گفت: در راستای تحقق شعار سال و فرمایش مقام معظم رهبری 
گونه  به  ایران  صادرات  توسعه  بانک  اعتباری  سیاست های  العالی(،  )مدظله 
صادرات  محصولات  تولید  جهش  به  را  مؤثری  کمک  که  شده  تدوین  ای 

محور نماید.
خانی  افشین  دکتر  ایران،  صادرات  توسعه  بانک  عمومی  روابط  گزارش  به 
مدیرعامل این بانک در چهارمین مجمع پایش عملکرد شعب بانک توسعه 
صادرات ایران در تبریز با اعلام این مطلب افزود: سیاست های اعتباری بانک 
افزایی بدنه  با مشارکت، همفکری و هم  برای شش ماهه دوم سال جاری 
برنامه ریزی  و  اعتبارات  شرکتی،  بانکداری  و  شعب  معاونت های  کارشناسی، 

بانک تدوین و به تمامی شعب ابلاغ شده است.
وی ادامه داد: این سیاست ها با لحاظ نیاز های مشتریان و تمرکز بر فرایند 
تدوین  اعتباری  بهداشت  رعایت  و  مصارف  استفاده صحیح  و  منابع  تجهیز 
شده که انتظار می رود دستاورد های ارزنده ای را برای کشور و به تبع آن برای 

بانک همراه داشته باشد.
دکتر خانی در ادامه با اشاره به اجرای طرح الماسان در بانک توسعه صادرات 
ایران تشریح کرد: خدمات و تسهیلات متمایز بانک در قالب طرح الماسان به 
صورت تجمیعی به مشتریان ارایه می شود و با اجرای این طرح، ، ارایه خدمات 
و تسهیلات بانک به مشتریان با سرعت و چابکی بیشتری همراه خواهد بود

مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران در ادامه بر لزوم برگزاری کارگاه های 
آموزشی و تولید محتوا ی رسانه ای بر اطلاع رسانی مؤثر و ترویج این طرح 

تأکید کرد.
ایشان حضور بانک در نمایشگاه های تخصصی را با هدف تحقق توازن رشد 
متناسب منابع و مصارف و بازاریابی )B2B( را مؤثر دانست و گفت: بانک 
توسعه صادرات ایران در یکسال اخیر با حضور در نمایشگاه های تخصصی 
توانسته دستاورد هایی را در جهت تعامل هرچه بیشتر با مشتریان به دست 

آورد.
و گفت:  کرد  اشاره  بانک  ارزی  فعالیت های  لزوم گسترش  بر  ادامه  در  وی 
ماهیت فعالیت بانک توسعه صادرات ایران بر فعالیت های ارزی متمرکز است 
و در این راستا معاونت بین الملل و شرکت صرافی بانک باید برای تأمین ارز 

مورد نیاز متقاضیان فعالیت های خود را افزایش دهند.
ایجاد  در  ایران  توسعه صادرات  بانک  آفرینی  نقش  بر  ادامه  در  خانی  دکتر 
توازن تراز تجاری کشور تأکید و با اشاره به حجم صادرات کشور بالاخص به 
کشورهای هدف، معاونت بین الملل را مامور به برنامه ریزی در راستای تسهیل 

مبادلات تجاری و بانکی با کشورهای همسایه و شرکای تجاری نمود.
وی یادآور شد: هدف از برگزاری مجامع پایش عملکرد، صرفاً بررسی کارنامه 
عملکردی شعب نیست بلکه هدف اصلی از تشکیل مجمع پایش در بانک، 
افزایی مشترک است و ضرورت دارد که عملکرد واحد های  به هم  رسیدن 
ستادی بانک به صورت مستمر و با هدف بهبود وضعیت عملکردی نیز بررسی 

و ارزیابی شود.
مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران با تأکید بر آموزش مستمر کارکنان در 

در  آموزشی تخصصی  دوره های  برگزاری  داشت:  بیان  تخصصی  حوزه های 
ارتقاء فعالیت های بانک مؤثر بوده و ضروری است که مدل و فرایند برگزاری 

این دوره ها در بانک تغییر یابد.
دانش  اشتراک گذاری  منظور  به  آموزشی  المپیاد های  برگزاری  خواستار  وی 
تخصصی همکاران شد و افزود: این امر در افزایش تعامل آموزشی و پیشبرد 

سیاست ها و برنامه ها بانک مفید خواهد بود.
دکتر خانی با اشاره به گسترش تعامل بانک و شرکت های تابعه گفت: استفاده 
از ظرفیت بازار سرمایه به منظور تأمین مالی صادرات و شرکت های تولیدی 
را  نظر  مورد  اهداف  می تواند  سرمایه  اوراق  زمینه  این  در  و  دارد  ضرورت 

محقق سازد.
وی در ادامه به ارتقاء و بهبود امور رفاهی کارکنان تأکید کرد و گفت: علی رغم 
همه محدودیت های متصور و با توجه به وضعیت معیشتی پرسنل، هیات مدیره 
بانک به دنبال راهکارهای مناسب به منظور بهبود هرچه بهتر و شایسته تر 
سطح رفاهی و معیشتی خانواده بزرگ بانک توسعه صادرات ایران می باشند 
انسانی و پشتیبانی، مراتب را پیگیری و به نحو  که معاونت توسعه سرمایه 

مناسب اطلاع رسانی می نمایند.
مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران بر لزوم ارتقای سطح صندوق بهداشت 
و درمان کارکنان تأکید کرد و گفت: این صندوق در سال های آتی به منظور 
 ..... و  منابعی  مدل  تغییر  به  نسبت  باید  همکاران  به  مناسب  خدمات  ارایه 

اقدام نماید.

بیمـه دی در نیمـه اول سـال جـاری ۷۶ درصـد رشـد در حق بیمـه صادره 
را محقـق کرده اسـت

اسـاس  بـر  دی،  بیمـه  بین الملـل  امـور  و  عمـومی  روابـط  گـزارش  بـه 
اطلاعـات صورت هـای مـالی حسـابرسی نشـده ۶ ماهـه منتـهی بـه پایان 
شـهریورماه ۱۴۰۳، شـرکت بیمـه دی موفـق بـه کسـب سـودی بالاتـر از 
سـود سـال مـالی ۱۴۰۲ شـده کـه نشـان از تحقـق برنامه هـای عملیـاتی 
شـرکت در شـش ماهه ابتـدایی سـال دارد.مجموع حـق بیمه هـای صادره 
شـرکت برای شـش مـاه اول سـال جـاری معـادل ۲۵۰۸۷۶ میلیـارد ریال 

بـوده که در مقایسـه با عملکرد مدت مشـابه سـال قبـل ) ۱۴۲۴۶۲ میلیارد 
ریـال( از رشـدی بالـغ بـر ۷۶ درصـد برخـوردار اسـت. همچنیـن مجمـوع 
خسـارت های پرداخـت شـده شـرکت در نیمه نخسـت سـال ۱۴۰۳ معادل 
۸۱۰۶۹ میلیـارد ریـال بـوده کـه در مقایسـه با عملکرد مدت مشـابه سـال 
قبـل )  ۴۸۶۳۸ میلیـارد ریال( رشـدی حدود ۶۷ درصد داشـته است.شـایان 
ذکـر اسـت؛ مطابـق بـا صورت های مالی منتشـر شـده روی سـایت کدال، 
ضریب خسـارت شـش ماهه سـال جاری بیمه دی معادل ۷۶ درصد شـده 
که در مقایسـه با مدت مشـابه سـال قبـل ۷۹ درصد، یعـنی ۳ واحد کاهش 

داشـته و ایـن موضـوع نشـان دهنـده انتخـاب صحیـح و مدیریـت بهینـه 
ریسـک های صـدور بیمه نامـه از سـوی ایـن شـرکت اسـت.گفتنی اسـت؛ 
سـود خالـص شـرکت بیمـه دی پـس از کسـر مالیـات طبـق صورت های 
مالی حسـابرسی نشـده بالـغ بر ۸۱۳۰ میلیـارد ریال )به ازاء هر سـهم ۸۵۶ 
ریـال( بـوده کـه بالاتـر از کل سـود سـال گذشـته ) ۸۰۰۵ میلیـارد ریـال( 
قـرار گرفته اسـت. انتظـار می رود با ادامه ایـن روند و انتخاب ریسـک های 
مناسـب بیمه  گـری و سـرمایه گذاری، سـود پیش بیـنی شـده شـش ماهـه 

دوم نیـز محقق شـود

بیمه آسیا با همکاری نیروی انتظامی، دو محموله سرقت شده در جمهوری 
داغستان و استان آذربایجان شرقی را به ارزش ۲۰۸ میلیارد ریال به بیمه گذاران 

خود بازگرداند.
 به گزارش روابط عمومی بیمه آسیا، در یک فقره سرقت باربری، محموله ۲۱ 
تنی پسته به ارزش بیش از ۸۸ میلیارد ریال که تحت پوشش بیمه باربری بیمه 
آسیا بود، پس از خروج از گمرک آستارا به مقصد روسیه، در جمهوری داغستان 

توسط سارقین ربوده شد.بنابر این گزارش، پس از اعلام سرقت محموله از جانب 
بیمه گذار در آستارا، بلافاصله با تلاش و پیگیری کارشناسان مدیریت بیمه های 
باربری بیمه آسیا، افسران زبده پلیس آگاهی و همچنین پلیس روسیه، در کمتر 
از ۱۰ روز همدستان سارقین در ایران و محل نگهداری محموله در جمهوری 
داغستان، شناسایی و کالای مسروقه به بیمه گذار مسترد شد.این گزارش می 
افزاید، ضمنا در سرقتی دیگر در شهرستان میانه از توابع استان آذربایجان شرقی، 

یک محموله باربری حاوی ۲۴ تن سیم مفتول به ارزش ۱۲۰ میلیارد ریال به 
سرقت رفت که با اطلاع کارشناسان مدیریت باربری و شعبه  بیمه آسیا در میانه 
و با همکاری نیروی انتظامی، محموله مذکور در کوتاه ترین زمان کشف و به 
صاحب کالا استرداد شد.  گفتنی است، از ابتدای سال جاری تاکنون هشت فقره 
محموله سرقتی به ارزش بیش از ۳۶۰ میلیارد ریال، با پیگیری های کارشناسان 

مدیریت بیمه باربری بیمه آسیا کشف و به صاحبین کالا استرداد شده است.

ــو  ــارت ن ــه تج ــال ۱۴۰۳ بیم ــت س ــه نخس ــرد ۶ ماه ــزارش عملک گ
ــشی ســود شــرکت  ــد افزای ــه رون ــن گــزارش از ادام منتشــر شــد کــه ای
حکایــت دارد. بــر اســاس ایــن گــزارش، ســود هــر ســهم »بنــو« بــه ۲۴۰ 

ــالی دارد ــرد م ــود مســتمر عملک ــه نشــان از بهب ــده ک ــال رسی ری
ــه  ــالی ۶ ماه ــای م ــزارش صورت ه ــو در گ ــارت ن ــه تج ــرکت بیم ش
نخســت ســال ۱۴۰۳، رشــد قابــل توجــهی را در ســود هــر ســهم 
ــالی  ــرد م ــود عملک ــان از بهب ــه نش ــرده ک ــایی ک ــود شناس )EPS( خ
و مدیریــت کارآمــد شــرکت دارد. ایــن افزایــش ســود هــر ســهم، یــکی 
از شــاخص های مهــمی بــوده کــه توجــه ســهامداران را بــه خــود جلــب 
کــرده اســت. یــکی از اصلی تریــن عوامــل موثــر بــر افزایــش ســود هــر 
ــه دوره  ــبت ب ــرکت نس ــاتی ش ــود عملی ــدی س ــد ۱۱۲ درص ــهم، رش س
ــو«  ــاتی  »بن ــن اســاس، ســود عملی ــر ای ــته اســت. ب ــال گذش مشــابه س
ــه  ــده ک ــال رسی ــون ری ــه ۹۳۷,۸۴۸ میلی ــال ب ــت امس ــه نخس در ۶ ماه
ــد  ــش درآم ــری و افزای ــات بیمه گ ــود کارایی در عملی ــان دهنده بهب نش
ــاتی  ــد عملی ــن رش ــت. ای ــرکت اس ــلی ش ــای اص ــص از فعالیت ه خال
ــرکت  ــالی ش ــرد م ــود عملک ــودآوری کل و بهب ــش س ــاز افزای زمینه س

ــوده اســت ب
ــت  ــا مدیری ــو ب ــارت ن ــه تج ــر، بیم ــال اخی ــک س ــانی ی ــازه زم در ب

ــه  ــرور زیان هــای خــود را کاهــش داده و ب ــه م ــد توانســته اســت ب جدی
ــه هــر ســهم  ــان پای ــرات ســود و زی ــد تغیی ــد. رون ســودآوری دســت یاب
بــه وضــوح نشــان می دهــد کــه شــرکت در مسیــر درســتی قــرار گرفتــه 
اســت. بــر اســاس گــزارش منتشــر شــده در کــدال، شــرکت در ۶ ماهــه 
اول ســال ۱۴۰۲، بــا زیــان ۱,۳۱۰ریــال بــه ازای هــر ســهم مواجــه بــود. 
ایــن زیــان در ۹ ماهــه ۱۴۰۲ بــه ۱,۱۶۰ ریــال کاهــش یافــت کــه ایــن 
ــود. در  ــالی شــرکت ب ــود تدریــجی عملکــرد م موضــوع نشــان دهنده بهب
پایــان ســال مــالی ۱۴۰۲، زیــان بــه ۱,۰۸۰ ریــال رسیــد کــه همچنــان 
ــت. در ۳  ــان داش ــش زی ــرل و کاه ــرای کنت ــرکت ب ــان از تلاش ش نش
ماهــه نخســت ســال ۱۴۰۳، شــرکت بــرای اولیــن بــار پــس از مدت هــا 
موفــق بــه ثبــت ۱۲۱ ریــال ســود بــه ازای هــر ســهم شــد. ایــن رونــد 
صعــودی در ۶ ماهــه اول ۱۴۰۳ نیــز همچنــان صعــودی ادامــه یافــت و 
ــجی  ــد تدری ــن رون ــت. ای ــش یاف ــال افزای ــه ۲۴۰ ری ــر ســهم ب ســود ه
بهبــود نشــان دهنده تاثیــرات مثبــت مدیریــت جدیــد و اقدامــات اجــرایی 
ریســک های  مدیریــت  و  درآمدهــا  افزایــش  هزینه هــا،  کنتــرل  در 

ــات بیمــه ای اســت ــا عملی مرتبــط ب

دلایل اصلی افزایش ســود هر سهم

ــد.  ــل بوده ان ــرکت دخی ــهم ش ــر س ــود ه ــد س ــفی در رش ــل مختل عوام
ــزان ۳۵ درصــد  ــه می ــل، کاهــش نســبت خســارت ب ــن عوام ــکی از ای ی
اســت کــه نشــان می دهــد شــرکت توانســته بــا مدیریــت بهتــر ریســک و 
کنتــرل هزینه هــای خســارت، از ایجــاد بــار مــالی بیشــتر جلوگیــری کنــد. 
ایــن امــر تاثیــر مســتقیمی بــر افزایــش ســود خالــص و بــه تبــع آن، رشــد 
ــدی  ــش ۱۴۱ درص ــر آن، افزای ــت. علاوه ب ــته اس ــهم داش ــر س ــود ه س
حــق بیمــه صــادره، نشــان دهنده افزایــش قراردادهــای بیمــه ای و جــذب 
مشــتریان بیشــتر اســت کــه بــه افزایــش درآمــد عملیــاتی شــرکت کمــک 
ــزد  ــه دوره مشــابه ۴۱… کارم ــن شــرکت نســبت ب ــرده اســت. همچنی ک
کمتــری پرداخــت نمــوده اســت کــه از بهبــود در صــدور بیمــه نامــه هــای 
مســتقیم حکایــت داشــته و نشــان می دهــد کــه شــرکت از لحــاظ فــنی 
نیــز ارزانتــر اداره شــده اســت. ایــن رشــد در درآمدهــا و کنتــرل هزینــه 
هــا بــه طــور مســتقیم بــر ســود هــر ســهم تاثیرگــذار بــوده و آن را بــه 

ســطح بالاتــری ارتقــا داده اســت
پیش بینی آینده و تاثیرات مثبت بر ارزش ســهام

ــا توجــه بــه رونــد افزایــشی ســود هــر ســهم و بهبــود عملکــرد مــالی  ب
ــای  ــه در ماه ه ــت ک ــار داش ــوان انتظ ــو، می ت ــارت ن ــه تج ــرکت بیم ش

ــود ــد. بهب ــد مثبــت ادامــه یاب ــز ایــن رون ــده نی آین

انتشار تصویر مصوبه هیئت وزیران درباره واریز ۹ درصد سهم درمان موضوع 
عنوان  با  کشور  کل  خزانه داری  نزد  اجتماعی  تأمین  بیمه شدگان   ۲۹ ماده 
موجب  آن،  به  مربوط  جزئیات  و  اجتماعی«  تأمین  درمان مشمولان  »بیمه 
نگرانی شماری از کارشناسان تأمین اجتماعی، بازنشستگان و کارگران عزیز 

شده است.
رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  بین الملل  امور  و  روابط عمومی  اطلاعیه  این  در 
به  مصوبه  این  می رساند.  ذی نفعان  تمامی  اطلاع  به  را  مواردی  اجتماعی 
پیشنهاد سازمان برنامه و وزارت بهداشت )و نه وزارت تعاون( در دولت مطرح 

شده است.
قانون  این  اجرای  پیچیدگی های  باتوجه به  اجتماعی  رفاه  و  تعاون، کار  وزیر 
کرده  مخالفت  آن  با  دولت  در  مانده،  مسکوت  تاکنون   ۱۳۵۴ سال  از  که 

میان  دقیق  فرایند  طراحی  نیازمند  قانون  اجرای  ایشان  نظر  از  زیرا  است. 
خزانه داری  خصوصی،  و  دولتی  بخش  در  درمانی  خدمات  ارائه دهندگان 
هیئت  در  پیشنهاد  این  تصویب  باتوجه به  است.  اجتماعی  تأمین  سازمان  و 
وزیران، باید به صراحت اعلام کنیم که در صورت اجرای این مصوبه سازمان 
تأمین اجتماعی امسال و سال های بعد دیگر پولی به حساب بیمارستان های 
دولتی پرداخت نخواهد کرد و تسویه بدهی دولت به صورت مستقیم توسط 
انجام  اجتماعی  تأمین  به سازمان  دولت  بدهی های  از محل  برنامه  سازمان 

می شود.
دکتر میدری در جلسه مربوطه جدول مطالبات سازمان تأمین اجتماعی که 
انتهای این مطلب آمده را تشریح کرده است. بر اساس این جدول دولت در 
اجتماعی  تأمین  سازمان  به  تومان  میلیارد  هزار  مبلغ ۳۵۷  باید  سال ۱۴۰۳ 

پرداخت کند. »۹ بیست و هفتم« )۹/۲۷( این مبلغ سهم درمان دوره اشتغال 
و بازنشستگی هر بیمه شده است. بدین ترتیب سهم درمان از میزان بدهی 
جاری دولت در سال ۱۴۰۳ بالغ بر ۱۱۹ هزار میلیارد تومان خواهد بود. دولت 
می تواند این مبلغ را به حساب سازمان تأمین اجتماعی یا خزانه داری واریز کند. 
این مبلغ تعهد دولت برای سال ۱۴۰۳ است و در سال های بعد نیز باتوجه به 
اهمیت بخش درمان باید » ۹ بیست و هفتم« بدهی دولت به حساب سازمان یا 

خزانه واریز شود. در سال جاری نیز مشابه این عمل صورت گرفت.
در شهریورماه امسال ۱۳ هزار میلیارد تومان از بدهی دولت به سازمان تأمین 
که  شد  داده  اجتماعی  تأمین  سازمان  به  بدهی  اوراق  به صورت  اجتماعی 
بلافاصله به حساب وزارت بهداشت واریز شد. بنابراین به جای این کار دولت 

می تواند »۹ بیست و هفتم« از بدهی های خود را به حساب خزانه واریز کند.

حمایت مالی بانک توسعه صادرات ایران از تولیدات صادرات محور

بیمه دی، پایدار در رشد سودآوری

بیمه آسیا دو محموله سرقتی به ارزش 208 میلیارد ریال را به بیمه گذاران خود بازگرداند

انتشار گزارش 6 ماهه بیمه تجارت نو

روند افزایشی سود »بنو« ادامه دارد

اطلاعیه وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعی درباره مصوبه اخیر دولت
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از سوی مرکز آمار ایران:
عنوان دستگاه برتر در ارزیابی عملكرد به بیمه 

مركزی رسید
رئیـس مرکـز آمـار ایـران همزمـان بـا روز مـلیّ آمـار و برنامه ریزی با ارسـال 
لـوح تقدیـر، انتخـاب بیمه مرکزی جمهـوری اسلامی ایران به عنوان دسـتگاه 

برتـر در ارزیـابی عملکـرد  را بـه رئیـس کل بیمه مرکـزی تبریک گفت
بـه گـزارش اداره کل روابـط عمـومی، دکتر گـودرزی رئیس مرکز آمـار ایران 
از حضـور موثـر و تلاش هـای مجدانه و مشـارکت ارزشـمند بیمـه مرکزی در 
اجـرای برنامـه هـای معطـوف به توسـعه نظـام آماری کشـور و کسـب عنوان 
عنـوان دسـتگاه برتـر در ارزیـابی عملکـرد  و اخـذ »نشـان اهتمام بـه کیفیت 

آمارهای رسـمی« قـدردانی کرد

انتصاب عادل صمدی به عنوان مدیر جدید 
روابط عمومی بیمه ملت

مدیرعامـل بیمـه ملـت طی حکـمی عـادل صمـدی را بـه عنـوان سرپرسـت 
مدیریـت روابط عمـومی ایـن شـرکت منصـوب کـرد

بـه گـزارش روابط عمـومی بیمه ملـت، علیرضـا یزدان دوسـت مدیرعامل این 
شـرکت بـا صـدور حکـمی عـادل صمـدی را بـه عنـوان سرپرسـت مدیریـت 

روابـط عمـومی بیمـه ملت منصـوب کرد
مدیرعامـل بیمـه ملت در حکم خود از صمدی خواسـته اسـت تمـام توان خود 
را در راسـتای معـرفی و تبلیـغ شایسـته بیمه ملـت و اطلاع رسـانی فعالیت ها، 
خدمـات و دسـتاوردهای شـرکت بـکار ببنـدد و زمینه های ارتقای نشـان بیمه 

ملـت را فراهم آورد
عـادل صمـدی فـارغ التحصیـل مقطـع کارشـناسی ارشـد رشـته مدیریـت 
بـازرگانی اسـت و از فعـالان باسـابقه حـوزه روابط عمـومی و روزنامـه نگاری 

بـه شـمار می رود
در سـوابق وی مدیریـت حـوزه ارتبـاط بـا رسـانه های روابـط عمـومی بانـک 
خبرآنلایـن،  ایسـنا،  خبرگـزاری  بـا  همـکاری  و همچنیـن  ایـران  صـادرات 

همشـهری، اعتمـاد و… بـه چشـم می خـورد

حمایت همه جانبه بانک تجارت از جوانان با 
اعطای بالغ بر 22 همت تسهیلات ازدواج و 

فرزندآوری
زوج هـای  معیشـت  و  ازدواج  فرآینـد  تسـهیل  راسـتای  در  تجـارت  بانـک 
جـوان، از ابتـدای امسـال تـا پایان مهرمـاه بیـش از ۵۳ هزار فقره تسـهیلات 
قرض الحسـنه ازدواج و بیـش از ۴۷ هزار فقره تسـهیلات فرزنـدآوری پرداخت 
کـرد تـا جایـگاه نخسـت خـود در بیـن دیگـر بانک هـای کشـور را اسـتمرار 

بخشد
بـه گـزارش مدیریـت روابط عمومی و ارتقای سـرمایه اجتمـاعی بانک تجارت، 
ایـن بانـک در ادامـه رونـد اعطای تسـهیلات قرض الحسـنه، در مهرماه سـال 
جـاری تعـداد ۱۰۶۴۶ فقـره تسـهیلات ازدواج بـه متقاضیـان پرداخـت کرد و 
بـه ایـن ترتیـب، مجمـوع تسـهیلات قرض الحسـنه ازدواج پرداخـت شـده به 
زوج هـای جـوان در سـال جاری بـه ۵۳ هـزار و ۶۹۳ فقـره و جمعـا بـه مبلـغ 
بیـش از ۱۸۰ هـزار میلیـارد ریال بالغ شـد تا صحنـه ای از حمایـت همه جانبه 

ایـن بانـک از جوانـان ایـرانی به اثبات برسـد
بانـک تجـارت همچنیـن در راسـتای اجـرای قانون حمایـت از فرزنـدآوری و 
جـوانی جمعیـت، در مهرمـاه امسـال، تعـداد ۷۶۳۹ فقـره تسـهیلات پرداخـت 
کـرده کـه رونـد روبـه رشـدی را نسـبت بـه ماه هـای قبـل نشـان می دهـد و 
بـه ایـن ترتیب تعـداد تسـهیلات پرداخـتی بانک تجـارت در این سـرفصل تا 
پایـان مهرمـاه بـه ۴۷ هـزار و ۹۴۰ فقـره و جمعـا بـه مبلـغ بیـش از ۳۹ هزار 

میلیـارد ریـال رسید
بـر اسـاس این گـزارش، حاصـل فعالیت بانک تجـارت در پرداخت تسـهیلات 
در دو سـرفصل قرض الحسـنه ازدواج و تسـهیلات فرزندآوری از ابتدای سـال 

تـا پایـان مهرمـاه، مجموعا بـه عدد ۲۲ همت بالغ شـده اسـت
بـر اسـاس خبـری کـه پیش از این منتشـر شـده بود، بانـک تجارت هم راسـتا 
بـه  راسـتای عمـل  بـا سیاسـت های کلان دولـت جمهـوری اسلامی و در 
مسـئولیت های حرفـه ای و اجتمـاعی از ابتـدای امسـال تـا پایـان شـهریورماه 
بیـش از ۴۳ هـزار فقـره تسـهیلات قرض الحسـنه ازدواج و بیـش از ۴۰ هـزار 

فقـره تسـهیلات فرزنـدآوری پرداخـت کرد
بانـک تجـارت در سـال ۱۴۰۲ نیز با اعطـای ۹۵ هزار و ۱۸۱ فقره تسـهیلات 
ایـرانی  از جوانـان  ازدواج و ۸۹ هـزار و ۵۳۴ فقـره تسـهیلات فرزنـدآوری 

حمایـت کـرده بود

بانک سامان در جمع تیم های حاضر در 
ششمین دوره مسابقات فوتبال جهانی 

شرکت ها )فیفکو(
تیـم فوتسـال بانـک سـامان بـه ششـمین دوره مسـابقات فوتبـال جهـانی 
شـرکت ها )فیفکـو( که در شـهر هِراکلیـون یونان برگزار می شـود، اعزام شـد

شـایان ذکـر اسـت، تیـم فوتبـال ۵ نفـره بانـک سـامان، در حـالی بـه ایـن 
مسـابقات اعـزام شـده اسـت کـه مدافـع عنـوان قهرمـانی ایـن مسـابقات و 
همچنیـن قهرمـان دور قبـل مسـابقات کشـوری بـوده اسـت و عـلی صانـعی 
مـربی نام آشـنای فوتسـال ایران، که توانسـته بود در ابوظبی عنـوان قهرمانی 

جهـان را از آن خـود کنـد، سـرمربیگری ایـن تیـم را برعهـده دارد
ایـن گـزارش می افزایـد، تیـم بانک سـامان در اولین بازی خود موفق شـد تیم 

کانـون وکلای هراکلیـون با نتیجه ۱۲ بر  ۱ شکسـت دهد. 
گفتـنی اسـت، رقابت هـای فوتبـال جهـانی شـرکت ها هر سـاله بـا حضور ۱۶ 
تیـم برگـزار می شـود و فینـال ایـن مسـابقات نیـز پنجشـنبه ۱۰ آبان مـاه بـا 

معـرفی تیـم قهرمـان خاتمـه خواهـد یافت

امکان فعالسازی سرویس پیامک 
تراکنش های بانکی در اینترنت بانک 

اقتصادنوین
پیامـک  سـرویس  غیرحضـوری  فعالسـازی  امـکان  اقتصادنویـن  بانـک 

کـرد فراهـم  خـود  بانـک  اینترنـت  در  را  بانـکی  تراکنش هـای 
بـه گـزارش روابـط عمومی بانـک اقتصادنوین، مشـتریان این بانـک می توانند 
بـدون نیـاز بـه مراجعـه حضـوری بـه شـعبه، سـرویس اطلاع رسـانی پیامکی 

تراکنش هـای بانـکی خـود را از طریـق اینترنـت بانـک فعـال کنند
بـرای فعالسـازی این سـرویس، کاربران می تواننـد با ورود به حسـاب اینترنت 
بانـک و مراجعـه بـه بخـش تنظیمات از منوی حسـاب کاربری خود نسـبت به 

فعالسـازی این سـرویس اقدام کنند
آن دسـته از مشـتریان بانـک اقتصادنویـن کـه تاکنـون اینترنـت بانـک خـود 
را فعـال نکرده انـد، می تواننـد به صـورت غیرحضـوری نسـبت بـه ثبت نـام و 
فعال سـازی اینترنـت بانـک خود اقـدام و پس ازآن سـرویس پیامـکی تراکنش 

هـا را فعـال کنند

توسعه  ستاد  حمایت  با  دانش بنیان  شرکت  یک 
راستای  در  ارتباطات  و  اتصال پذیری  فناوری های 
بومی سازی محصولات اینترنت اشیاء )IoT( موفق به 

تولید سامانه برد بلند اینترنت اشیاء شده است.
علمی،  معاونت  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
جمهوری،  ریاست  دانش بنیان  اقتصاد  و  فناوری 
ماهان  دانش بنیان  شرکت  مدیرعامل  ثقفیانی،  میثم 
این  دستاوردهای  به  اشاره  ضمن  پرنیا،  الکترونیک 
شرکت در حوزه فناوری اینترنت اشیا و تمرکز بر روی 
فناوری LoRaWAN، تأکید کرد: از همان ابتدای 
فعالیت شرکت، بر روی تحقیق و توسعه تیم فنی تمرکز 
بازارهای  به  دستیابی  ما  اصلی  هدف  داشتیم.  ویژه ای 
بازارهای  روزافزون  تقاضای  به  پاسخگویی  و  جهانی 
بین المللی برای محصولات اینترنت اشیا بوده است. با 
استفاده از منابع داخلی شرکت و دانش فنی کسب شده 
در حوزه LoRaWAN، اکنون به طور کامل بر این 

فناوری مسلط شده ایم.
وی به چالش های اولیه ورود به بازار و ضرورت تحقیق 
در فناوری های نوپا اشاره کرد و افزود: ما از سال ۱۴۰۰ 
در زمانی که فناوری LoRaWAN هنوز نوپا بود، 
وجود  با  کردیم.  آغاز  حوزه  این  در  را  خود  تحقیقات 
اینکه در آن زمان فناوری LoRa P۲P خیلی کم 
شناخته شده بود، اما با توجه به هدف ما برای ایجاد یک 
 LoRaWAN روی فناوری WAN شبکه گسترده

تمرکز کردیم.
شهرهای  ایجاد  در  اشیاء  اینترنت  گسترده  کاربردهای 

هوشمند و کشاورزی هوشمند
کارایی  به  اشاره  با  دانش بنیان  شرکت  این  مدیرعامل 
کشاورزی  هوشمند،  شهرهای  ایجاد  در  اشیاء  اینترنت 
که  حیاتی  عوامل  گفت:  انرژی،  مدیریت  و  هوشمند 
اشیاء  اینترنت  گسترده  زیرساخت های  پیاده سازی  در 
پایین  بسیار  مصرف  شامل  هستیم،  مواجه  آن ها  با 
برد  و  مجاور  شبکه های  بین  رومینگ  قابلیت  باتری، 
مناطق  ویژه در  به  این چالش ها  ارتباطی هستند.  بلند 
دریایی که پوشش شبکه ممکن  و  شهری، کشاورزی 

است محدود باشد از اهمیت بیشتری برخوردارند.
شبکه  کارکرد  نحوه  به  ادامه  در  ثقفیانی 
LoRaWAN اشاره کرد و گفت: این شبکه از سه 
بخش اصلی سرور، گیت وی و نود )Node( تشکیل 
شده که سرور وظیفه مدیریت شبکه و اپلیکیشن ها را بر 
عهده دارد. گیت وی ها به عنوان پل ارتباطی بین سرور 

و نودها عمل کرده و به اینترنت متصل می شوند.
شبکه  ارتباط  با  گیت وی ها  مختلف  انواع  افزود:  وی 
تولید  و  طراحی   WiFi و   PoE، LTE CAT۱
می شوند و قابلیت نصب در محیط های داخلی یا بیرونی 
را دارند. یکی از محصولات برجسته ما، مینی برد امبدد 
نشان  که  است   +MahanPi B نام  به  لینوکسی 
دهنده ظرفیت های بالای فناوری های ارائه شده توسط 

شرکت ما است.

و  پرداخت  نودها  ویژگی های  به  همچنین  ثقفیانی 
می توانند  و  دارند  مختلفی  انواع  نودها  داد:  توضیح 
به  و  کرده  جمع آوری  محیط  از  را  مختلفی  اطلاعات 
هستند  قادر  نودها  این  همچنین،  کنند.  ارسال  سرور 
فرمان های  و  کرده  کنترل  را  خاصی  عملگرهای  تا 

عملکردی را اجرا کنند.
تولید نودهای مصرفی و سیستم های مدیریت هوشمند

با  مصرفی  نودهای  معرفی  و  تولید  از  ادامه  در  وی 
تکنولوژی های روز دنیا خبر داد و در این زمینه گفت: 
طیف  توانسته ایم  نوین،  فناوری های  از  بهره گیری  با 
که  کنیم  تولید  را  مصرفی  نودهای  از  گسترده ای 
قابلیت های متنوعی را برای مدیریت بهینه مصرف آب، 
انرژی و سایر منابع فراهم می کند. سنسورهای هوشمند 
و سیستم های مدیریت مصرف، امکان نظارت لحظه به 

لحظه بر مصرف آب و انرژی را فراهم می آورند.
ثقفیانی همچنین به اهمیت مدیریت هوشمند روشنایی 
این جهت  در  ما گامی مهم  افزود:  و  اشاره کرد  معابر 
با  روشنایی  مدیریت  سیستم  اولیه  نمونه  و  برداشتیم 
انبوه  موفقیت تولید شده و آماده ورود به مرحله تولید 

است.
سیم کارت  بدون  ردیاب های  درباره  وی 
کاربرد  مختلفی  حوزه های  در  که   LoRaWAN
شهری،  مدیریت  در  ردیاب ها  این  کرد:  بیان  دارند، 
توجهی  قابل  کاربردهای  مرزبانی  و  دریایی  ناوبری 
دارند. همچنین، مبدل IrDA به LoRaWAN با 
قابلیت قرائت هوشمند کنتورهای دیجیتال برق، امکان 
و  می کند  فراهم  را  موجود  زیرساخت های  از  استفاده 

نیازی به تعویض کنتورهای فعلی نیست.
اشاره  با  همچنین  پرنیا،  الکترونیک  ماهان  مدیرعامل 
و   LoRaWAN به   RS۴۸۵ مبدل های  به 
به   ۱۰Vdc~۰ و   ۲۰mA~۴ آنالوگ  مبدل های 
جمله  از  محصولات  این  گفت:   LoRaWAN
محسوب   ۴.۰ صنعت  در  کاربردی  بسیار  ابزارهای 

زمینه  در  مهم  پیشرفتی  از  همچنین  می شوند.وی 
سامانه های اعلام و اطفای حریق خبر داد و بیان کرد: 
 LoRaWAN حریق  اعلام  بی سیم  دتکتورهای 
انقلاب بزرگی در این سامانه ها به وجود آورده اند، گرچه 

هنوز در کشور ما اثری از آن دیده نمی شود.
و  دانش بنیان، طراحی  این شرکت  مدیرعامل  گفته  به 
از  پس  و  شده  انجام  موفقیت آمیز  صورت  به  تست ها 
گذراندن تست های طولانی مدت در محیط های باز، این 

فناوری آماده ی بهره برداری است .
ثقفیانی، تکنولوژی LoRaWAN را به عنوان یکی 
خواند  اشیاء  اینترنت  حوزه  در  پرکاربرد  راهکارهای  از 
قابلیت مقیاس پذیری  به دلیل  این تکنولوژی  افزود:  و 
از  بهره گیری  با  و  است  گرفته  قرار  توجه  مورد  بالا 
هوشمند  مدیریت  همچون  مختلفی  مکانیزم های 
تنظیم  قابلیت  و  باند  پهنای  دقیق  کنترل  ترافیک، 
بسیار  تعداد  از  پشتیبانی  امکان  داده ها،  نرخ  خودکار 

زیادی دستگاه را در یک شبکه فراهم می کند.
وی در ادامه به ویژگی کلیدی تکرارپذیری در فناوری 
فناوری  این  کرد:  تصریح  و  اشاره   LoRaWAN
احتمال  شبکه،  گره  چندین  طریق  از  داده ها  ارسال  با 
موفقیت آمیز رسیدن داده ها به مقصد را به طور قابل 
در  اختلال  بروز  صورت  در  می دهد.  افزایش  توجهی 
یکی از مسیرها، داده ها از مسیر دیگری ارسال خواهند 
شد. علاوه بر این، قابلیت تنظیم خودکار قدرت ارسال 
در دستگاه ها، موجب می شود تا آن ها با توجه به فاصله 
از گیرنده و شرایط محیطی، بهینه ترین قدرت را برای 

ارسال داده ها انتخاب کنند.
کرد:  خاطرنشان  دانش بنیان،  شرکت  این  مدیرعامل 
 LoRaWAN محصولات  تجاری سازی  مسیر 
و  چالش ها  از  مملو  دیگر،  نوظهور  فناوری  هر  همانند 
ریسک های متعددی است. این ریسک ها می توانند ابعاد 
فنی، بازاریابی، قانونی و اقتصادی را در برگیرند. درک 
عمیق و مدیریت مؤثر این ریسک ها، کلید موفقیت در 

 LoRaWAN بر  مبتنی  محصولات  تجاری سازی 
است. همچنین بازار اغلب در برابر پذیرش فناوری های 
باند فرکانسی  از  جدید مقاومت نشان می دهد. هرچند 
بدون مجوز استفاده می شود، اما مقررات خاص سازمان 
شود.  تبدیل  چالشی جدی  به  می تواند  مقررات  تنظیم 
متنوع  داشبوردهای  توسعه  به  نیاز  این،  بر  علاوه 
یا  هوشمند  کشاورزی  مانند  مختلف  کاربردهای  برای 
برای  را  توجهی  قابل  هزینه های  بی سیم،  ردیاب های 
 )UI/UX( کاربری  تجربه  بهبود  و  نگهداری  توسعه، 

به دنبال دارد.
در  نوآورانه  معرفی یک محصول  به  ثقفیانی همچنین 
حوزه کنتورخوانی هوشمند پرداخت و گفت: شرکت با 
ارائه این محصول، گامی بلند در جهت کاهش مصرف 
کنتور  این  است.  برداشته  بهره وری  افزایش  و  انرژی 
قیمت  نظیر  فردی  به  منحصر  مزایای  با  هوشمند 
ردیاب های  از  استفاده  برق،  پایین  مصرف  مناسب، 
بی سیم و ارزان قیمت و قابلیت هوشمندسازی در صنایع 
متنوع از جمله کشاورزی و خودرو، توانسته است بازار 

گسترده ای را به خود اختصاص دهد.
وی بیان کرد: مشتریان اصلی این محصول شرکت های 
توزیع برق، آب و گاز، بخش صنعت و معدن، شهرهای 
وسیع  پهنه های  در  کشاورزی  همچنین  و  هوشمند 
هستند. با استفاده از این محصول، آنها می توانند مصرف 
آب را بهینه کرده و بهره وری محصولات کشاورزی را 
افزایش دهند. همچنین صنایع مختلف می توانند برای 
مدیریت مصرف انرژی و آب در واحدهای تولیدی خود 
از این فناوری بهره ببرند.مدیرعامل ماهان الکترونیک 
پرنیا در پایان با اشاره به تحقق دستاوردهای مهم در 
تولید  عمق  گفت:  سرور،  راه اندازی  و  گیت وی  تولید 
رقابتی که در تولید گیت وی و راه اندازی سرور به دست 
آورده ایم، دستاوردی است که به لطف تلاش های تیم 
کمتر شرکت  در  و  شده  محقق  نرم افزار  و  سخت افزار 
محصولات  بیشتر  می شود.  دیده  مشابهی  خارجی 
اختصاصی  نرم افزاری  پنل  فاقد  خارجی  سخت افزاری 
رایگانی  پلتفرم های  آن ها،  از  استفاده  برای  و  هستند 
مانند TTN پیشنهاد می شود؛ پلتفرمی که در سال های 
گذشته ایران را تحریم کرده بود. مزیت رقابتی اصلی 
 )total solution( جامع  راهکار  یک  ارائه  ما، 
نشانی  به  ما  اشیاء  اینترنت  داشبورد  روی  بر  که  است 
my.giot.ir قابل مشاهده است.ثقفیانی تصریح کرد: 
 Big( داده  بانک کلان  ایجاد  دیدگاه  با  داشبورد  این 
Data( جهت استفاده در هوش مصنوعی توسعه داده 
داده  بر  مبتنی  قدرتمند  دیتابیس های  از  و  است  شده 
می کند.  استفاده   )Time Scaled DB( زمانی 
بیشتر  و  گیت وی  حوزه  در  ما  محصولات  همچنین 
محصولات  با  مقایسه  در   )Node( خارجی  نودهای 
مشابه خارجی از نظر قیمت تمام شده در موقعیت بهتری 
کشورهای  به  صادرات  امکان  امر  این  و  دارند  قرار 

همسایه را فراهم می کند.

دستاورد دانش بنیان ها؛

تحول در فناوری اینترنت اشیاء با توسعه سامانه های برد بلند

یک استارت آپ با استفاده از هوش مصنوعی مجلات دارای 
نرخ بالای مقالات مشکوک را علامت گذاری می کند.

علم«  درستی  و  »یکپارچگی  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
مجموعه فعالیت هایی هستند که تلاش می شود از طریق 
آن ها انسجام و هماهنگی در روش ها، اصول و نتایج علمی 
حفظ شود. این مفهوم در علوم مختلف اهمیت دارد و در 
نهایت به تقویت اعتماد عمومی به علم و بهبود کیفیت 

تحقیقات علمی کمک می کند.
یکی از فعالیت هایی که در زمینه حفظ درستی و یکپارچگی 
علم انجام می شود، جلوگیری از سوءرفتار یا تقلب علمی 
یا  ادبی،  سرقت  جعلی،  نتایج  ارائه  مانند  مواردی  است. 
دستکاری داده ها، نمونه هایی از سوءرفتارهای علمی هستند

کرده اند  پیدا  توسعه  مختلفی  ابزارهای  اخیر  سال های  در 
یا تقلب های علمی  از طریق آن می توان سوءرفتارها  که 
را شناسایی کرد. یکی از این ابزارها که در ماه های اخیر 
طراحی شده، »آرگوس« است که مجله »نیچر« به تازگی 
در گزارشی به آن پرداخته است. آرگوس با تجزیه و تحلیل 
استنادها و سوابق انتشار نویسندگان مقالات علمی، مقالات 

»پرخطر« را شناسایی می کند.
این ابزار توسط یک استارت اپ فناوری با نام »سایتیلیتی« 
در ایالات متحده آمریکا برای کمک به ناشران علمی در 
شناسایی مقالاتی که بالقوه مشکل ساز هستند، طراحی شده 

است.
وبسایت »یکپارچگی علمی آرگوس« که در ماه سپتامبر 
اساس  بر  شده،  راه اندازی  »سایتلیتی«  استارت آپ  توسط 
سوابق انتشار نویسندگان و این که آیا این مقاله به تحقیقاتی 
که قبلًا ریترکت یا سلب اعتبار شده اند، استناد کرده است یا 
نه، به مقالات امتیاز ریسک یا خطر می دهند. مقاله ای که با 
عنوان »خطر بالا« طبقه بندی می شود، ممکن است چندین 
نویسنده داشته باشد که مطالعات دیگر آن ها به دلایلی مثل 
سوءرفتار پژوهشی سلب اعتبار شده باشد. البته داشتن امتیاز 
اما  دارد،  پایینی  مقاله کیفیت  نمی کند که یک  ثابت  بالا 

نشان دهنده این است که ارزش بررسی بیشتر دارد.
آرگوس یکی از ابزارهای متعدد یکپارچگی علمی است که 
به دنبال نشانه های خطر در مقالات است. دو ابزار دیگر؛ 
و  اسکای«  »کلیر  توسط  ساخته شده  الارم«  میل  »پیپر 
»سیگنالز« ساخته شده توسط »ریسرچ سیگنالز« اند که هر 

دو شرکت در لندن مستقر هستند.
سازندگان چنین نرم افزارهایی ابزارهای غربالگری متون خود 
را به ناشران می فروشند، به همین دلیل معمولًا تمایلی ندارند 
که از مجلات مشکل دار اسمی ببرند. ولی تمایز آرگوس 
با سایر ابزارها این است که حساب های رایگان در اختبار 
همه افراد قرار می دهد، همچنین به کاراگاه هایی علمی و 
روزنامه نگاران دسترسی کامل تری ارائه می کند؛ به همین 
دلیل اولین ابزاری است که یک بینش عمومی نسبت به 

موضوع مجلات دارای مقالات مشکل دار ارائه می کند.

تا اوایل اکتبر آرگوس بیش از ۴۰ هزار مقاله پر خطر و ۱۸۰ 
هزار مقاله با ریسک متوسط را معرفی کرده است. همچنین 
بیش از ۵۰ مقاله ریترکت شده یا سلب اعتبار شده را نیز 

نمایه کرده است.
تحلیل آرگوس نشان می دهد که انتشارات »هنداوی« یکی 
از زیرمجموعه های انتشارات »وایلی« در لندن که اکنون 
تعطیل شده است، بیشترین حجم و نسبت مقالاتی را دارد 
که قبلًا پس گرفته شده اند. این تعجب آور نیست؛ زیرا وایلی 
ار ۱۰ هزار مقاله منتشر شده توسط هنداوی را در  بیش 
دو سال گذشته در پاسخ به نگرانی های مطرح شده توسط 
سردبیران و کارآگاهان علمی سلب اعتبار کرده است. این 
تعداد بیش از ۴ درصد از کل مقالات منتشر شده تحت 
طور  به  می شود.  شامل  را  گذشته  دهه  در  هنداوی  برند 
 Evidence-based خاص یکی از مجلات به نام
 Complementary and Alternative
Medicine، ۷۴۱ مقاله را سلب اعتبار کرده که بیش 
از ۷ درصد از کل مقالات منتشرشده توسط این مجله را 

تشکیل می دهد.
هنداوی  مقاله  هزار  از  بیش  آرگوس  ریسک  رتبه بندی 
نشان  پرخطر  مقالات  عنوان  به  همچنان  را  باقی مانده 
می دهد. این نشان می دهد که اگرچه وایلی برای پاکسازی 
مجموعه خود اقدامات زیادی انجام داده است؛ اما ممکن 

است هنوز این کار را کامل انجام نداده باشد.
به نظر می رسد سایر ناشرانی که تعداد مقالات سلب اعتبار 
شده آن ها نسبت به مقالات پر خطرشان بسیار کم است، 
همچنان به تحقیقات بسیار بیشتری نیاز داشته باشند. ممکن 
است این ناشران قبلًا برخی از مقالات علامت گذاری شده 
را بررسی کرده و به این نتیجه رسیده باشند که نیازی به 

اقدام نیست.
غول انتشاراتی »الزویر« که در آمستردام مستقر است، حدود 
۵ هزار مقاله سلب اعتبار شده دارد. با این حال بر اساس 
تحلیل داده های آرگوس که در نیچر منتشر شده است، در 
این انتشارات بیش از ۱۱ هزار و ۴۰۰ مقاله به عنوان پر خطر 
شناسایی شده اند. با وجود این اعداد، مجموع مقالات سلب 
اعتبار شده و پرخطر تنها کمی بیش از ۲ دهم درصد از کل 
مقالات منتشر شده توسط الزویر در دهه گذشته را تشکیل 
می دهد. انتشارات MDPI، ۳۱۱ مقاله را سلب اعتبار کرده 
اما بیش از ۳ هزار مقاله پر خطر دارد که حدود ۲۴ صدم 
درصد از خروجی آن است. اشپرینگر نیچر نیز بیش از ۶ هزار 
مقاله سلب اعتبار شده و بیش از ۶ هزار مقاله پر خطر دارد 

که حدود ۳ دهم درصد از کل تولید آن است.
پر خطر  تعداد مقالات  بیشترین  دارای  ناشرینی که  همه 
هستند، در پاسخ به درخواست های نیچر برای اظهار نظر در 

این مورد می گویند که سخت در حال کار بر روی یکپارچگی 
برای غربال کردن مقالات  فناوری  از  و  پژوهش هستند 
ارسال شده استفاده می کنند. همچنین عنوان می کنند که 
آمار مقالات سلب اعتبار شده آن ها نشان دهنده تعهد آن ها 

به پاکسازی محتواهای دارای مشکل است.
اشپرینگر نیچر می گوید که دو ابزار را در ماه ژوئن ارائه کرده 
است که از آن زمان به شناسایی صدها مقاله تقلبی کمک 
کرده است. چندین ناشر دیگر نیز با یک مرکز یکپارچگی 
مشترک همکاری کرده اند که نرم افزاری را ارائه می دهد که 
می تواند مقالات مشکوک را علامت گذاری کند. »جیسوک 
سوئیس،  بازل  در   MDPI انتشارات  مدیر  کانگ«، 
می گوید که محصولاتی مانند آرگوس می توانند نشانه های 
گسترده ای از مشکلات احتمالی ارائه دهند، اما خاطرنشان 
می کند که ناشر نمی تواند صحت یا قابلیت اطمینان ارقام 
موجود در سایت را بررسی کند. او می افزاید که ناشران و 
بیشتری  پرخطر  مقالات  تعداد  ناچار  به  بزرگ  مجلات 
خواهند داشت، به همین دلیل سهم این مقالات نسبت به 

خروجی کل، معیار بهتری است.
بر اساس داده های آرگوس، برندهای انتشاراتی با بیشترین 
نسبت مقالات پرخطر در کارنامه خود عبارتند از »ایمپکت 
درصد،  صدم   ۸۲  )Impact Journals( ژورنالز« 
و  درصد  صدم   ۷۷  )Spandidos( »اسپندیدوس« 

»آیوی اسپرینگ« )Ivyspring(۶۷ صدم درصد.
آرگوس همچنین آمار مربوط به مجلات فردی را نیز ارائه 
می دهد. جای تعجب نیست که عناوین مجلات »هنداوی« 
اعتبار  سلب  که  مقالاتی  نسبت  هم  و  تعداد  نظر  از  هم 
شده اند، برجسته است. در حالی که مجلات دیگر دارای 
بسیاری از مواردی هستند که آرگوس به عنوان کارهای 
ژورنال  مگا  نظر حجم  از  است.  کرده  شناسایی  خطر  پر 
با   )Scientific Reports ( »ساینتیفیک ریپورتز« 
داشتن ۴۵۰ مقاله پر خطر و ۲۳۱ مقاله سلب اعتبارشده که 
در مجموع ۳ دهم درصد از خروجی آن است، پیشتاز است. 
در ۱۶ اکتبر گروهی از کاراگاهان علمی نامه ای سرگشاده 
درباره  نگرانی هایی  آن  در  که  نوشتند  نیچر  اشپرینگر  به 

مقاله های مشکل ساز در این نشریه مطرح کردند.

در  پژوهش  یکپارچگی  رئیس  گراف؛  کریس  پاسخ  در 
این مجله هر موضوعی که  نیچر می گوید که  اشپرینگر 
نسبت  که  می گوید  او  می کند.  بررسی  را  می شود  مطرح 
محتوای برجسته شده، با توجه به اندازه آن نسبتاً کم است.

مجلاتی که بین تعداد آثار سلب اعتبار شده آن ها و مقالات 
بالقوه مشکوک آن ها فاصله زیادی وجود دارد، شامل مجله 
Sustainability انتشارات MDPI )۲۰ سلب اعتبار 
و ۳۱۲ مقاله پرخطر؛ ۴ دهم درصد از خروجی آن( و مجله 
Materials Today Proceedings انتشارات 

دهم   ۸ خطر؛  پر  مقاله   ۳۰۸ و  اعتبار  سلب   ۲۸( الزویر 
 Biomedicine درصد از خروجی آن( هستند. مجله
Pharmacotherapy & انتشارات الزویر با ۱.۶۱ 

درصد از خروجی، بیشترین نسبت مقالات پرخطر را دارد.
سخنگوی الزویر در پاسخ گفته است که حجم موارد تقلب 
به واسطه دستکاری های سیستماتیک مانند »کارخانه های 
مقاله سازی« که برای کسب درآمدتجاری محتوای تقلبی 
تولید می کنند و محتوای تولیدشده توسط هوش مصنوعی 
به طور فزاینده ای در حال افزایش است. به همین دلیل ما 
در حال افزایش سرمایه گذاری خود در نظارت و تخصص 

انسانی و فناوری هستیم.
سازندگان آرگوس تاکید می کنند که این سایت به داده های 
منبع باز جمع آوری شده توسط دیگران متکی است. یکی از 
منابع آن وب سایت پایگاه داده »ریترکشن واچ« است که 
مقالات سلب اعتبار شده را جمع آوری می کند. این پایگاه 
همین  به  است؛  مقالات  اعتبار  سلب  دلایل  شامل  داده 
دلیل ابزارهایی که سوابق نویسندگان را بررسی می کنند، 
می توانند روی سلب اعتبارهایی که به خاطر سوءرفتار اتفاق 
می افتند تمرکز کنند. همچنین آرگوس به سوابق مقالاتی 
که به مقالات سلب اعتبار شده استناد می کنند، نیز متکی 
است. این ابزار توسط »گیوم کاباناک« دانشمند کامپیوتر در 

دانشگاه تولوز فرانسه جمع آوری می شود.
بر  که  می کند  پیروی  تحلیل گرانی  از  آرگوس  اگرچه 
شبکه های نویسندگانی با سابقه سوءرفتار تمرکز دارند، سایر 
ابزارهای یکپارچگی تحقیق مقالات را بر اساس محتوای 
ابزار ساخته  مشکوک علامت گذاری می کنند. برای مثال 
شده توسط »کاباناک«، »عبارات شکنجه شده« را شناسایی 
می کند. منظور از عبارات شکنجه شده، استفاده از جملات و 
کلماتی در مقاله است که نویسندگان آن ها را تغییر می دهند 

تا ابزارهای سرقت ادبی نتوانند آن ها را شناسایی کنند.
»لنست«  و  »نیچر«  مجلات  سابق  ناشر  باچر«؛  »جیمز 
که اکنون مشاور »ژورنالوژی« در لیورپول انگلیس است، 
شناسایی  اما  هستند  ارزشمند  رویکرد  دو  هر  می گوید: 
شبکه های پژوهشگرانی که درگیر سوءرفتار هستند، احتمالًا 
که  است  دلیل  این  به  این  باشد.  داشته  بیشتری  ارزش 
ابزارهای نوشتاری با کمک هوش مصنوعی ممکن است 
برای کمک به کلاهبرداران برای اجتناب از نشانه های متنی 
ابزارهای  بزرگ  ناشران  از  بسیاری  شوند.  استفاده  واضح 
یکپارچگی خود را برای غربالگری نشانه های مختلف در 

مقاله ها ساخته یا خریداری کرده اند.
یکی از پیچیده ترین مسائل برای ابزارهای یکپارچگی که 
به سوابق نویسنده مقالات سلب اعتبار شده متکی هستند، 
تمایز میان نویسندگان با نام های مشابه است. این مسئله 
ممکن است آمار آرگوس را دچار مشکل کند و این موضوع 

بزرگ ترین مشکل این صنعت است.

هوش مصنوعی رد مقالات علمی مشکوک را می زند
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نقلیه  وسایل  JDM محبوب ترین  بی شک خودروهای 
در سراسر دنیا به شمار می روند و به همین خاطر طبیعی 
است که در تمامی بحث های خودرویی نام آن ها مطرح 

شود.
نداشته  ژاپنی  خودروهای  به  ویژه ای  علاقه  اگر  البته 
چیست.  مخفف   JDM ندانید  اصلا  شاید  باشید 
 Japanese عبارت  مخفف   JDM گفت  باید 
Domestic Market یا بازار داخلی ژاپن است و 
به خودروهایی اشاره دارد که برای فروش و استفاده در 
بازار ژاپن طراحی و ساخته شده اند. بنابراین خودروهایی 
لکسوس  یا  و  پریوس  کرولا،   GR تویوتا  همچون 
ژاپن  در  اگر  حتی  دانست   JDM نمی توان  را   GX
بازارهای  برای  خودروها  این  چراکه  باشند  شده  تولید 
استرالیا  یا  اروپا  آمریکای شمالی،  همچون  صادراتی 

ساخته می شوند.
تمامی  به  موارد  از  بسیاری  در   JDM حروف  البته 
خودروهایی که توسط برندهای ژاپنی تولید می شوند هم 
ساخته  ژاپن  در  خودروها  این  اگر  حتی  می کند.  اشاره 
 JDM نشده باشند نیز افراد زیادی به آن ها خودروهای

می گویند.
البته برخی افراد اعتقاد دارند JDM فقط به خودروهای 
پرفورمنسی که در ژاپن یا در بازارهای خارجی همچون 
آمریکا به فروش رسیده اند اطلاق می شود. البته در هر 
صورت آن خودرو باید دو پیش نیاز اصلی را رعایت کند 
تا به عنوان محصول JDM شناخته شود. اول اینکه باید 
به صورت کامل در ژاپن طراحی و ساخته شود؛ دوم آنکه 

خودرو باید فقط در ژاپن فروخته و استفاده شود.
محدودیتی که ارزشمند است

اگر به مباحث اقتصادی علاقه داشته باشید شاید بتوانید 
 JDM دلیل این محبوبیت را کشف کنید. خودروهای
از  همچنین  و  هستند  دسترس  در  محدود  به صورت 
ویژگی ها و مشخصات منحصربه فردی سود می برند و به 
همین خاطر قابلیت انحصاری بالایی دارند که آن ها را به 
گزینه های بسیار جذاب برای کلکسیونرها و ماشین بازها 
بدل می کند. از طرف دیگر خودروهای JDM توانایی 

تیونینگ بسیار بالایی دارند.
اطمینان  قابلیت  خاطر  به  محصولات  این  پیشرانه های 
شده اند  مشهور  قابل توجه  قدرت  تولید  و  بالا  بسیار 
لاین  اسکای  نیسان   RB۲۶ پیشرانه  مثال  برای  و 
قدرت  می تواند  خود  استوک  بلوک  با   GT-R R۳۴
 JDM خودروهای  کند.  تولید  بیشتر  و  ۷۰۰ اسب بخار 
حتی در حالت استوک نیز عملکرد فوق العاده ای دارند و 
مخصوصا در دهه ۹۰ میلادی نظرات زیادی را به خود 

جلب کرده اند.
برخی از این خودروها پرفورمنس فوق العاده ای در مقایسه 
پیشرانه  مثال  برای  داشته اند.  اروپایی  گران   رقبای  با 
۶سیلندر ۲.۶لیتری تویین توربو RB۲۶DETT نیسان 
بسیار  خود  دوران  در   GT-R R۳۲ اسکای لاین 

مشهور بوده است.
پذیری  تیون  قابلیت  و  پیشرانه ها  بالای  قدرت  از  جدا 
زیاد، فرهنگ خودروهای JDM نیز متمایز بوده است.

خودروهایی همچون نیسان اسکای لاین GT-R، مزدا 

 NSX و هوندا S۲۰۰۰ ۷، تویوتا سوپرا، هوندا-RX
پرطرفدار حضور  بسیار  ویدئویی  بازی های  و  فیلم ها  در 
سریع وخشن،  به  می توان  آن ها  ازجمله  که  داشته اند 

نیدفوراسپید و گرن توریسمو اشاره کرد.
شده اند  باعث  تنها  نه  بازی هایی  و  فیلم ها  چنین 
باشند  داشته  نوستالژیک  حس   JDM خودروهای 
همچنان  و  شده اند  تبدیل  فرهنگی  نماد  یک  به  بلکه 

ماشین بازها را تحت تاثیر قرار می دهند.
برندهای  اندازه   به  تقریبا  تیونینگ،  فرهنگ های  تنوع 
از  یکی  است.  خودرو  صنعت  در  موجود  متنوع 
تیونینگ  کارها؛  و سرزنده ترین  متفاوت ترین، غنی ترین 
و  سینمایی  فیلم های  دیدن  با  شاید  است.  ژاپن  در 
تجربه  بازی های ویدئویی مختلف، گوشه ای از فرهنگ 
تیونینگ و شخصی سازی خودرو در این کشور را لمس 
در  تیونینگ  گفت  می توان  به جرأت  ولی  باشید؛  کرده 

ژاپن، در یک سطح کاملا ویژه  و متفاوت قرار دارد.
تیونینگ  کارگاه های  جهانی  شهرت  ادعا،  این  مصداق 

 RWB تیونینگ  برند  مثال  به عنوان  است.  ژاپنی 
تیونینگ  به  کوچک  کارگاه  یک  در  فقط  روزگاری  که 
دفترهای  امروز  می پرداخت،  پورشه  مختلف  مدل های 
تا  متحده  ایالات  از  جهان،  سراسر  در  بزرگی  و  رسمی 

کویت تاسیس کرده است.
و  تیونینگ  کشیدن  تصویر  به  برای  ردبول  تولید  تیم 
سفر  تابان  خورشید  کشور  به  ژاپن،  خاص  راننده های 
کرده  و با همکاری راننده  مشهور دریفت، مایک ویدت 
به مد مایک، ویدئوی جذابی منتشر کرده  است.  ملقب 
مد مایک نیوزیلندی که رقابت های فرمول D در آمریکا 
در  حرفه ای  به صورت  است  مدتی  و  گذاشته  کنار  را 
کارگاه های  به  می کند،  شرکت  ژاپن  دریفت  مسابقات 
تیونینگ زیرزمینی و معروف ژاپن سر می زند و از نزدیک 

سبک های مختلف تیونینگ ژاپنی را تجربه می کند.
مد مایک در این سفر جذاب، با واتارو کاتو، موسس یکی 
واک  لیبرتی  ژاپن،  تیونینگ  برندهای  محبوب ترین  از 
ملاقات می کند. این برند که با تیونینگ سوپراسپرت های 
جهانی  به شهرت  و لامبورگینی  فراری  مانند،  پرقدرت 
دست یافته است، امروز کیت های بدنه  مخصوص خود را 

به تمام نقاط جهان ارسال می کند.
پرقدرت  سوپراسپرت های  عاشق  »من  می گوید:  واتارو 
و  قدیمی  خودروهای  طرفدار  همیشه  ولی  هستم؛ 
این  نمونه های  بهترین  از  یکی  بوده ام.  کلاسیک 
خودروها، اولین خودرویی بود که بعد از دریافت گواهینامه  
رانندگی با جمعی از دوستانم آن را شخصی سازی کردم؛ 
این خودروهای قدیمی و کلاسیک، همیشه عشق اول 

من خواهند بود.«
روزگاری واتارو فقط در ژاپن محصولات خود را عرضه 
نقاط مختلف جهان سفر  به  بعد شخصا  می کرد. مدتی 
می کرد و پروژه های شخصی و سفارشی انجام می داد. اما 
امروز برند لیبرتی واک کاملا شناخته شده است و حتی 
بازی های ویدئویی پرطرفداری چون فورزا هورایزن  در 
 Need( اسپید  فور  نید  و   )Forza Horizon(
For Speed( کیت های بدنه ی این برند ژاپنی قرار 

دارند.

شهرت جهانی تیونینگ خودرو در ژاپن اخبار

موتورسیکلت  ها پلاک دارند اما هویت ندارند
حتما به عنوان عابرپیاده این تجربه را در تهران دارید که گاهی مجبور می شوید در پیاده راه 
به کناری بروید تا موتورسیکلت ها عبور کنند؛ به خصوص در مرکز شهر، جایی که تقریبا 
همه معابر در کنترل موتورسیکلت سوارها هستند و سهم عابرپیاده از پیاده راه ها درست 

مانند خیابان ها محدود است. در ادامه این موضوع را بررسی می کنیم.
تردد پرشمار موتورسیکلت ها از معابر تهران چندان هم بی دلیل نیست؛ گره خوردن 
معیشت افراد بسیاری با این وسیله نقلیه سبب شده است از خیابان تا پیاده راه شاهد تردد 
موتورسیکلت ها باشیم. از طرفی ترافیک سنگین صبحگاهی و عصرگاهی در تهران 
موجب می شود این وسیله نقلیه در پایتخت پرطرفدار شود؛ به ویژه برای افرادی که عجله 
دارند و می خواهند از این ترافیک سنگین به راحتی عبور کنند. جدا از انتقال مسافر، 
حمل ونقل بسته یا بار توسط موتورسیکلت ها مرسوم شده است و گاه حتی بارهای 
غیرمتعارف و بزرگ هم با موتور جابه جا می شود. وجود حدود ۱۲میلیون موتورسیکلت 
در کشور نشان می دهد بسیاری از این موتورسواران برای امرار معاش نسبت به خرید 

موتورسیکلت اقدام می کنند.
باره  این  در  بزرگ  تهران  راهور  سابق  پلیس  رئیس  هاشمی،  سیدهادی  سرهنگ 
دلیل که  این  به  تبدیل شده است،  به یک معضل  تردد موتورسیکلت سواران  گفت: 
موتورسیکلت ها در کشور پلاک دارند ولی هویت ندارند. به این معنا که تخلف می کنند، 

اما قابل پیگیری نیستند.
او همچنین بیان کرد: اندازه موتورسیکلت کوچک و قدرت مانور آن زیاد است و برای 
همین در تهران، موتورسیکلت سوارها از پیاده راه ها، لابه لای خودروها، خط ویژه و در 
خلاف جهت خیابان تردد می کنند. باید گفت در کشور با موتورسیکلت سواران مماشات 
شده است. اگر قانون به روز و قوی نباشد، وضعیت تردد موتورسواران در خیابان ها به 
همین شکل باقی می ماند؛ بنابراین باید یک قانون قوی و بازدارنده وجود داشته باشد تا 
بتوان از این تخلفات جلوگیری کرد. قوانین موجود قادر نیست که تردد موتورسیکلت ها 

را منظم و قانونمند کند.
او ادامه داد: پلاک موتورسیکلت باید بررسی شود و به یک حساب بانکی که هر ماه 
باید شارژ کافی داشته باشد متصل شود؛ به طوری که اگر یک موتورسیکلت سوار تخلف 
کرد به صورت آنلاین و درجا جریمه تخلف از حساب متخلف برداشته شود. با این کار 
موتورسیکلت سوار می داند که اگر تخلف کرد بهای آن را می پردازد. اگر این اتفاق بیفتد، 
قانون کمی بازدارنده است. حتی می توان جرائم دیگری هم در نظر گرفت مثل اینکه 
وقتی سطح جرائم از حدی گذشت گواهینامه فرد باطل شود. حتی می توان گواهینامه 

خودرو را هم از این افراد گرفت.
هاشمی ادامه داد: تا امروز طرح هایی مانند جمع آوری موتورها از سطح خیابان نتوانسته 
به بهبود تردد آنها در معابر کمک کند چراکه خیلی از موتورسیکلت ها الان در پارکینگ 

هستند، اما تخلف ها در سطح شهر ادامه دارد.
رئیس پلیس سابق راهور تهران بزرگ با انتقاد از تعداد زیاد موتورسیکلت بیان کرد: در 
دنیا این تعداد موتورسیکلت در کشورها وجود ندارد، اما اینجا بی ضابطه موتور مشاهده 
می شود. عده ای که رانت داشتند موتورسیکلت های بدون کیفیت و غیراستاندارد را در 

خیابان ها ریختند و این وضعیت برای کشور ایجاد شده است.
دکتر علیرضا اسماعیلی، کارشناس حوزه راهنمایی ورانندگی و استاد دانشگاه نیز با بیان 
اینکه وجود موتورسیکلت، دوچرخه و خودروهای پارک شده در پیاده روهای پایتخت به 
امری همیشگی تبدیل شده است، گفت: مزاحمت تردد موتورسیکلت ها در پیاده رو یا 
پارک خودروها در محل تردد عابران پیاده سبب می شود که رغبت مردم هم در استفاده 
از پیاده روها با کاهش چندبرابری مواجه شود. ورود موتورسیکلت ها به پیاده رو می تواند 
جان افراد را به خطر بیندازد. چند سالی است که موانعی توسط شهرداری در پیاده روها 
گذاشته شده تا از ورود موتورسیکلت ها جلوگیری شود، اما هنوز چنین طرح هایی نتوانسته 

سلامت عابران پیاده را به صورت کامل تضمین کند.
تردد موتورسیکلت در محل های  تاکید کرد:  راهنمایی ورانندگی  این کارشناس حوزه 
عابرپیاده می تواند سبب رخ دادن اتفاق های منفی و ناگواری باشد. با این کار در ملأ عام 
و انظار عمومی قانون نقض می شود. این خود یک پیام منفی اجتماعی و روانی را برای 
بینندگان به دنبال دارد، برای کودکان هم بدآموزی ایجاد می کند و توسعه دهنده یک 
فرهنگ اشتباه است. اتفاق دوم اینکه آرامش و حس امنیت از عابران گرفته می شود. 
عابرپیاده ای که دوست دارد با خیال راحت در پیاده رو قدم بزند، ناگهان با عبور یک 

موتورسیکلت شوکه می شود و حتی ممکن است جانش نیز به خطر بیفتد.
اسماعیلی در پایان گفت: برای جلوگیری از ورود موتورسیکلت  به پیاده رو باید از دو 
بازوی انتظامی یعنی مجازات های پلیس و فرهنگ سازی بهره برد. متاسفانه در حوزه 
فرهنگ سازی هیچ کار مفیدی دیده نمی شود؛ به عنوان نمونه در رسانه ای مانند تلویزیون 
کار موثر و مفیدی در این رابطه انجام نشده است و به عنوان یک معضل و یا یک 
ناهنجاری در رسانه ها به آن نگاه نشده است؛ درحالی که این عوامل سبب می شوند بتوان 

این مشکل را کاهش داد یا از میان برد.

اکسید ایمنی محصولاتش را به رخ کشید
روز ۱۷ اکتبر ۲۰۲۴ »اکسلانتیس ای تی« ، آخرین محصول اکسید ،  که در دو نسخه 
برقی و  باتری ارائه شده است ، در حاشیه ی »اجلاس جهانی کاربران« شرکت چری 

توانست آزمایشهای مختلفی را با موفقیت از سر بگذراند.
این خودرو با قابلیت های ایمنی ویژه ی خود ، چهار آزمایش طاقت فرسا - »خراشیدن زیر 
بدنه«، »غوطه ور شدن باتری در آب«، »موج آب« و »واژگونی« را … در حضور مهمانانی 
از کشورهای مختلف با موفقیت به پایان رساند. این نمایش در واقع مهر تاییدی بود بر 
تعهد اکسید نسبت به موضوع ایمنی که پیش چشمان کارشناسان ، رسانه ها و نمایندگی 

های فروش این برند از چندین کشور به نمایش گذاشته شد.
در مورد وسایل نقلیه ای که با انرژی های جدید کار میکنند ، موضوع ایمنی باتری 
همواره کانون نگرانی بوده است. به همین منظور اکسید آزمایش های مختلفی همچون 
»خراشیدن زیر بدنه« و »حرکت در آب« را طراحی کرده است. اولین آزمایش ، تاثیر 
بالقوه ضربات روی شاسی را شبیه سازی می کند. در این آزمایش وسیله نقلیه از شرایط 
پیچیده جاده ، به ویژه سطوح برجسته یا چاله ها عبور می کند و قابلیت های باتری و کل 
ساختار زیر بدنه را آزمایش می کند. دومین آزمایش ، سناریوهایی همچون آب و هوای 
بارانی و موج آب را ایجاد می کند و ایمنی مدل ET را پس از انجام تست خراشیدن 

زیر بدنه بررسی می کند.
نتایج هر دو آزمایش نشان داد که ET میتواند به سرعت از روی موانع فلزی عبور کرده 
و به فاصله ۳۰ میلی متری همپوشانی بین قسمت زیرین وسیله نقلیه و موانع دست پیدا 
کند. با این حال ، ساختار اصلی خودرو سالم ماند و نقاط اتصال زیر خودرو جدا نشدند. 
باتری برقی داخل خودرو نیز هیچ نشانه ای از دود  آتش سوزی یا انفجار از خود نشان نداد 

و نشتی الکترولیت نیز وجود نداشت.
در آزمایش حرکت در آب نیز ، خودروی ET که تحت خراش زیر بدنه قرار گرفته بود ، 
با سرعت ۵-۱۰ کیلومتر در ساعت با عمق موج ۵۰۰ میلی متر در آب حرکت کرد و باتری 
را کاملًا در زیر آب غوطه ور ساخت. در نهایت ، مقاومت عایق کلی خودرو ، خشکی 
محفظه سرنشین و عملکرد ایمنی باتری ، استانداردهای بالایی را به ثبت رساندند. هیچ 
موقعیت خطرناکی نیز مانند اتصال کوتاه الکتریکی یا نشت باتری و ورود آب به داخل 
کابین وجود نداشت.همزمان، اکسید یک »آزمایش غوطه ورسازی ۴۸ ساعته باتری« را 
نیز به صورت جداگانه انجام داد. این آزمایش باتری ET را در عمق ۱ متری زیر سطح 
آب به مدت ۴۸ ساعت غوطه ور کرد. نتایج نهایی نشان داد که هیچ آسیبی به بدنه باتری 

وارد نشده است و آب بندی باتری نیز حفظ شده است.
مقاومت عایق و خواص الکتریکی سیستم باتری نیز به در حالت نرمال قرار داشت. 
این سری از آزمایش ها تأیید می کند که باتری های ET کاملًا از الزامات رتبه بندی 
عالی  آب  امنیتی ضد  قابلیت های  و  ایمنی  دارای  و  پیروی می کنند   IPX۸ ضدآب
هستند. علاوه بر آزمایش های مستقیم بر روی باتری خودرو ، ET تست واژگونی بسیار 

چالش برانگیزی را نیز پشت سر گذاشت.
در این تست عملکرد ایمنی خودرو در شرایط اضطراری مانند از دست دادن کنترل در 
پیچ ها با سرعت بالا و واژگونی پس از تصادف مورد ارزیابی قرار گرفت. در طول این 
آزمایش ، ET با سرعت ۷۰ کیلومتر در ساعت از روی سراشیبی بالا رفت ، به طرفین 

غلتید و سپس به حالت عادی خود برگشت.

بیش از ۲ سال از زمان عرضه خودرو ایکس ۵۵ پرو توسط 
ام وی ام گذشته و هنوز هم می توان این خودرو را به عنوان 
یکی از پرفروش ترین و ایمن ترین کراس اوورهای بازار ایران 

معرفی کرد.
این خودرو محبوب بیش از ۴۰ هزار نسخه در ایران فروش 
داشته، رقمی که در میان خودروهای مونتاژی کم نظیر است و 
در چندسال اخیر نیز همواره یکی از پرفروش ترین خودروهای 
مونتاژی سال بوده است. مشخصات فنی خوب و آپشن های 
کاربردی این خودرو، بخشی از دلایل محبوبیت آن هستند، 
ولی ایکس ۵۵ پرو در عین حال یک خودرو با سواری بسیار 
نرم و ایمن است که حس رانندگی با کیفیت و مطمئن را به 

راننده می دهد.
 C-NCAP این خودرو توانسته در تست های ایمنی موسسه
از  بسیاری  از  بالاتر  که  کند  دریافت  را  ایمنی  ستاره  چهار 
خودروهای چینی و حتی برخی از وارداتی های بازار ایران قرار 
می گیرد. امتیاز بالای ایکس ۵۵ پرو به دلیل مقاومت بالای 
بدنه و عملکرد سریع سیستم های ایمنی برای محافظت از جان 

راننده و سرنشینان است.
همانطور که میدانید ایکس ۵۵ پرو مجهز به ۶ کیسه هوای 
ایمنی است، چهار کیسه هوا این خودرو از نوع SRS هستند 
که سیستم نسبتا جدید بوده و محافظت بیشتری از سرنشینان 

سرتاسر  پرده ای  هوای  کیسه  دو  همچنین  دارد.  خودرو 
پنجره های کناری را می پوشاند تا میزان صدمه در تصادفاتی 

از کناره های خودرو است به حداکثر برسد.

همچنین سال گذشته سازمان جهانی جی.دی. پاور که به عنوان 
نیازهای  بازار و شناخت  زمینه تحقیقات  در  معتبر  نهاد  یک 
مصرف کنندگان فعالیت دارد، بهترین خودروهای چینی سال 

۲۰۲۳ را بر اساس نتایج بررسی طولانی مدت کیفیت منتشر 
تمامی  از  مدل  از ۲۰۰  بیش  پاور  جی دی  تحقیقات  کرد.در 
برندهای معتبر چینی بررسی شده و ۲۱۸ ایراد اساسی در ۹ 
دسته بندی اصلی شامل طراحی بیرونی، طراحی اتاق، تجربه 
رانندگی، کیفیت پیشرانه، عملکرد سیستم های کنترلی و غیره 
مورد توجه است. در بررسی های این سازمان در سال ۲۰۲۳ در 
خصوص خودروهای چینی، از ۳۴ هزار مالک خودرو نظرسنجی  
آنها فهرست نهایی  بازخوردهای  بر اساس  صورت گرفت و 

بهترین خودروهای چینی منتشر شد.
در نتیجه این بررسی ها، خودرو ایکس ۵۵ پرو به عنوان بهترین 
کراس اوور کامپکت سال و آریزو ۵ اسپرت هم به عنوان بهترین 
سدان کامپکت سال شناخته شد. این خود نشان دهنده سطح 
بالای ایمنی و فنی این خودرو است، موردی که بارها و بارها 
خریداران ایکس ۵۵ پرو در نظرسنجی های شرکت مدیران 
خودرو به آن اذعان داشتند و آمار بالای رضایت از این خودرو 

در بازار نیز گواهی دیگر بر این حقیقت است.
و  مشتریان  رضایت  درصد  بالا،  فروش  میزان  به  نگاهی  با 
دستاوردهای ایمنی این خودرو، می توان گفت که ایکس ۵۵ 
پرو نه تنها یک خودرو با کیفیت و جذاب است، بلکه از نظر 
ایمنی حرف های بسیار برای گفتن دارد و بارها اثبات کرده که 

انتخابی ایمن و مطمئن به ویژه برای خانواده ها است.

در  استلانتیس  برندهای  اکثر  فروش  افت  با  هم زمان 
آمریکا، انبارهای این شرکت پر از خودرو شده و مدیران 
فروش  جهت  قابل توجه  تخفیف های  ارائه  به  تصمیم 

محصولات خود گرفته اند.
استلانتیس  فروش  میلادی  جاری  سال  اول  نیمه  در 
در آمریکا ۱۶درصد کمتر شده است. با بررسی عملکرد 
می توان  استلانتیس  زیرمجموعه  آمریکایی  برندهای 
۲۶درصد  و   ۹ ترتیب  به  رم  و  جیپ  فروش  افت  گفت 
بوده درحالی که کرایسلر و دوج نیز از کاهش فروش ۸ و 
۱۶درصدی رنج برده اند. به دلیل کاهش تقاضا، موجودی 
انبار این شرکت ها درحال افزایش است و بنابراین مدیران 
استلانتیس اقدامات جدیدی را برای فروش خودروهای 

قدیمی تر آغاز کرده اند.
۳۳۰هزار  انبار  موجودی  محدودیت  قبلا  استلانتیس 
دستگاهی تا سه ماهه اول ۲۰۲۵ را تصویب کرده اما حالا 
می خواهد تا پایان سال جاری میلادی به این هدف دست 
برای  قابل توجه  تخفیف های  ارائه  با  را  کار  این  و  یابد 

خودروهای مدل ۲۰۲۴ و قبل تر از آن انجام می دهد.
ظاهرا تعداد نامشخصی از خودروهای استلانتیس، حداقل 

به مدت دو سال در نمایندگی ها رسوب کرده اند.
۲۰۰هزار  امسال  نیمه دوم  در  می خواهد  استلانتیس 
دستگاه خودروی کمتری را نسبت به مدت مشابه سال 
قبل روانه نمایندگی ها کند. این رقم ۲برابر تخمین های 

پیشین مدیران استلانتیس است.
چهارمین خودروساز بزرگ جهان مقصر این وضعیت را 
وخامت صنعت خودروسازی در سراسر جهان و افزایش 
فشار از سمت رقبای چینی می داند. بر اساس تحلیل های 
وب سایت کار اج، آلفارومئو جیولیا بد فروش ترین خودرو 
باقی  نمایندگی  انبار  در  ۶۱۷روز  و  بوده  آمریکا  بازار 

می ماند.
خودرو  سومین  انبار  در  حضور  ۴۵۶روز  با  هم  استلویو 
با  برقی  فیات ۵۰۰  از آن خودرو  بدفروش است و پس 
سایر محصولات  دارد.  قرار  روز  رسوب ۴۵۴  مدت زمان 
که  گونه ای  به  دارند  مشابهی  وضعیت  هم  استلانتیس 
جیپ رنگید ۳۳۲ روز در نمایندگی باقی مانده و در رده 

هشتم قرار دارد.
گرند واگونیر … هم باید به طور متوسط ۳۲۷ روز منتظر 
از گرند واگونیر … خودرو دوج  باشد. پس  خریدار جدید 

هورنت در رده دهم قرار دارد و مدت ۳۲۳ روز در انبار 
نمایندگی خاک می خورد.

هستند  خودروهایی  چنین  خرید  دنبال  به  که  افرادی 
قیمت  بر سر  چانه زنی  برای  را  نهایت فرصت  می توانند 
خواهان خلاص  استلانتیس  چراکه  باشند  داشته  نهایی 

شدن از این خودروهاست
استلانتیس چشم انداز حاشیه سود عملیاتی خود را برای 
به  دورقمی  عدد  از  را  آن  و  کرده  تصحیح   ۲۰۲۴ سال 
انتظار  شرکت  این  است.  داده  کاهش  درصد   ۷ تا   ۵.۵
۱۰میلیارد  تا   ۵ منفی  صنعتی اش  سرمایه  جریان  دارد 
ملی  که شورای  است  وخیم  به حدی  باشد.اوضاع  یورو 
کارلوس  به  سرگشاده  نامه ای  استلانتیس  نمایندگان 
قریب الوقوع  فاجعه  به یک  را  او  و  ارسال کرده  تاوارس 
سریع  تخریب  مسئول  او  همچنین  است.  کرده  متهم 

برندهای جیپ، رم، دوج و کرایسلر دانسته شده است.
قرارداد تاوارس با استلانتیس تا ژانویه ۲۰۲۶ اعتبار دارد 
دنبال  به  اخیرا گفت  این شرکت  رئیس  الکان،  اما جان 
یافتن جانشین تاوارس است. البته سخنگوی استلانتیس 
تاوارس  جانشین  یافتن  برای  روندی  چنین  کرد  اعلام 
عادی است هرچند احتمال دارد قرارداد او پس از انقضا 

در ژانویه ۲۰۲۶ تمدید شود.
سال  سوم  سه ماهه  در  استلانتیس  فروش  عمل  در  اما 
جاری ۲۰ درصد کاهش پیدا کرده و فروش ۹ماه امسال 
هم به زیر یک میلیون دستگاه رسیده است. فروش این 
با ۲۰ درصد کاهش نسبت به مدت مشابه سال  شرکت 
به جز  برندها  همه  و  رسیده  دستگاه   ۳۰۵,۲۹۴ به  قبل، 

فیات با کاهش فروش مواجه بوده اند.
ولی  شده  بیشتر  ۱۱۸درصد  هرچند  هم  فیات  فروش 
ازآنجاکه این برند ایتالیایی طی سه ماه تنها ۳۱۶ دستگاه 
اهمیتی  افزایش  این  است،  فروخته  آمریکا  در  خودرو 
با  نخواهد داشت. فروش جیپ در سه ماهه سوم ۲۰۲۴ 
درحالی که  رسیده  دستگاه  به ۱۴۴,۹۶۳  کاهش  ۶درصد 
تجربه  با  هم  جاری  سال  ماه   ۹ در  این شرکت  فروش 

کاهش ۸درصدی به ۴۴۹,۱۴۹ دستگاه رسیده است.
فروش ۱۰۸,۹۲۵ دستگاهی رم در سه ماهه سوم کاهش 
طی  درحالی که  می دهد  نشان  را  ۱۹درصدی  چشمگیر 

۹ ماه هم فروش پیکاپ ها و ون های این برند با ۲۴ درصد 
کاهش به ۳۰۹,۷۱۸ دستگاه رسیده است.

کرایسلر نیز که پس از خاتمه تولید …۳۰۰ فقط مینی ون 
سه ماهه  در  دارد،  خود  محصولات  سبد  در  را  پاسیفیکا 
از  نشان  فروخته که  فقط ۲۲,۴۸۲ دستگاه خودرو  سوم 
فروش  امسال هم  ۹ماه  دارد. طی  کاهش ۴۷ درصدی 
به ۹۷,۰۵۴  با ۲۱ درصد کاهش  کرایسلر تک محصولی 

دستگاه رسیده است.
ندارد  به کرایسلر  دوج هم شرایط چندان بهتری نسبت 
زیرا پس از خاتمه تولید چارجر و چلنجر، هم اکنون فقط 
که  می کند  عرضه  را  هورنت  و  دورانگو  شاسی بلندهای 
فروش آن ها در سه ماهه سوم ۴۳درصد کاهش پیدا کرده 

و به ۲۶,۵۵۹ دستگاه رسیده است.
فروش دوج در ۹ ماه اول هم با تجربه کاهش ۲۴درصدی 

به ۱۱۹,۲۹۴ دستگاه رسیده است.
آلفارومئو هم شرایط سختی را سپری می کند زیرا هرچند 
کراس اوور توناله به تازگی به سبد محصولات آن اضافه 
 ۲,۰۴۹ به  سوم  سه ماهه  در  شرکت  فروش  ولی  شده 
دستگاه و در ۹ ماه نخست به ۶,۸۲۶ دستگاه رسیده است 

که به ترتیب ۲۹ و ۱۰درصد کاهش را نشان می دهد.
فروش کلی استلانتیس نیز در ۹ماه سال جاری در آمریکا 
۱۷درصد کاهش پیدا کرده و به زیر یک میلیون دستگاه 
در  مقایسه،  برای  است.  یعنی ۹۸۲,۸۲۷ دستگاه رسیده 
تویوتا  دستگاه  ۱.۹۵میلیون  جنرال موتورز  مدت  همین 

۱.۷۳ میلیون دستگاه خودرو در آمریکا فروخته اند.
وضعیت استلانتیس آن قدر بغرنج است که شورای ملی 
نمایندگی های این شرکت در آمریکا نامه ای سرگشاده به 
مدیرعامل استلانتیس، کارلوس تاوارس نوشته و شرایط 

شرکت را فاجعه دانسته اند.
رم  کرایسلر،  جیپ،  سقوط  مقصر  را  تاوارس  شورا  این 
بازار  است: » سهم  گفته  نامه خود  در  و  دانسته  و دوج 
سهام  قیمت  کرده،  پیدا  کاهش  نصف  به  تقریبا  برندها 
حال  در  کارخانه ها  است،  سقوط  حال  در  استلانتیس 
تعطیلی هستند، اخراج ها بیداد می کند و مدیران اصلی در 
حال ترک شرکت هستند. شبکه توزیع و نمایندگی ها نیز 

در حالت احتضار رها شده اند.«

آیا ایکس 55 پرو واقعا ایمن است؟

رسوب خودروهای تولیدی استلانتیس در انبارها !


